
رییس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی وزارت آموزش و پرورش 
گفت: تغییر در محتوای کتب اول ابتدایی را امســال آغاز خواهیم کرد 
و در مدارس محدودی به صورت آزمایشی محتوای جدید آموزش داده 

خواهد شد.
به گــزارش مهر، حجت الاسلام والمســلمین لطیفی گفت: ســازمان 
پژوهش بخــشی از پژوهش های خود را با پژوهشــکده مطالعات انجام 
می دهد. برنامه ریزی درسی کار دیگر ماســت که حتی مهم تر از تألیف 
کتب درسی اســت. برنامه ریزی درسی اساس تألیف و تولید محتواست؛ 
برنامه ریزی درسی راهبردی بوده و قابل انتقال به مجموعه های آموزشی 
تربیتی بیرون از وزارت نیســت. کار ســوم تولید محتواســت که برون 
ســپاری هم داریم. اقدام چهارم ســازمان، تنظیم محتواهای آموزشی 
اســت تا محتواهای کمک آموزشی تولیدی با نظارت وارد مدارس شود 

و اقدام پنجم آموزش معلمان برای تدریس محتواهای آموزشی اســت.
رئیس ســازمان پژوهــش و برنامه ریزی آمــوزشی وزارت آموزش و 
پرورش گفت: بسیاری تصور می کنند کار ما با تولید و انتشــار محتوا به 

پایان می رسد در حالی که از وظایف ما آموزش معلمان و نظارت بر ارائه 
محتوا و میزان تأثیر مطالب است.

وی در خصــوص نظارت بر محتواهای کمــک آموزشی گفت: ۵۰۰۰ 
رمزینــه در کتــب درسی داریم که مجموعاً ۹ هــزار محتوای آموزشی 
در ایــن رمزینه ها وجود دارند؛ برای تولید بسیــاری از این محتواها از 
مجموعه های آموزشی بیرونی کمک گرفتیم. اساتید دغدغه مندی بودند 

که محتواهای آموزشی چندرسانه ای را به ما رساندند.
حجت الاسلام لطیفی با اشــاره به استفاده از ظرفیت های بیرونی برای 
ساماندهی منابع و مواد آموزشی گفت: سازمان پژوهش نقش تنظیمگر 
در ایــن زمینه دارد؛ آثــار مجموعه های غیردولــتی را بررسی می کند 
و آنــانی که فعالیت خوبی دارند از ســوی ســازمان اعتبارنامه دریافت 

می کنند.
رئیس ســازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی با بیان اینکه ظرفیت 
نیروهای مردمی برای نظارت بر محتواهای آموزشی بیش از این هاســت 
گفت: نقش ما در ســازمان این بوده اســت که در بسیــاری از زمینه ها 

اســتانداردها را تولید کردیم. اگر بخواهیم مشارکت دیگران را در تولید 
داشــته باشیم باید اســتانداردهای لازم را هم تعریــف کنیم تا بتوانیم 
محصولات مجموعه های بیرون از آموزش و پرورش را دریافت و استفاده 
کنیم.رئیس ســازمان پژوهش و برنامه ریــزی آموزشی وزارت آموزش و 
پرورش گفت: تاریخ دقیق ثبت ســفارش هنوز برای ما مشخص نیست 
اما اوایل اردیبهشــت زمان ثبت ســفارش کتب درسی اســت. امسال 
عناوین حذفی نداریم؛ اما ۴ کتاب آزمایشی را که ســال گذشته تدریس 

آزمایشی آن را شروع کردیم امسال ادامه خواهیم داد.
حجــت الاسلام لطیفی افزود: کتب آمــوزشی آزمایشی را در تعدادی 
از مدارس بــا معلمانی که تدریس آن کتــاب را آموزش دیدند اجرایی 
می کنیم. امســال ۴ کتابی که آغاز کردیم آموزش آنها را در پایه بعدی 

ادامه می دهیم.
آغاز تغییــرات آزمایشی در کتب پایه اول ابتدایی از ســال 

تحصیلی جدید
وی بــا بیان اینکه کتب درسی بســته به نوع درس و پایه در یک بازه 

۱۰ تا ۱۵ ســاله حتماً نیازمند بازنگری هستند؛ گفت: تغییر در محتوای 
کتب اول ابتدایی را امســال آغــاز خواهیم کرد اما این تغییر به صورتی 
نیســت که محسوس باشــد و در مدارس محدودی به صورت آزمایشی 

محتوای جدید آموزش داده خواهد شد.
افزایش تنوع در کتب دانش آموزان استثنایی

وی در خصوص کتب دانش آموزان اســتثنایی هم گفت: ۹۸۰ عنوان 
کتــاب را چاپ می کنیــم که حدود ۲۵۰ کتاب بــرای دوره ابتدایی، و 
حدود ۲۹۰ کتاب برای دانش آموزان اســتثنایی است. تنوع کتاب برای 
دانش آموزان استثنایی بالاست. دانش آموز نابینا از کتاب بریل و دانش 

آموزان کم بینا از کتاب درشت خط استفاده می کنند.
رئیس ســازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی افزود: این تنوع را ما 
رعایت نکرده بودیم اما امیدواریم امسال با تعامل با پژوهشگاه آموزش و 

پرورش و دیگر مؤسســات آموزشی معتبر این تنوع افزایش یابد.
بنا باشد کتاب درسی ماندگاری بیشتری داشته باشد باید در 

مالکیت مدرسه باشد
وی در خصوص توجه به بهره وری در اســتفاده از کتب درسی گفت: 
اگــر واقعاً بخواهیم کــه کتاب ها با کیفیتی چاپ شــوند که ماندگاری 
بیشــتری داشته باشند؛ کیفیت کاغذ و نوع صحافی باید تغییر کند. اگر 
بنا باشــد کتاب ماندگاری بیشتری داشته باشد باید در مالکیت مدرسه 
باشــد و تفاوت بین کتاب درسی و کتاب کار داشته باشیم. فعلًا سیستم 
آمــوزشی ما به این گونه نیســت. ما باید متغیرهــای در اختیار خود را 

داشته باشیم.

حجت الاسلام لطیفی خبر داد؛

آغاز تغییرات آزمایشی در کتب پایه اول ابتدایی از سال تحصیلی جدید

 ســفیر جمهوری اسلامی ایران در روسیه با اشــاره به امضای موافقت نامه تجارت آزاد بین ایران و اتحادیه 
اقتصادی اوراسیا در دی ماه ۱۴۰۲ بر اجرایی شدن هر چه سریعتر این موافقت نامه تأکید کرد و گفت:  برنامه ما 

در آینده نزدیک، دستیابی به جایگاه عضویت ناظر در این اتحادیه است.
به گزارش خبرنگار ایرنا، کاظم جلالی روز پنجشــنبه در دومین کنفرانس علمی-عملی بین المللی »همکاری 
ایران و روسیه در جهان در حال تغییر« در مســکو با اشاره به تاریخچه همکاری های ایران با اتحادیه اقتصادی 
اوراسیا در قالب امضا و اجرایی شدن موافقت نامه تعرفه ترجیحی ابراز امیدواری کرد که موافقت نامه تجارت آزاد 

نیز با تصویب در مجالس کشورهای طرف قرارداد در نخستین فرصت عملیاتی شود.
کریدور، تنها یک پروژه اقتصادی نیست؛ یک بلوک جدید همکاری است

سفیر ایران در روسیه در بخش دیگری از سخنان خود از کریدور شمال – جنوب به عنوان ابرپروژه دو کشور 
یاد کرد و گفت: این کریدور، تنها یک پروژه ســودآور اقتصادی بین دو کشــور نیست، بلکه تشکیل یک بلوک 
جدیدی است که در چارچوب آن کشورهای منطقه کنار یکدیگر قرار می گیرند و این موضوع می تواند در تقویت 

صلح و امنیت نقش مؤثری داشته باشد.
جلالی با اشاره به اینکه کریدور شمال – جنوب در مسیر روسیه – ایران – هند و دیگر کشورها، سه بخش 
دارد، گفت: در بخش شــرقی این کریدور، برای نخســتین بار در سال ۲۰۲۳ میلادی، حمل و نقل کالا در این 
مسیر راه اندازی شــد و ۶۵۰ هزار تن کالا از این مسیر عبور کرد. البته به نسبت ظرفیت، زیاد نیست. ظرفیت 

کریدور ۱۵ میلیون تن است اما اینکه فعالیت را در این عرصه آغاز کردیم گام مؤثری است.
وی ادامه داد: هدف گذاری ایران و روسیه بر این اســت که حمل و نقل بار در مسیر شــرقی کریدور شمال – 

جنوب به ۲ میلیون تن در سال ۲۰۲۴ افزایش یابد.
طرح تشکیل کشتیرانی مشترک ایران و روسیه در حال پیگیری است

ســفیر ایران در مســکو گفت: در بخش میانی کریدور که با استفاده از ظرفیت حمل و نقل دریایی در دریای 
خزر تعریف شــده است، نیز پیشــرفت بسیار خوبی داشته ایم، همچنانکه حداکثر اســتفاده از این ظرفیت در 

سال های قبل، حمل ۶ میلیون تن بود اما در سال ۲۰۲۳ این رقم به ۱۰ میلیون تن رسید.
وی از اتصال بندر کاســپین به خط راه آهن سراسری و تقویت ناوگان دریایی و افزوده شدن شمار زیادی از 

کشتی ها به این ناوگان به عنوان گامی مهم در توسعه مبادلات تجاری در این مسیر یاد کرد.
وی خاطرنشان کرد:  امروز هم طرح تشکیل شرکت کشتیرانی مشترک ایران و روسیه در حال پیگیری است

ابراز امیدواری به آغاز ساخت راه آهن رشت – آستارا در سال ۲۰۲۴
ســفیر ایران در مسکو در ادامه یادآور شــد که در بخش غربی کریدور شمال - جنوب، حمل و نقل جاده ای 

فعال است و سال ۲۰۲۳ میلادی حدود سه میلیون تن کالا از مسیر جاده ای عبور کرد.

وی با اشــاره به اینکه بخش غربی کریدور شــمال – جنــوب در حوزه ریلی دارای حلقــه مفقوده ای ۱۶۲ 
کیلومتری در مسیر رشت – آستارا است، به امضای موافقت نامه دو کشور برای ساخت این خط ریلی اشاره کرد 
و گفت:  گام های مورد نیاز برای شروع عملیات اجرایی این طرح به عنوان پروژه جامع در همکاری های ایران و 

روسیه برداشته شده است و امیدوار هستیم که ساخت آن در سال ۲۰۲۴ میلادی آغاز شود.
قدرت ها کاری برای توقف جنایات در غزه انجام ندادند

جلالی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به تداوم جنایات رژیم صهیونیســتی در نوار غزه گفت: با 
گذشت ۶ ماه از کشتار مردم بیگناه فلسطین، قدرت ها اجازه نداده اند کاری برای توقف این جنایات انجام شود

وی از اینکه قدرت ها و بخش غالب جامعه جهانی در قبال این فاجعه یا ساکت است یا رضایتمندی خود را با 
ارائه کمک های تسلیحاتی و سیاسی انجام می دهد، ابراز تأسف کرد.

ســفیر ایران در مسکو گفت: این وضعیت گویای آن اســت که ناگزیر هستیم که از نظم ناعادلانه کنونی در 
دنیا به سمت یک نظم جدید جهانی که در آن مشخصه هایی همچون عدالت و چندجانبه گرایی وجود داشته 

باشد، حرکت کنیم.
وی ادامه داد: ایران منتقد مدیریت کنونی جهان است چرا که نظم فعلی مبتننی بر یکجانبه گرایی است که 

به نوعی بی عدالتی در جهان منجر شده است.
جلالی تصریح کرد: برای یافتن مظاهر بی عدالتی در جهان، دیگر نیازی به کاوش نداریم؛ امروز نســل کشی و 

اقدام به نابود کردن انسان ها در محدوده کوچکی از کره زمین در غزه در مقابل دیدگان ما است.
پیام شعار نه شرقی و نه غربی ایران

ســفیر ایران در روسیه در بخش دیگری از سخنان خود با اشــاره به پیروزی انقلاب اسلامی در سال ۱۳۵۷ 
گفت: جمهوری اسلامی ایران از آن زمان تاکنون به عنوان کشــوری مستقل، نظم موجود تحمیلی را نپذیرفت 

و سیاست خارجی خود را با محوریت شعار نه شرقی و نه غربی مطرح کرد.
وی یادآور شــد:  پس از فروپاشی شوروی، نظم جهانی به ســمت محوریت یک قدرت پیش رفت که انقلاب 

اسلامی مقابل آن و نیز مقابل توسعه ناتو ایستاد.
جلالی خاطرنشــان کرد: آنچه از تحریم،  تهدید و فشــار علیه ایران وارد آمد در نتیجه ایستادگی جمهوری 
اسلامی ایران در مقابل نظم تحمیلی جهانی و نظم مبتنی بر زور و قدرت بود. این یکجانبه گرایی از طرف ایران 

برتابیده نشد. 
حرکت مشترک علیه یکجانبه گرایی

سفیر ایران در روسیه در ادامه به اشاره به تحولات بین المللی گفت: گرایش به عدالت در عرصه جهانی، اصلاح 
سازوکار مدیریت جهان، چندجانبه گرایی و مقابله با یکجانبه گرایی در سطح دنیا افزایش یافته است که یکی از 

مصادیق آن فدراسیون روسیه با رهبری آقای پوتین است.
وی ادامه داد: امروز روسیه حرکتی علیه یکجانبه گرایی جهانی انجام داده اســت و آنچه که امروز از تحمیل 
تحریم و فشــار به ملت روسیه می بینیم نتیجه این رویکرد اســت که با هدف صیانت از اســتقلال فدراسیون 
روسیه ، ایســتادگی در مقابل یکجانبه گرایی،  حرکت به ســمت چندجانبه گرایی و رفتن به ســمت عدالت در 

مدیریت جهانی اتخاذ شده است.
به گفته وی، ایران و روسیه در این موارد اشــتراک نظر دارند. گفت و گوهای ایران و روسیه در حد تعارفات 

نیست.
جلالی گفت:  گفت  وگوهای جدی بین دو کشــور وجود دارد چون بر اساس دریافت های مشترک و بنیادین 
بین رهبران دو کشــور اســت که ناشی از درکی اســت که رهبر معظم انقلاب اسلامی ایران حضرت آیت الله 
خامنه ای نســبت به تحولات جهانی دارند و درکی اســت که دولت ما به ریاســت آقای دکتر رئیسی به عنوان 
رئیس جمهور و دولت ما از تحولات جهان دارند و بر این اســاس، رهبران دو کشــور پایه های روابط را تقویت 

می کنند؛ آنچه امروز از گسترش روابط دو کشور شاهد هستیم مبتنی بر چنین دریافتی است.
وی در ادامه از توسعه همکاری های ایران و روسیه در سطوح مختلف دو و چند جانبه ابراز خرسندی کرد و 
گفت: امروز دو کشــور در قطب های جدید قدرت در عرصه جهانی مثل بریکس در کنار هم هستند که با نگاه 
مثبت کشورهای دوست از جمله روسیه ، ایران به عضویت بریکس درآمد؛ ایران در دوره ریاست  دوره ای روسیه 

بر این گروه در سال ۲۰۲۴ هم مشارکت فعالانه ای در رویدادهای این گروه دارد.
سفیر کشورمان در مســکو با اشاره به عضویت ایران و روسیه در سازمان همکاری شانگهای گفت: دو کشور 
با اســتفاده از ظرفیت های بریکس، شانگهای و اتحادیه اقتصادی اوراسیا می توانند، نقش مؤثری در شکل گیری 

نظم جدید جهانی داشته باشند.
روابط روسیه و ایران مورد حسد برخی قدرت ها است

سفیر ایران در روسیه در ادامه تصریح کرد:  روابط دو کشور ضمن اینکه روز به روز در حال ارتقا است. مورد 
رشــک و حســد برخی کشورها و قدرت ها هم هســت، آنها برنامه ریزی می کنند که در داخل روسیه و چه در 

جمهوری اسلامی ایران، افکار عمومی را کم امید یا به عبارتی نا امید درباره چشم انداز روابط بکنند.
وی ادامه داد: برای خنثی کردن این فضا، نقش اندیشــکده ها بسیار مهم هاست که افکار عمومی در چنبره 
قدرت های بزرگ قرار نگیرند. هم در روسیه باید افکار عمومی در جهت مناسب ساماندهی شود و هم در ایران

جلالی خاطرنشان کرد:  برخی مخالفت ها با مناسبات ایران و روسیه در سطح عموم ملت ایران و نیز در سطح 
تصمیم گیرندگان کشور نیست، ولی به هرحال، می دانیم که این روابط مخالفانی دارد و تصویب قانونی در سال 

۲۰۱۶ در کنگره آمریکا برای رصد روابط تهران و مسکو، گویای تلاش ها برای خلل در این روند است.

سفیر ایران در روسیه خبر داد؛

ایران به دنبال جایگاه ناظر در اتحادیه اقتصادی اوراسیا

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر
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تشکیل کنسرسیوم گردشگری در 
کیش سبب اتحاد دولت و بخش 

خصوصی می شود

مسئولیت دولت و قوه قضائیه در حوزه 
رعایت حجاب و عفاف

صفحه 3

صفحه 3

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061
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 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

شماره
1652

نوبت دوم

احیای فریضه امر به معروف و نهی از 
منکر در مقابله با مظاهر بدحجابی

امام جمعه اهل سنت کیش، گفت: احیای فریضه امر به معروف و نهی از منکر در مقابله با مظاهر بدحجابی موثر است.
 شیخ یعقوب شمس در خطبه های نماز جمعه اهل سنت کیش، گفت: فرهنگ، در راس تذکر های مسئولان نظام و رهبر معظم 

انقلاب اسلامی قرار دارد.
وی گفت: خداوند در سوره نور و احزاب بر حفظ حجاب اسلامی برای زنان تاکید کرده است و آن را نشانه مسلمانی می داند.

شیخ یعقوب شمس گفت: شدت تهاجم فرهنگی به حدی رسیده که این واجب شرعی در جامعه کمرنگ شده است.
وی تاکیــد کرد: ترویج فرهنگ عفاف و حجاب از منظر سیــاسی، اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی بسیار قابل اهمیت 

صفحه 3است.

امــام جمعه کیش گفــت: دولت و قــوه قضاییه در 
حوزه رعایت عفاف و حجاب مسئولیت دارند و باید به 

وظایف خود عمل کنند.
، حجت الاسلام والمسلمین علیرضا بی نیاز در خطبه های 
نماز جمعه با اشــاره به تاکید رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در دیدار هــای اخیــر با دانشــجویان و مســئولان درباره 

ضرورت رعایت عفاف و حجــاب در جامعه اسلامی، گفت: 
کشــف حجاب حرام شــرعی و حرام سیاسی است و باید 
بــرای جلوگیری از این منکر برنامه ریــزی دقیق، جدی و 
سریع انجام شود.وی گفت: دشمن برای از بین بردن نظام 
جمهوری اسلامی، هویت ایــرانی و اسلامی، ملت ایران را 

هدف گرفته است.

واردات خودرو های هیبریدی با عوارض واردات خودرو های هیبریدی با عوارض ۵۵ درصدی درصدی

صفحه 3

توقیف پانزده روزه 
موتورشارژی راکبان بدون 

کلاه ایمنی و پلاک
پلیس کیش با اشاره به اجرای طرح ارتقای امنیت اجتماعی، از توقیف پانزده روزه موتورشارژی های 

بدون پلاک و یا راکبان بدون کلاه ایمنی خبر داد.
پلیس کیش اعلام کرد: طرح ارتقای امنیت اجتماعی با محور حفظ فرهنگ ترافیک، دستگیری و 

صفحه 3برخورد با سارقان و فروشندگان مواد مخدر در حال اجراست.

تشکیل هفت کانون ورزشی 
درون مدرسه ای در کیش

سرپرســت معاونت پرورشی و تربیت بدنی اداره آموزش و پرورش کیش از تشــکیل هفت 
کانون ورزشی درون مدرسه ای خبر داد.

به گزارش خبرگزاری صداوسیما کیش، مرادی با اشاره به هزینه استفاده سالن های ورزشی 
خارج از مدارس برای دانش آموزان، گفت: باتوجه به اعتماد بیشــتر والدین به فضای ورزشی 
مدارس نسبت به ســالن های ورزشی پیش بینی می شود حضور دانش آموزان در کانون های 

ورزشی چشمگیر شود.
صفحه 3



خبر

سخنگوی دولت:

سرتاپای صهیونیست ها مغایر حقوق 
بین الملل است

سخنگوی دولت، تلاش های حقوقی و سیاسی دولت 
سیزدهم برای محکومیت تجاوز رژیم صهیونیســتی به 

کنسولگری کشورمان در دمشق را تشریح کرد.
»عــلی بهــادری جهــرمی« ســخنگوی دولــت در 
گفت وگــو با مهر، با اشــاره به تلاش هــای حقوقی و 
سیاسی دولت سیزدهم بــرای محکومیت تجاوز رژیم 
صهیونیستی به کنسولگری کشورمان در دمشق اظهار 
کرد: پیگیری های حقــوقی، قضائی و دیپلماتیک لازم 
از ســوی مقامات قضائی و سیاسی کشــورمان نسبت 
به این اقدام ضد اصول بین الملل رژیم صهیونیســتی، 

حتماً صورت گرفته و خواهد گرفت.
وی در این باره افزود: پس از این اقدام ضد حقوقی و 
مغایر اصول مســلم حقوق بین الملل رژیم صهیونیستی 
در حمله به کنســولگری جمهــوری اسلامی ایران در 
دمشــق، بلافاصله اقدامات دیپلماتیک از سوی مقامات 

وزارت امور خارجه کشورمان آغاز شد.
بهــادری جهــرمی همچنین با اشــاره بــه اقدامات 
صورت گرفته از سوی کشورمان در سازمان ملل متحد 
هم گفــت: نمایندگی دائمی کشــورمان در ســازمان 
ملــل در نامــه ای به دبیــرکل این ســازمان و رئیس 
شــورای امنیت، محکومیت تجاوز رژیم صهیونیستی و 

تصمیم گیری لازم در این باره را خواستار شد.
ســخنگوی دولت با اشــاره به جلسات و نشست های 
متعدد با مقامات بین المللی در داخل و خارج از کشور، 
درباره تجاوز رژیم جعلی صهیونیســتی به کنسولگری 
ایــران اظهار کرد: در همین بــاره، معاون امور حقوقی 
وزارت امــور خارجه در نشســتی که با ســفرای مقیم 
تهران داشــت، تاکید کرد که این تجاوز، نقض فاحش 
حقوق بین الملل اســت و لازم است توسط دولت های 
مســؤول به صراحت محکوم شــود؛ امری که توســط 

عموم کشــورها و نهادهای بین المللی محکوم شد.
بهادری جهرمی تاکید کرد: البته کشورهای معدودی 
با سکوت شــان در برابر تجاوز رژیم صهیونیســتی، بار 
دیگر نشــان دادند که حامی ایــن رژیم کودک کُش و 
ســرتاپا مغایر حقوق بین الملل و حقوق بشــر هستند؛ 
ســکوت چند کشــور در برابر اقدامات صهیونیست ها، 
ســندی علیه این رژیم ضد حقوقی و همچنین گواهی 

از واقعیت کشورهای حامی آن است.

وزیر امور خارجه در گفت وگو با وزیر خارجه 
آلمان:

دفاع مشروع با هدف تنبیه متجاوز 
یک ضرورت است

وزیر امور خارجه گفت: وقتی رژیم اســرائیل با نقض 
حقــوق بین الملل مصونیت افراد و اماکن دیپلماتیک را 
به خطر می اندازد، دفاع مشروع با هدف تنبیه متجاوز 

یک ضرورت است.
بــه گــزارش خبرگــزاری مهــر، امیرعبداللهیان در 
گفتگــوی تلفنی وزیر امور خارجــه آلمان: وقتی رژیم 
اســرائیل با نقض حقوق بین الملــل و کنوانسیون های 
ویــن، مصونیت افراد و اماکــن دیپلماتیک را به خطر 
می اندازد، دفاع مشــروع با هدف تنبیــه متجاوز یک 

ضرورت است.
در گفتگــوی تلفنی خانــم آنالنا بربــوک وزیر امور 
خارجــه آلمان با امیــر عبداللهیان وزیــر امور خارجه 
جمهوری اسلامی ایران، طرفین بــا تأکید بر ضرورت 
حفــظ مسیر گفتگو، آخرین تحــولات منطقه و روابط 

دوجانبه را مورد بحث و تبادل نظر قراردادند.
امیرعبداللهیــان در ایــن تماس تلفنی، با اشــاره به 
حمله هوایی تروریســتی رژیم صهیونیســتی به بخش 
کنسولی ساختمان سفارت جمهوری اسلامی ایران در 
دمشــق که منجر به شــهادت هفت نفر از مستشاران 
رســمی نظامی کشــورمان شــد، تصریح کرد: همواره 
سیاســت خارجی جمهوری اسلامی ایــران مبتنی بر 
دوری از تنــش اســت.وزیر امور خارجه کشــورمان با 
اشاره به انتظار از آلمان برای محکومیت صریح جنایت 
اخیر رژیم اســرائیل و نیز با طرح این ســوال که اگر 
حمله موشــکی مشــابهی به یکی از اماکن دیپلماتیک 
در محیط جنگی اوکراین صورت می گرفت، آیا واکنش 
آمریکا و اروپا در همین حد بود، اظهار داشت: اسرائیل 
یک رژیم اشــغالگر است و فلســطین نیز از حق دفاع 
مشــروع برخوردار اســت. در این مسیر، تنها راه برای 
رفع مشکلات کنونی، پایان نسل کُشی و جنایات جنگی 
در غزه اســت.امیرعبداللهیان با اشــاره به سخن وزیر 
خارجــه آلمان برای آتش بس در غزه گفت: دلیل اینکه 
تلاش آلمــان در برقراری آتش بــس در غزه بی نتیجه 
بوده اســت را بایــد در فقدان عنصــر بی طرفی آلمان 
در این نســل کُشی جســت وجو کرد.وزیر امور خارجه 
کشــورمان افزود: وقتی رژیم اســرائیل با نقض حقوق 
افراد و  بین الملــل و کنوانسیون های ویــن، مصونیت 
اماکــن دیپلماتیک را به طور کامل نقض می کند، دفاع 
مشروع یک ضرورت اســت.امیرعبداللهیان با استقبال 
از رفع ســوءتفاهم در مناســبات تهران و برلین گفت: 
انتظــار ما از آلمان عدم تکرار اتهامات بی اســاس علیه 
ایران و دفاع از حقوق هزاران تن از زنان و کودکان در 
غزه و دیگر نقاط جهان اســت کــه حقوق زنان در آن 

دائماً پایمال می شود.

خبر

رئیس گروه دوستی پارلمانی 
ایران و روسیه :

کانال مالی به جای 
سوئیفت راه اندازی شود

رئیس گروه دوستی پارلمانی ایران و روسیه با 
تاکید بر ضرورت عبور از دلار و ســلطه آن گفت: 
ضروری اســت در میان کشورهای عضو بریکس 
بــه یک راه حل مشــترک از جملــه راه اندازی 
کانال مالی به جای ســوئیفت برسیم. این مسئله 
می تواند یک نمونه موفق برای تحقق بخشیدن به 

عدالت و امنیت جهانی باشد.
به گزارش ایســنا، ابراهیم رضایی در نشســت 
مشترک پارلمانی کشورهای عضو بریکس ضمن 
محکومیت حوادث تروریســتی اخیر در روسیه و 
حمله به ساختمان کنسولگری جمهوری اسلامی 
ایران در سوریه، تروریســم دولتی و ناامنی بین 
الملــلی را یکی از مشــکلات و چالش های مهم 
جهان خوانــد.وی در ادامه گفــت: بدترین نوع 
تروریسم، تروریســم دولتی است. نمونه بارز این 
نوع از تروریســم را در نوار غزه شاهد هستیم که 
جنایات وحشیانه رژیم صهیونیســتی و حمایت 
های آمریکا منجر به شــهادت ٣٣ هزار زن، مرد 
و کودک فلســطینی و تخریب بیش از ٣٠٠ هزار 

اماکن مسکونی و مراکز درمانی شده است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس افــزود: در دورانی که جمهوری اسلامی 
ایران و فدراسیــون روسیه با گروه تروریســتی 
داعش در سوریه مقابله می کردند، رژیم اشغالگر 
قــدس و آمریکا بــا داعش همکاری داشــتند؛ 
امیدوارم بتوانیم میان کشــورهای عضو بریکس 
برای مقابله با تروریسم دولتی راه حل مشترکی 

ایجاد کنیم که تهدیدی علیه همه کشورهاست.
وی همچنین بر ضرورت عبور از دلار و ســلطه 
آن تاکیــد کرد و گفت: ضروری اســت در میان 
کشورهای عضو بریکس به یک راه حل مشترک 
از جمله راه اندازی کانال مالی به جای ســوئیفت 
برسیم. این مسئله می تواند یک نمونه موفق برای 
تحقق بخشیدن به عدالت و امنیت جهانی باشد.

عضو هیات رئیسه مجلس:

دولت سیزدهم خط قرمزی 
در برخورد با فساد ندارد

عضو هیأت رئیســه مجلس شــورای اسلامی 
گفــت: دولت سیزدهم برخلاف بعضی دولت های 
قبلی بــرای خود خــط قرمزی در برخــورد با 
فســاد قائل نیست.مجتبی یوســفی در گفت و 
گو با خبرنگار پارلمانی ایرنا اظهار داشــت: دولت 
سیزدهم در برخورد با فســاد جدی اســت و در 
این مسیر خط قرمزی برای خود قائل نیست.وی 
اضافه کرد: بعــضی دولت ها خط قرمزهایی برای 
خود در برخورد با فســاد قائل بودند و به عنوان 
مثال برادر یا برادرها و نزدیکان برخی مقامات در 
کشور جزو خطوط قرمز در برخورد با فساد بودند 
اما در دولت سیزدهم این مســائل مشاهده نشده 
اســت.عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی 
تصریح کــرد: دولت سیزدهــم مصوبات مجلس 
در خصوص انتشار اســامی ابربدهکاران بانکی و 
صورت های مالی شــرکت های زیان ده دولتی را 
اجرایی کــرد در حالی که این مصوبات در دولت 
های قبل اجرا نشــد، دولــت سیزدهم با اجرای 
این قوانین گام های مهمی در مبارزه با فســاد و 
ارتقای شفافیت برداشت.یوسفی خاطرنشان کرد: 
دولت سیزدهم و مجلس یازدهم در صدد محدود 
کردن و حذف امضاهای طلایی در کشور هستند 

و مجلس در این مسیر در کنار دولت قرار دارد.

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:

وزارت کشور راههای نفوذ 
تروریست ها در داخل را 

بسته است
عضــو کمیسیون امنیــت ملی مجلس، بســتن 
راههــای نفوذ تروریســت ها در داخل کشــور را از 
جمله اقدامات مهم وزارت کشــور برشمرد و گفت: 
دســتگاه های امنیتی و اطلاعاتی کشــور اشــراف 
کامــلی به توطئه های تروریســت ها دارند و از دهها 
برنامه  مخرب آنها، یک یا دو هدف به صورت ناقص 
عملیاتی می شــود.محمود عباس زاده مشکینی در 
گفت و گو بــا خبرنگار پارلمانی ایرنا درباره اقدامات 
وزارت کشــور در مقابل توطئه های تروریست ها در 
چابهار و اســتان سیستان و بلوچستان گفت: پدیده 
تروریسم ساخته و پرداخته مثلت کشورهای غربی، 
عبری و عربی اســت و به رغم اینکه غربی ها ادعای 
دفاع از حقوق بشــر دارند ولی تروریســم را تقویت 
و حمایــت می کنند. جمهــوری اسلامی ایران هم 
متاســفانه از بدو انقلاب تاکنــون بزرگترین قربانی 
تروریسم بوده اســت.عضو کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی، کشورهای 
همســایه را به عنــوان میزبانان تروریســم معرفی 
کرد و افــزود: حفظ پایگاه این گروهک ها توســط 
همســایگان به دور از آداب همسایگی است و قطعا 
این کشــورها در قبال گروه های ترور و تروریســم 
مسئول هستند.عباس زاده مشــکینی با بیان اینکه 
جمهــوری اسلامی ایــران هیچگاه اجــازه نداده از 
خاکش علیه کشورهای همسایه سوء استفاده شود، 
یادآور شد: مسوولان جمهوری اسلامی همین انتظار 
را از همســایگان دارند. البته اگر مسوولان همسایه 
شرقی به این موضوع بی تفاوت هستند، نباید نسبت 
به آنها مماشــات کرد.وی با بیــان اینکه در حوزه 
داخلی باید جلوی حفره های اطلاعاتی و امنیتی 
گرفته شــود، تصریح کرد: دســتگاه های امنیتی 
و اطلاعاتی کشور اشــراف کاملی به توطئه های 
تروریســت ها در بخش های مختلف کشور دارند 
و از دهها عملیاتی کــه آنها هدفگذاری و برنامه 
ریزی می کنند، شــاید یک یا دو عملیات آن هم 
به صورت ناقص به نتیجه برسد که نشان می دهد 
وزارت کشور و دستگاه های نظامی و انتظامی به 

مهار تروریست ها اشراف کامل دارند.
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معاون رئیس جمهور رویکرد دولت در قبال 
مجلس دوازدهم را ادامه سیاست همگرایی و 
تعامل ســازنده برای همکاری دو قوه در غلبه 
بر مشکلات و پیشــرفت و آبادانی روز افزون 
کشور دانست و گفت: مهمترین اولویت دولت 
مباحث اقتصادی اســت که آن را با تعامل با 
ســایر قوا و نهادها پیگیری می کند به نحوی 
که مردم هم احســاس کننــد دغدغه اصلی 
مسئولان رفع مشکلات آنان و پیشرفت کشور 

است.
به گزارش ایســنا، سید محمد حسینی در 
برنامه زنــده تلویزیونی »صف اول« با موضوع 
الزامات تعامل دولت و مجلس اظهار داشــت: 
دولــت مردمی بر این باور اســت که دولت و 
مجلس بــا باور به تفکیک قــوا و تقسیم کار 
مشــخص هر قوه بدون دخالت در حیطه کار 
دیگران، می توانند با هم افزایی کارهای بزرگی 
را انجام دهند لذا از ســوم شهریور ۱۴٠٠ که 
اعضای دولت سیزدهــم کار خود را آغاز کرد 
سیاســت همگرایی و تعامل بــا مجلس  را در 
دســتور کار خود قرار دادنــد و در این مدت 
تلاش شــده که سطح ارتباط و تعامل بین دو 

قوه بیش از گذشته باشد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور خاطرنشــان 
کرد: آیت الله رئیسی در راســتای سیاســت 
همگرایی در ســال اول با همه نمایندگان در 
قالب مجامع استانی نمایندگان دیدار و گفتگو 
کــرد، همچنین وزرا و معاونین رئیس جمهور 
با حضور منظم در مجلس در تعامل و ارتباط 
نزدیک بــا نمایندگان بودند لذا می توان گفت 
که در این دوره، تحول قابل توجهی در سطح 

تعامل دو قوه ایجاد شده است.
وی اهمیــت دانــش پارلمــانی و ضرورت 
آشنایی مســئولان و مدیران دســتگاه ها با 
آن را بــه عنوان یــکی دیگــر از برنامه های 
معاونت پارلمانی در راســتای افزایش ســطح 
کیــفی تعامل دو قوه مورد اشــاره قرار داد و 
گفت: در این خصوص جلســات دانش افزایی 
در برخی وزارتخانه ها و دســتگاه های اجرایی 
تشکیل شده اســت تا ضمن انتقال تجربه ها 
و تجمیع ظرفیت ها موجــود، صدای واحدی 
از دولت در خصوص طرح ها و لوایح شــنیده 
شــود. ضمن اینکــه در دوره جدید، عملکرد 
معاونان پارلمانی وزارتخانه ها و دســتگاه های 
اجرایی از نظر نظــارت و تقنین مورد ارزیابی 

قرار می گیرد.
حسیــنی یکی دیگــر از اقدامــات معاونت 
پارلمانی در راستای تعامل با مجلس را حضور 
دانســت  نمایندگان  انتخابیه  در حوزه هــای 
و گفــت: نماینــدگان غالباً انتظــار دارند که 
مســئولین دولتی در استان و شهرستان آنان 
حضور یافتــه و از نزدیک طرح های عمرانی و 
اقتصادی و مشــکلات و نیازهایشــان را مورد 
بررسی قــرار دهند لــذا مجموعــه معاونت 
پارلمــانی حضور در حوزه انتخابیه نمایندگان 
که در گذشــته کمتر ســابقه داشــته را در 
برنامه هــای خود قــرار داده و معمولًا در ایام 
تعطیل، در پاســخ به درخواست  نمایندگان، 
این ســفرها انجام می  شــود و در قالب این 
ســفرها ضمن بررسی مشــکلات و نیازهای 
مناطق مختلف کشور و روند اجرای مصوبات 

دولت، برنامه ها و دستاوردهای دولت مردمی 
در جلسات مختلف در راستای جهاد تبیبن و 
تقویت روحیه امید در ســطح جامعه تشریح 
می شود و به ابهامات و سوالات پاسخ داده می 

شود.
معــاون پارلمــانی رئیس جمهــور درباره 
برنامه دولت مردمی برای تحقق شــعار سال 
اظهار داشــت: ایــن موضــوع و راهبرد مهم 
در اولیــن جلســه هیhت وزیران در ســال 
جدید مــورد بحث و تبادل نظــر قرار گرفت 
و مقرر شــد وظایف و الزامات تحقق "جهش 
تولیــد با مشــارکت مردم" هــر وزارتخانه و 
دستگاه اجرایی مشــخص شود و هر دستگاه 
برنامه ریزی هــای لازم را تدویــن و به مرحله 

اجرا درآورد.
وی با اشاره به اهمیت توجه به بخش تولید 
در رونق و شــکوفایی اقتصادی کشــور اظهار 
داشــت: تولید موضوعی اســاسی و بنیادین 
است و مواردی مانند رشــد اقتصادی، ایجاد 
فرصت های شــغلی و کاهش واردات نیازمند 
تلاش و حرکت در مسیر رونق و جهش تولید 
اســت و در این خصوص تعامل دولت با سایر 
قوا و نهادهــای انــقلابی از اهمیت مضاعفی 

برخوردار است.
معاون رئیس جمهور، برنامه ریزی و تدوین 
مقررات لازم برای جلب مشارکت و همکاری 
مردم در عرصه تولید را حائز اهمیت دانســت 
و گفت: تسهیل مشــارکت مردم در اقتصاد و 
تولید هم به قوانین و مقررات روشن نیاز دارد 
و البته در مواردی به زدودن مقررات دســت 
و پاگیر و هم بــه مدیریت و اجرا ارتباط پیدا 
می کند و این اهتمام در دولت وجود دارد که 
موانع و مشکلات هر دو حوزه را برطرف کند و 
البته در ایجاد جهش تولید و مشارکت مردم، 
همراهی قوه مقننــه و قوه قضاییه و نیز همه 

نهادهای انقلاب ضروری است.
حسینی تصریح کرد: دولت نسبت به اجرای 
هر آنچه رهبــر فرزانه انقلاب مطرح می کنند 
اهتمام ویــژه دارد چرا که معتقد اســت راه 

بهبود امور از این مسیر عبور می کند.
وی در ادامــه در پاســخ به ســوالی درباره 
مهم ترین اقــدام معاونت پارلمانی در ســال 
گذشته اظهار داشت: معاونت پارلمانی ضمن 
ارتباط با نمایندگان و پیگیری درخواســت ها 
و مطالبات آنان در دولت، ســوالات و تذکرات 

نمایندگان را با دقــت و جدیت مورد بررسی 
قــرار می دهد به نحوی کــه در طی ٣۲ ماه 
گذشته بالغ بر ۶ هزار سوال مطرح شده است 
و یکی از کارهای معاونت پارلمانی این اســت 
کــه در ارتباط بــا نمایندگان ســوال کننده، 
اطلاعات و پاســخ های لازم را در اختیار آنان 
قرار دهد و اگر اشکالات یا کمبودهایی وجود 
دارد با همت دســتگاههای ذی ربط برطرف 
شــود که با این اقدامــات، از مجموع ۶ هزار 
ســوال  فقط تعداد ۲۹ مــورد در صحن علنی 
مطرح گردیــد که از این تعداد نیز فقط در ۹ 

مورد نمایندگان قانع نشدند.
معاون پارلمانی رئیــس جمهور اضافه کرد: 
همچنین تاکنون ۱۵ وزیر در معرض استیضاح 
بودنــد که فقــط در مورد  دو وزیــر به اعلام 
وصــول و طرح در کمیسیــون رسید و صرفا 
اســتیضاح وزیر صمت دوبار در صحن علنی 
مطرح شد و دفعه دوم ایشان از ادامه همکاری 

با دولت بازماند.
معــاون رئیس جمهور در امــور مجلس در 
پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه آیا دولت در 
مقابل خواســت نمایندگان کوتاه آمده است، 
اظهار داشــت: بســتگی به نوع خواسته بوده 
یعنی اگر مطالبه به حق و درستی باشد دولت 
می کوشــد اقدام لازم را  انجــام دهد اما در 
غیر این صورت بنا نیســت کسی تسلیم فشار 
شــود البته معــدود مواردی بــوده که دولت 
بــر خلاف نظر خودش بــرای اینکه تعامل و 
همکاری هــای دو قوه آسیــب نبیند به نوعی 
پافشــاری نمایندگان را پذیرفته که به عنوان 
مثال می توان به کناره گیری معاون وزیر کشور 

اشاره کرد.
معــاون پارلمــانی رئیس جمهــور دخالت 
نماینــدگان در عــزل و نصب هــا را به زیان 
خودشــان دانســت و گفت: مدیران ارشــد 
دولت سیزدهم اگرچــه در انتصاب مدیران و 
مسئولین محلی با گروه های مختلف از جمله 
نمایندگان مشــورت می کنند امــا در نهایت 
خودشان تصمیم می گیرند ضمن اینکه تجربه 
ثابت کرده کــه اگر نماینــده ای در انتصاب 
یک مدیر دخالت و اصرار داشــته باشــد بعداً 
نمی توانــد وظیفه نظارتی خــود را به خوبی 
انجام دهــد و تبعات منفی ضعف عملکرد آن 

مدیر به حساب آن نماینده خواهد بود.
حسینی در خصوص تشکیل وزارت بازرگانی 

نیز خاطرنشان کرد: دولت معتقد بود که ساز 
و کار فعــلی برای کنتــرل قیمت ها و نظارت 
بر بازار کافی و جوابگو نیســت لذا جمع بندی 
دولت این شد که وزارتخانه یا سازمان مستقلی 
در این خصوص تشکیل شود و در این راستا با 
پیشنهاد رئیس محترم مجلس، لایحه  تشکیل 
وزارت بازرگانی تقدیم مجلس شد و در صحن 
هم کلیات و برخی مواد آن تصویب شــد اما 
به یکباره بدون درخواســت رســمی دولت و 
برخلاف آیین نامه داخلی مجلس، نمایندگان 
تصویب کردند که این لایحه مسکوت گذاشته 
شود که البته می توان در مجلس دوازدهم آن 

را به جریان انداخت.
معاون پارلمانی رئیس جمهور همچنین ابراز 
امیــدواری کرد با توجه به اینکه در این مدت 
۲۶۵ لایحه در دســتور رسیدگی مجلس بوده 
کــه تعداد زیادی از آنها هنوز به قانون تبدیل 
نشده اســت هیات رئیســه مجلس دوازدهم 
تدبیری اتخاذ کند تا روند رسیدگی و تصویب 
لوایح در مجلس ســرعت بگیــرد. همچنین  
بازنگــری آیین نامه داخــلی مجلس در دوره 
های مختلف مورد توجه قرار گرفته اســت که 
اگــر مجدد در معرض اصلاح قرار گیرد انتظار 
داریم به برخی پیشــنهادات منطقی و معقول 

دولت در این خصوص توجه شود.
معــاون پارلمــانی رئیس جمهور ســطح و 
کیفیــت تعامــل و همدلی دولــت و مجلس 
یازدهم را سازنده و مثبت ارزیابی کرد و گفت: 
البته بعضاً به صورت موردی بعضی نمایندگان 
اظهار نظرهایی داشــتند که وفاق و همدلی را 
خدشــه دار می کرد لذا برخلاف رویه معمول، 
مجبور شــدیم به صورت مکتــوب به بعضی 
اظهارات ناصواب پاســخ دهیم. از نمایندگان 
انتظــار می رود در تعــارض منافــع، مصالح 
عمومی و ملی را بر منافع شــخصی و گروهی 
و حوزه انتخابیه ای ترجیح دهند و ســخنانی 
بر زبان نیاورند که آثار و تبعات ســوئی برای 
کشور و مردم داشته باشد و مورد بهره برداری 

رسانه های معاند و فارسی زبان قرار گیرد.
معــاون رئیس جمهور تصریــح کرد: دولت 
مــردمی با روحیه جهــادی و تحولی بی وقفه 
مشــغول کار و خدمت به مردم است و دور از 
انصاف اســت که اگر نماینده ای به هر دلیلی 
نتوانســته رای مردم را بــرای حضور مجدد 
در مجلس کســب کنند، سلامت انتخابات و 
عملکرد دولت را زیر ســوال ببرد بدون تردید 
اگر برای ادعای خود مستندات قانونی داشتند 
شورای نگهبان  رسیدگی می کرد و در صورت 
لزوم باز شــماری می کرد چنانچه در مشهد، 
پاکدشــت و ورامین و لنجان پس از رسیدگی 
به  شکایات، تغییراتی در نتایج صورت گرفت

وی درباره تغییــر ترکیب مجلس دوازدهم 
گفت: ۱٠۷ نفر از نمایندگان فعلی در مجلس 
دوازدهم نیز حضور خواهند داشــت و از ۴۵ 
نماینــده ای کــه در دور دوم انتخابات رقابت 
می کنند علی القاعــده چند نفر از نمایندگان 
فعــلی هم انتخاب خواهند شــد و به مجلس 
دوازدهم راه خواهند یافت اما بهرحال شــاهد 
تحول و تغییر جدی در مجلس جدید خواهیم 
بود که البتــه بنای دولت بر تداوم همکاری و 

تعامل سازنده است.

معاون رئیس جمهور: 

رویکرد دولت در قبال مجلس جدید، استمرار سیاست همگرایی و تعامل است

انبارلویی گفت: مســئله تحریم هــای آمریکا و موضوع 
معیشــت مردم برای رهبری و مســئولان نظام مهم است 
و اکنون در وســط معرکه یک جنگ بزرگ اقتصادی قرار 

داریم.
محمد کاظم انبارلویی فعال سیاسی اصولگرا در ارتباط با 
اهمیت مشارکت مردم در امر تولید با توجه به شعار امسال 
اظهار کرد: امسال با شعار راهبردی تولید و مشارکت مردم 
رو به رو هســتیم و مردمی ترین بخش اقتصاد کشــور هم 
بخش کشاورزی است؛ که ان شــاء الله امسال با بارش های 
پر قدرتی که خواهیم داشــت خشکســالی را پشــت سر 
می گذاریم و وارد پر آبی خواهیم شــد بنابراین کشاورزان 
باید با خیال راحت به کشــت دیم و کشت آبی خود ادامه 
دهنــد و در ســال ۱۴٠٣ رکورد بــزرگی را در تولیدات 

کشاورزی خواهیم داشت.
وی ادامــه داد: در بخش صنعت و خدمــات دولت زیر 

ســاخت های لازم  را برای جهش تعیین کننده تولید مهیا 
کرده اســت و محیط کسب و کار روان شده و دولت مهیا 
است کالا هایی که در داخل تولید می شود را از خارج وارد 

نکند و این جان تازه ای را به اقتصاد کشور خواهد داد.
انبارلویی افزود: مقام معظم رهبری در دیدار با مسئولان 
نظام بیش از ۱۴ نکته کلیدی را به عنوان رهنمود اقتصادی 
امسال مطرح کردند و امیدوارم دولت برای عملیاتی کردن 
این رهنمود ها به همراه مجلس و دســتگاه قضا بتواند در 
این مسیر گام های بزرگی را بــردارد.وی تاکید کرد:برای 
تولیــد ملی دو مانــع داریم. یکی قاچاق اســت و دیگری 
تعارض منافع است. دولت و دستگاه قضایی درباره قاچاق 
باید محکم بایستند و نگذارند قاچاق مانند خنجر بر تولید 
کشور فرود بیاد.فعال سیاسی اصولگرا گفت: درباره تعارض 
منافع هم عده ای منافع آن ها بر این است که تولید نداشته 
باشیــم به بهانه های مختلف اجنــاسی که در داخل تولید 

می کنند را از خارج می آوردند و این گونه اســت که منافع 
افراد خاص که از آن ها به عنوان مافیا یاد می شود به چشم 
می آید و دولت با همکاری دســتگاه قضایی و مجلس می 

تواند در حل معضل موفق باشد.
وی درباره تاکید هر ساله رهبری به بهبود اقتصاد کشور 
گفت: مســئله تحریم های آمریکا و موضوع معیشت مردم 
و ســفره مردم برای رهبری و مسئولان نظام مهم است و 
اکنون در وســط معرکه یک جنگ بــزرگ اقتصادی قرار 
داریم و ٣ کشــور شــرور اروپایی مثل انگلیس و فرانسه 
و آلمان با همکاری آمریکا و اســرائیل می خواهند شرایط 
زیســت مردم ما را در حوزه اقتصادی با مشــکل رو به رو 
کنند و مسئله اقتصاد برای ما در ۴ دهه گذشته مهم بوده 
اســت. اما خداوند متعال به این دولت عنایت داشــته که 
بتوانیم تحریم ها را دور بزنیم و تا تولید را در کشــور ســر 

پا نگه داریم.

ایران در میان یک جنگ بزرگ اقتصادی قرار دارد

معــاون اول رئیس جمهوری در پی به شــهادت رسیدن ٣ تن از 
فرزندان اسماعیل هنیه در حمله نظامیان صهیونیست پیام تسلیتی 
صادر کرد.به گزارش ایسنا، متن پیام محمد مخبر به اسماعیل هنیه 
به شرح زیر است:»شهادت شش تن از فرزندان و نوه های جنابعالی 

در اثــر حمله کینه توزانه و جنایتکارانه غاصبان صهیونیســتی را 
تبریک و تسلیت عرض می کنم.شهادت فرزندان برومند جنابعالی 
توسط شقی ترین جنایتکاران روی زمین، در روز عید سعید فطر در 
باریکه خونین اما افتخارآمیز غزه، برای آن شهیدان والامقام موجب 

ســعادت و عزت ابدی، برای جنابعالی و خانواده محترم تان موجب 
فخر و سرافرازی، برای ملت فلسطین زمینه ساز یاری و نصرت الهی 
و برای جنایتکاران صهیونیست و حامیان آنها موجب سرافکندگی، 

شکست، ذلت و ننگ ابدی است.

معاون اول رئیس جمهور خطاب به هنیه:
موضع شما در جایگاه یک مقام ارشد سیاسی و یک پدر در این واقعه، ستودنی است



خبر

جشنواره نان و شیرینی با هدف 
ترویج استفاده از نان سالم در سبد 

غذایى
ـه آزاد کیش از  ـ ـازمان منطق ـ روابط عمومی س
ـنواره نان و شیرینی با هدف ترویج  ـ برگزاری جش

نان سالم در سبد غذایى خبر داد. از  استفاده 
ـزاری صداوسیما کیش، این  ـ ـزارش خبرگ ـ به گ
هدف  با  گندم  و  نان  روز  ـت  ـ گرامیداش جشنواره 
نان سالم در سبد غذایى خانوار  از  استفاده  ترویج 

۲۹ تا ۳۱ فروردین برگزار می شود.
خانگى  ـاغل  ـ مش کارآفرینان  و  قنادان  نانوایان، 
ـنواره تولیدات و محصولات  ـ با حضور در این جش
ـکله تفریحى،  ـ ـان را در اس ـ ـط به صنعت ن ـ مرتب
ـگاه دائمى صنایع دستى مهنورا به  ـ روبروى نمایش

گذاشت. خواهند  نمایش 
ـنواره و  ـ ـرکت در این جش ـ علاقه مندان برای ش
کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن ۴۴۴۲۳۰۶۵ 
ـماره ۰٧۶ و ۰۹۱۳۲٨۴٧۶٧۹ تماس  ـ با پیش ش

بگیرند.

تشکیل هفت کانون ورزشی درون 
مدرسه ای در کیش

ـت معاونت پرورشی و تربیت بدنی اداره  ـ سرپرس
ـکیل هفت کانون  ـ از تش آموزش و پرورش کیش 

ورزشی درون مدرسه ای خبر داد.
مرادی  کیش،  صداوسیما  خبرگزاری  گزارش  به 
ـالن های ورزشی  ـ ـاره به هزینه استفاده س ـ با اش
باتوجه  دانش آموزان، گفت:  برای  مدارس  از  خارج 
به فضای ورزشی مدارس  والدین  بیشتر  اعتماد  به 
ـالن های ورزشی پیش بینی می شود  ـ نسبت به س
ـای ورزشی  ـ ـوزان در کانون ه ـ ـور دانش آم ـ حض

شود. چشمگیر 
ارتباط  حلقه  را  ورزشی  پیشرفته  کانون های  وی 
ـمرد و گفت:  ـ ورزش دانش آموزی و قهرمانی برش
ـتعداد یابی ورزشی دانش آموزان از مهمترین  ـ اس

است. کانون ها  این  فعالیت  سرفصل های 
ـان کرد: دانش آموزان روز های  ـ مرادی خاطرنش
پنج شنبه و بعدازظهر ایام هفته در این کانون های 

برنامه شرکت می کنند. فوق  عنوان  به  ورزشی 
ـت معاونت پرورشی و تربیت بدنی اداره  ـ سرپرس
ـتان های  ـ دبیرس گفت:  کیش،  پرورش  و  آموزش 
ـته  ـ ـر، هدف و ۲۲ بهمن کانون ورزشی رش ـ هاج
ابن سینا  و  ـگ  ـ فرهن مدارس  ـاحلی،  ـ والیبال س
ـتان  ـ ـتی و سلامت، دبیرس ـ ـای تندرس ـ کانون ه
کانون  نیز  البرز  و دبستان  فوتبال  کانون  خوارزمی 

اند. شده  تعیین  ژیمناستیک 

اعلام ساعت فعالیت بانک ها پس از 
ماه رمضان در کیش

ـازمان منطقه آزاد کیش اعلام  ـ روابط عمومی س
کرد: ساعت فعالیت بانک ها با پایان ماه رمضان به 

بازگشت. قبل  روال 
ـعب  ـ به گزارش خبرگزاری صداوسیما کیش، ش
ـنبه ساعت  ـ ـنبه تا چهارش ـ بانک ها در کیش از ش
هشت صبح تا چهارده و سی دقیقه آماده خدمات 

هستند. کنندگان  مراجعه  به  دهی 
ـنبه از  ـ ـاعت فعالیت بانک ها روز های پنج ش ـ س

ساعت هشت صبح تا دوازده و سی دقیقه است.

اعلام نرخ جدید خدمات حمل و 
نقل شهری کیش

ـورای ترافیک ، نرخ جدید خدمات  ـ با تصویب ش
ناوگان حمل و نقل عمومی کیش اعلام شد.

ـرکت عمران، آب و  ـ به گزارش روابط عمومی ش
ـتین جلسه شورای ترافیک در  ـ خدمات ، در نخس
سال ۱۴۰۳ ، بررسی نرخ نامه پیشنهادی خدمات 
ـاماندهی موتورهای  ـ تاکسی و مینی بوس ها ، س
ـشی تاب آوری  ـ ـارژی و انجام مطالعات پژوه ـ ش
ـه مباحث اصلی  ـ ـکی معابر جزیره ، از جمل ـ ترافی
ـاس این گزارش در این  ـ ـده بود. بر اس ـ مطرح ش
ـه با تاکید ریاست و اعضای شورای ترافیک  ـ جلس
ازایش رضایتمندی  ـات و  ـ بهبود خدم بر ضرورت 
به  توجه جدی  و  از یک سو  ساکنان و گردشگران 
نقل،   و  ـاوگان حمل  ـ ن رانندگان  از حقوق  صیانت 
نرخ جدید خدمات به شرح ذیل تصویب شد. لازم 
ـت نرخ های جدید حمل و نقل درون  ـ به ذکر اس
اردیبهشت  اول  از  با سراسر کشور  شهری همزمان 

اجرایی خواهد شد.

اخبار

تشکیل کنسرسیوم 
گردشگری در کیش سبب 

اتحاد دولت و بخش 
خصوصی می شود

بازرگانان  و  بازاریان  جامعه  مدیرعامل 
کیش با اشاره به تشکیل کنسرسیوم رونق 
تشکیل  گفت:  جزیره  این  در  گردشگری 
این کنسرسیوم همدلی و هماهنگی بین 
ـوصی را به صورت  ـ بخش دولتی و خص

قابل توجهی افزایش می دهد.
»رحمان سادات نجفی« در گفت و گو 
با ایرنا با اشاره به موضوع احیای موسسه 
احیای  کرد:  اظهار  کیش،  جشنواره های 
خاصی  حقوقی  ـکلات  ـ مش موسسه  این 
می تواند  کنسرسیوم  این  تشکیل  و  دارد 
ایفا  ایجاد هماهنگی  در  ـزایی  ـ بس نقش 

کند.
تفاوت  ـه  ـ ب توجه  با  داد:  ـه  ـ ادام وی 
این  در  خصوصی  بخش  مشارکت  میزان 
کنسرسیوم، باید جوامع صنفی با توجه به 
داشته  تاثیرگذاری  خود  مشارکت  میزان 

باشند.
بازرگانان  و  بازاریان  جامعه  مدیرعامل 
ـارتی و  ـ ـاره به نقش نظ ـ ـش با اش ـ کی
در  کیش  آزاد  منطقه  سازمان  حاکمیتی 
اصلی  ارکان  کرد:  بیان  کنسرسیوم،  این 
ـش خصوصی به  ـ ـرسیوم، بخ ـ این کنس

عنوان ذی نفعان آن خواهند بود.
ـکیل ان کنسرسیوم  ـ وی ادامه داد: تش
در برنامه ریزی اولیه و شیوه نامه آن در 

حال تدوین است.
ـادات نجفی به همدلی و هم فکری  ـ س
با  کیش  آزاد  منطقه  ـازمان  ـ س مناسب 
این  افزود:  و  کرد  اشاره  خصوصی  بخش 
ـد تا با وجود مشکلات  ـ همدلی سبب ش
اقتصادی مختلف، نوروز خوبی را بازاریان 

کیش پشت سر بگذارند.
اگر شرایط  یقین  قطع  کرد:  اضافه  وی 
ـب تری بر کیش حاکم بود،  ـ جوی مناس

وضعیت بهتری نیز شاهد بودیم.
بازرگانان  و  بازاریان  جامعه  مدیرعامل 
ـر اینکه دولت و بخش  ـ کیش با تاکید ب
خصوصی جدا از یکدیگر نیستند و هر دو 
ـعه و پیشرفت ایران  ـ در تلاش برای توس
ـاخت های  ـ زیرس گفت:  می کنند،  عمل 
ـرودگاه و بنادر کیش ایجاد  ـ خوبی در ف
تا  این موارد سبب شد  ـده و تمامی  ـ ش
نوروز خوبی داشته باشیم؛ امیدواریم این 
روند در لو سیزن جزیره در فصل تابستان 

نیز ادامه یابد.
ـکل کاهش پروازها به جزیره  ـ وی مش
ـتان را یک مشکل جدی  ـ در فصل تابس
ـتار ورود جدی  ـ ـرد و خواس ـ توصیف ک
ـازمان منطقه آزاد کیش به این حوزه  ـ س

شد.

پیام تسلیت مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد کیش 

درپی شهادت نیروهای 
مدافع امنیت جنوب شرق 

کشور
ـهادت  ـ درپیامی ش ـرهنگی  ـ رحیم س
ـرق  ـ ـای مدافع امنیت جنوب ش ـ نیروه
کشوررا به مردم شهید پرور ایران وجزیره 

کیش تسلیت گفت.
ـومی واموربین  ـ ـزارش روابط عم ـ به گ
این  آزاد کیش، در  الملل سازمان منطقه 

پیام آمده است: 
بسم الله الرحمن الرحیم

قتُِلوُا فیِ سَبِیلِ الله�ِ  �ذِینَ  ال سبَن�  تحَ� وَ لا 
زقوُنَ د رَبهِّمْ یرُ� َمَ�واتا بلَ� َحْیاءٌٌ عِن�

ـن روز از ماه مبارک رمضان،  ـ در آخری
حمایت  با  جیش الظلم  ـت های  ـ تروریس
ـود، آمریکا و رژیم  ـ ـان جنایتکار خ ـ ارباب
ـرور جمعی از  ـ ـتی اقدام به ت ـ صهیونیس
ـرق  ـ نیروهای مدافع امنیت در جنوب ش
ـربازان و  ـ ـور کردند و تعدادی از س ـ کش
فرماندهان فراجا و سپاه پاسداران انقلاب 

اسلامی را به شهادت رساندند.
ـه ناشی از هراس  ـ این اقدام بزدلانه ک
ـت ها از واکنش قاطع ایران به  ـ صهیونیس
عملیات تروریستی حمله به سفارت ایران 
در سوریه است، بار دیگر به همه جهانیان 
نشان داد که حمایت از مقاومت و تلاش 
ـرطانی اسرائیل، تا چه  ـ برای محو غده س

اندازه منطبق بر منافع ملی ایران است.
در  امنیت  ـهدای  ـ اینجانب، شهادت ش
ـوران« را به مردم شهید  ـ »سیب« و »س
پرور ایران و جزیره کیش، به ویژه خانواده 
ی معزز این شهدا تبریک و تسلیت عرض 
برای  متعال  ـد  ـ درگاه خداون از  و  نموده 
ـهیدان والامقام، بهشت جاودان و  ـ آن ش
برای  و  الهی  ـا  ـ اولی و  انبیا  با  همنشینی 
جزیل  صبر  بازماندگان،  و  معظم  خانواده 

مسألت می نمایم.
رحیم سرهنگی   

رییس هیات مدیره ومدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد کیش

3
معاون اقتصادی و سرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد کیش گفت: برای حمایت از ساکنان کیش، نرخ عوارض خودرو های هیبریدی 

وارداتی ۵ درصد تعیین شده است.
ـازمان منطقه آزاد کیش مجوز واردات و فروش خودرو را برای  ـ به گزارش خبرگزاری صداوسمیا کیش، وحید زارع فکری، گفت: س
ـامانه جامع تجارت و زیرسامانه شیما هستند صادر کرده  ـ بازرگانانی که دارای دفتر و مجوز فعالیت اقتصادی و ثبت آماری معتبر از س

است.

وی گفت: مجوز فروش نیز برای بازرگانان و فروشندگانی که دارای نمایشگاه فروش در جزیره کیش هستند صادر می شود.
ـرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد کیش گفت: ساکنان کیش معاملات خودرو را با رعایت نکات حقوقی و مالی  ـ معاون اقتصادی و س

خرید و فروش انجام دهند.
ـاس بازار دبی در نظر گرفته می شود و بر این قیمت نرخ  ـ وی در خصوص قیمت خودرو های وارداتی، گفت: قیمت خرید خودرو براس

بیمه، عوارض خروج از کشور مبدا و هزینه حمل و نقل دریایی اضافه می شود و cif یا ارزش کالا به گمرک اعلام و اظهار می شود.

واردات خودرو های هیبریدی با عوارض ۵ درصدی

کیش
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شنبه
25 فروردین 1403
 شماره  1652

ـای فریضه امر به  ـ ـنت کیش، گفت: احی ـ امام جمعه اهل س
معروف و نهی از منکر در مقابله با مظاهر بدحجابی موثر است

ـش، شیخ یعقوب  ـ ـزارش خبرگزاری صداوسیما کی ـ به گ
ـمس در خطبه های نماز جمعه اهل سنت کیش، گفت:  ـ ش
ـئولان نظام و رهبر معظم  ـ فرهنگ، در راس تذکر های مس

انقلاب اسلامی قرار دارد.
ـوره نور و احزاب بر حفظ حجاب  ـ وی گفت: خداوند در س
اسلامی برای زنان تاکید کرده است و آن را نشانه مسلمانی 

می داند.
شیخ یعقوب شمس گفت: شدت تهاجم فرهنگی به حدی 

رسیده که این واجب شرعی در جامعه کمرنگ شده است.
ـگ عفاف و حجاب از منظر  ـ وی تاکید کرد: ترویج فرهن
اهمیت  قابل  بسیار  اقتصادی و فرهنگی  اجتماعی،  سیاسی، 

است.
شیخ یعقوب شمس، گفت: نباید بگذاریم دشمن دغدغه و 

غیرت دینی مردان و زنان ایرانی را هدف قرار دهد.
ـر اینکه ترویج  ـ ـنت کیش با تاکید ب ـ امام جمعه اهل س
فرهنگ عفاف و حجاب با خُلق نیک محقق می شود، گفت: 
برای مقابله با مظاهر بدحجابی، احیای فریضه امر به معروف 
و نهی از منکر با بهره گیری از ظرفیت های مختلف می تواند 

موثر باشد.
ـل قانون چگونگی اداره مناطق آزاد در  ـ وی به اجرای کام
ـش نیز تاکید کرد و  ـ ـور از جمله کی ـ تمام مناطق آزاد کش
ـاخصه های کیش، گردشگری و  ـ گفت: یکی از مهم ترین ش
اقتصادی بودن است و با مدیریت متفاوت به عنوان یکی از 

ظرفیت های مطلوب کشور شناخته شده است.
ـنت کیش، گفت: برای بهره گیری از  ـ امام جمعه اهل س
ـگاه و رویکرد انتفاع عمومی،  ـ ظرفیت های مناطق آزاد با ن
ـعه منافع ملی و رشد اقتصادی راهی جز اجرای کامل  ـ توس

قانون چگونگی اداره مناطق آزاد وجود ندارد.

احیای فریضه امر به معروف و نهی از منکر در مقابله با مظاهر بدحجابی

پلیس کیش با اشاره به اجرای طرح ارتقای امنیت 
ـارژی های  ـ اجتماعی، از توقیف پانزده روزه موتورش

بدون پلاک و یا راکبان بدون کلاه ایمنی خبر داد.
پلیس  کیش،  صداوسیما  ـزاری  ـ خبرگ گزارش  به 

ـای امنیت اجتماعی با  ـ کیش اعلام کرد: طرح ارتق
محور حفظ فرهنگ ترافیک، دستگیری و برخورد با 

سارقان و فروشندگان مواد مخدر در حال اجراست.
ـاکنان و گردشگران خواست با  ـ پلیس کیش از س

ـت کیش همراه پلیس  ـ رعایت قانون در حفظ امنی
ـکوک پیرامون محل  ـ ـند و هرگونه موارد مش ـ باش
ـب کار خود را به شماره ۱۱۰ پلیس  ـ سکونت و کس

اعلام کنند.

توقیف پانزده روزه موتورشارژی راکبان بدون کلاه ایمنی و پلاک

امام جمعه کیش گفت: دولت و قوه قضاییه در حوزه رعایت 
ـئولیت دارند و باید به وظایف خود عمل  ـ عفاف و حجاب مس

کنند.
ـش، حجت الاسلام  ـ ـزاری صداوسیما کی ـ به گزارش خبرگ
ـلمین علیرضا بی نیاز در خطبه های نماز جمعه با اشاره  ـ والمس
ـقلاب اسلامی در دیدار های اخیر با  ـ ـد رهبر معظم ان ـ به تاکی
دانشجویان و مسئولان درباره ضرورت رعایت عفاف و حجاب در 
جامعه اسلامی، گفت: کشف حجاب حرام شرعی و حرام سیاسی 
است و باید برای جلوگیری از این منکر برنامه ریزی دقیق، جدی 

و سریع انجام شود.
وی گفت: دشمن برای از بین بردن نظام جمهوری اسلامی، 

هویت ایرانی و اسلامی، ملت ایران را هدف گرفته است.
ـت برابر این توطئه  ـ امام جمعه کیش از بانوان و مردم خواس
ـئله حجاب یک مسئله  ـ ـمن ایستادگی کنند و بدانند مس ـ دش
شرعی، قانونی، سیاسی و امنیتی است و همه باید به هنجار های 

اجتماعی و قانونی پایبند باشیم.
ـدهی انتظامی جمهوری  ـ ـدور اطلاعیه های فرمان ـ وی به ص
ـاره کرد و گفت:  ـ اسلامی ایران در زمینه عفاف و حجاب نیز اش
ـهادت فرزندان ایران و شهدای امنیت کشورمان دل خون  ـ از ش

هستیم و نمی گذاریم خون شهدا و هویت کشور پایمال شود.
امام جمعه کیش به شرایط بحرانی و شکست های پی در پی 
رژیم صهیونیستی نیز اشاره کرد و گفت: کابینه نتانیاهو در حال 
فروپاشی است و با کشتار مردم و شهادت خانواده سران مقاومت 
ـای رئیس دفتر سیاسی حماس قصد  ـ از جمله فرزندان و نوه ه

دارد شکست خود را جبران کند.
حجت الاسلام والمسلمین علیرضا بی نیاز از کشور های اسلامی 

خواست برابر جنایت رژیم صهیونیستی سکوت نکنند.
امام جمعه کیش گفت: حمله به کنسولگری ایران یکی دیگر 
از توطئه های رژیم صهیونیستی برای افزایش درگیری و نزاع در 
ـدن پای جمهوری اسلامی ایران به جنگ  ـ منطقه و کشیده ش
ـوری اسلامی این حادثه نیز  ـ ـا با تدبیر حکیمانه جمه ـ بود، ام

مدیریت شد.
وی گفت: سران رژیم صهیونیستی مطمئن باشند جمهوری 
ـخ قطعی و پشیمان کننده  ـ اسلامی ایران به جنایات آنان پاس

خواهد داد.
حجت الاسلام والمسلمین بی نیاز به تلاش مسئولان و مردم 
برای تحقق شعار سال نیز اشاره کرد و گفت: حکومت اسلامی، 
حکومت علوی است و همه امور باید مطابق با اسلام پیش برود

امام جمعه کیش گفت: در حکومت اسلامی اختلاف طبقاتی 
و تفاوت معنا دارد و درآمد و حقوق و دستمزد، رانت و انحصار 

طلبی جایگاهی ندارد.
بی نیاز موقعیت و شرایط  والمسلمین علیرضا  الاسلام  حجت 
ـدن به نمونه حکومت اسلامی مناسب  ـ کیش را برای تبدیل ش
ـت و گفت: اداره امور در بنگاه های شبه دولتی،  ـ و مساعد دانس
نیمه دولتی و خصولتی به ضرر اقتصاد کشور است و دولت تنها 

باید ناظر باشد.
وی گفت: مسئولان با ایجاد کمیته های تخصصی و با مشارکت 

مردم برای رشد تولید و رفع موانع تلاش کنند.

امام جمعه کیش از اقدامات ارزشمند دولت سیزدهم قدردانی 
ـخت معیشتی مردم توجه و  ـ کرد و گفت: دولت باید به وضع س

برای ارتقاءٌ سطح زندگی آنان تلاش کند.
ـت  ـ ـلمین علیرضا بی نیاز با گرامیداش ـ حجت الاسلام والمس
ـالروز ارتش جمهوری اسلامی ایران  ـ بیست و نهم فروردین س
ـات دلاورمردان ارتش قدردانی کرد و گفت:  ـ از تلاش ها و خدم
ـلی، در دوران دفاع مقدس و در  ـ ارتش، برابر توطئه های داخ
ـردم و نظام جمهوری  ـ ـتیبان م ـ بحران ها و حوادث همواره پش

اسلامی ایران بوده است.
امام جمعه کیش، بصیرت و ولایت پذیری را دو راهکار مهم 
ـور بیان کرد  ـ برای حفظ نظام جمهوری اسلامی و اقتدار کش
ـه های  ـ و گفت: کوته فکری و ایجاد فرقه های انحرافی، دسیس

دشمن برای ضربه زدن به نظام، کشور و مردم ایران است.

مسئولیت دولت و قوه قضائیه در حوزه رعایت حجاب و عفاف

تاریخ : 1403/01/25
)شماره ثبت 327 و شناسه ملی 14010041145(

بدین وسیله از کلیه اعضای محترم موسسه دعوت می شود تا در جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه )نوبت اول( که راس ساعت ۱۱ صبح روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۲/۱۰ به نشانی: جزیره کیش-روبروی 
بازار مرجان-مجتمع رویای زندگی-دفتر مدیریت تشکیل می گردد حضور بهم رسانند. 

دستور جلسه:
۱-استماع گزارش بازرس قانونی و تصویب ترازنامه منتهی به ۲۹ اسفند ۱۴۰۲.

۲-انتخاب بازرس اصلی و علی البدل برای سال مالی ۱۴۰۳.
۳-تعیین و تصویب نرخ هزینه های مشترک واحدها )شارژ( برای سال ۱۴۰۳.

۴-انتخاب روزنامه.
۵-سایر موارد

توضیحات مهم:
-جهت برگزاری هرچه بهتر مجمع و در راستای رعایت قانون و مفاد اساسنامه همراه داشتن مدارک زیر جهت احراز هویت و صدور ورقه ورود به مجمع الزامی می باشد:

۱-کپی سند مالکیت.
۲-کپی کارت ملی شخص مالک یا وکیل رسمی ایشان.

۳-اصل وکالتنامه محضری با تصریح حق شرکت و رای در مجامع برای مالکین اشخاص حقیقی و ارائه معرفی نامه برای مالکین اشخاص حقوقی.
بدیهی است در صورت عدم رعایت مقررات فوق، از پذیرش مالکین فاقد شرایط یاد شده و همچنین همراهان و یا اشخاص متفرقه به جلسه مجمع معذوریم.

  مهرپو محققی
رئیس هیئت مدیره

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادي سالیانه )نوبت اول( 
موسسه مجتمع ویلایی رویای زندگی کیش

نماینده ولی فقیه در هرمزگان گفت: امروز ما به قله های ظهور و 
فتح نزدیک می شویم و دشمن در حال دست و پا زدن است، حضور 

مردم در یادواره شهدا نشان از بصیرت مردم است.
ـنا در هرمزگان، حجت الاسلام محمد عبادی زاده  ـ به گزارش ایس
امروز ۲۴ فروردین در مراسم سالگرد شهید سعید مریدی در روستای 
ـتان رودان، اظهار کرد: رهبر معظم انقلاب کشتی  ـ زیارتعلی شهرس

انقلاب اسلامی را در این دنیای متلاطم ناخدایی می کند.
وی با بیان اینکه یادواره شهدا برای ما یادآور ماموریت ما در این 
دنیا است، افزود: شهدا قطب نما و تکیه گاه ما در زندگی هستند و باید 

برگزاری یادواره شهدا را در جامعه رونق دهیم.
نماینده ولی فقیه در هرمزگان بیان کرد: اگر می خواهیم جامعه را 
ـبت به بلاهای مختلف واکسینه کنیم باید از مظهر شهدا بهره  ـ نس

بگیریم، دشمن از شهدا وحشت دارد شهید تولید قدرت می کند و 
مظهر قدرت است.

ـد بر اینکه انقلاب اسلامی به  ـ حجت الاسلام عبادی زاده با تاکی
برکت شهدا در معادلات جهان تاثیرگذار است، اظهار کرد: دشمن 
از فرهنگ شهادت می ترسد و نمی خواهد پیوند نسل دهه نودی و 

هشتادی با شهدا عجین شود.
وی ادامه داد: ۴۵ سال است دشمن به جنگ آرمان و ارزش های 
الهی ما آمده است و تمام ساز و کار خود در تمام دنیا را به صف کرده 
تا با ارزش های انقلاب ما بجنگد و به دنبال خلع سلاح کردن ماست 

و سلاح ما آرمان و شهدای ما است.
ـاس تصریح کرد: طبق مطالعه هایی که انجام  ـ امام جمعه بندرعب
داده ام به  این نتیجه رسیدم که شهدای نیروی انتظامی مظلوم ترین 

شهدا هستند؛ جان بر کفان فراجا با کَرکَس هایی که به دنبال نابودی 
جوانان ما هستند به مقابله می پردازند.

ـهدا دفاع از ارزش ها و  ـ وی ادامه داد: خواهران و برادران عزیز؛ ش
ـهدا را به عنوان ماموریت در اختیار ما قرار  ـ صیانت از آرمان های ش

داده اند.
ـه در هرمزگان با بیان اینکه بزرگترین ماموریت  ـ نماینده ولی فقی
ـهدا است، گفت: اگر ما از مظلومیت،  ـ ما روایت گری از آرمان های ش
صلابت و قدرت شهدا نگوییم دشمن به صورت وارونه روایت می کند

عبادی زاده خاطرنشان کرد: امروز ما به قله های ظهور و فتح نزدیک 
ـمن در حال دست و پا زدن است، حضور مردم در  ـ می شویم و دش
یادواره شهدا نشان از بصیرت مردم است و در مراسم سالگرد شهید 

مریدی زاده مردم حضوری پرشور داشته اند.

امروز ما به قله های ظهور و فتح نزدیک می شویم



4
با پایان سریال »گناه فرشته«، قسمت اول سریال »قطب شمال« به کارگردانی امین محمودی یکتا و تهیه کنندگی اکبر تحویلیان هفته اول 

اردیبهشت از شبکه نمایش خانگی منتشر می شود.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی پلتفرم، »قطب شمال« عنوان جدیدترین سریال شبکه نمایش خانگی است که پخش آن از جمعه 

)۷ اردیبهشت ماه( ساعت ۸ صبح از شبکه نمایش خانگی آغاز می شود.  

فرزاد فرزین، آناهیتا درگاهی و امیرحسین فتحی با هنرمندی نازنین بیاتی، فرزاد حسنی، عباس جمشیدی فر، شهرام قائدی، نگار فروزنده، 
شهروز دل افکار در کنار فرهاد آئیش، امیر دژاکام و بهادر زمانی از جمله چهره هایی هستند که در »قطب شمال« نقش آفرینی کرده اند.

در خلاصه داســتان این درام که از پلتفرم فیلیمو منتشــر خواهد شــد، آمده: همایون و ارغوان در آستانه ازدواج، قربانی خیانتی هولناک 
می شوند. همایون پشت دیوارهای زندان برای انتقام از سامان لحظه شماری می کند که مرگ از راه می رسد….

»قطب شمال« جایگزین »گناه فرشته« می شود

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

شنبه
25 فروردین 1403

 شماره  1652

خبر

در هفتادو هفتمین دوره؛

اهدای نخل طلای کن ۲۰۲۴ به 
جورج لوکاس

جورج لوکاس نخل طلای افتخاری جشــنواره فیلم 
کن ۲۰۲۴ را می گیرد و کاپولا هم با »مگالوپولیس« 

به جشنواره می رود.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ورایتی، جورج 
لوکاس، فیلمســاز برجسته ای که سازنده ۲ مجموعه 
مهم »جنگ ستارگان« و »ایندیانا جونز« است، ۲۵ 
می در مراســم اختتامیه هفتاد و هفتمین جشنواره 
فیلم کــن، نخل طلای افتخــاری را دریافت خواهد 

کرد.
لوکاس در بیانیه ای گفت: جشــنواره کن همیشــه 
جایــگاه ویژه ای در قلب من داشــته اســت. وقتی 
اولیــن فیلمــم »THX-۱۱۳۸« بــرای نمایش در 
بخش ۲ هفته کارگردانان انتخاب شــد، شــگفت زده 
و خوشــحال شــدم. از آن زمان، بارهــا و بارها در 
مقام هــای مختلف به عنوان نویســنده، کارگردان و 
تهیه کننده به جشــنواره بازگشته ام و این قدردانی 

ویژه برایم مایه افتخار است.
جشــنواره کن، لوکاس را برای ساختن امپراتوری 
هالیوود با ۹ قســمت از فیلم هــای حماسی »جنگ 
ســتارگان« که ۴ قسمت از آن را خودش کارگردانی 
کرد و برای اشــتیاق بی نظیرش برای فن آوری که او 
را به یکی از پیشگامان صنعت جلوه های بصری بدل 

کرده، ستود.
در حــالی که تیــری فرمو، رییس جشــنواره کن 
گفته است که جشــنواره تعداد کمتری از فیلم های 
آمریکایی را به دلیــل تاثیر اعتصاب های هالیوود در 
تولید فیلم در فهرست امسال خواهد داشت، لوکاس 
یکی از نمادهای هالیوود در جشنواره امسال خواهد 

بود.
در همیــن حال، حضور فرانسیس فــورد کاپولا با 
جدیدتریــن فیلمش »مگالوپولیس« شــب پیش به 

صورت رسمی در جشنواره تایید شد.
ریاست هیات داوران جشــنواره کن امسال با گرتا 

گرویگ کارگردان فیلم »باربی« است.

شروع کار در آلمان؛

وس اندرسون »طرح فنیقیایی« را 
با فیلمبردار جدید می سازد

فیلم »طــرح فنیقیــایی« جدیدتریــن فیلم وس 
اندرســون بــا حضور رونــو دلبونل به عنــوان مدیر 

فیلمبرداری در دست ساخت است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از آسوشیتدپرس، 
کار ســاخت فیلم »طرح فنیقیایی« وس اندرســون 

مدتی است شروع شده است.
»طرح فنیقیایی« یک فیلم ماجراجویی اســت که 
بــر مبنای فیلمنامه ای که اندرســون با رومن کاپولا 
نوشته، ســاخته می شــود. بنیسیو دل تورو، مایکل 
ســرا، بیل موری و میا تریپلتــون در این فیلم ایفای 
نقش می کنند و اندرســون از تهیــه کنندگان فیلم 

هم هست.
اندرســون اولین بار در ژوئــن ۲۰۲۳ هنگام تبلیغ 
»شــهر سیارکی« دربــاره این فیلــم صحبت کرد و 
آن را یــک ماجراجویی نامید و گفت قبل از شــروع 
اعتصاب انجمن نویســندگان آمریکا در سال ۲۰۲۳، 
آن را با همکای رومن کاپولا نوشــته است. به گفته 
وی فیلم درباره رابطه پدر و دختری در یک داستان 

تاریک جاسوسی است.
این فیلم توسط رابرت یئومان، فیلمبردار همیشگی 
و پیشکســوت فیلم های وی فیلمبرداری نمی شود و 
بــه جای وی برونو دلبونل فرانســوی فیلمبردار این 

فیلم است.
یئومان ۷۳ ســاله از اولین فیلم این فیلمساز یعنی 
»منور« در ســال ۱۹۹۶، همه فیلم های اندرسون را 
فیلمبرداری کرده و حضور دلبونل در فیلم جدید به 
معنی توجه کارگردان برای داشــتن فضایی رویایی 

است.
دلبونل مرد قاب های با نور ملایم با دســتکاری نور 
و اســتفاده از رنگ های ملایم، از کنتراست مخملی 
بــرای تأکید بر عــکاسی و رنگ های خــود بر روی 
شــخصیت ها به جای پس زمینه های روشــن تیره تر 

می کند. استفاده 
از کارهای دلبونل می توان به »آملی« اشــاره کرد 
و نیــز کار خیره کننده وی در »درون لوین دیویس« 

برادران کوئن.
آخرین فیلم بلند اندرســون »شــهر سیارکی« یا 
»اســتروید سیتی« ســال ۲۰۲۳ به نمایش درآمد و 
پس از آن او فیلم کوتاه »داستان شگفت انگیز هنری 
شوگر« را ساخت که جایزه بهترین فیلم کوتاه اسکار 

۲۰۲۴ را برای آن دریافت کرد.
او برای فیلــم »هتل بزرگ بوداپســت« )۲۰۱۴( 
نامزدی اســکار کارگردانی را به دست آورد  نخستین 
و برنده جایــزه گلدن گلوب بهترین فیلم - موزیکال 
یا کمدی و جایزه بفتای بهترین فیلم نامه اصلی شد. 
وی پس از آن برای دومین فیلم استاپ موشن خود 
»جزیره ســگ ها« )۲۰۱۸( خرس نقــره ای بهترین 

کارگردان برلیناله را برد.
فیلمبــرداری این فیلم از اواســط مارس در آلمان 

شروع شده است.

خبر

۶ رمان نامزد جایزه بوکر 
بین المللی شدند

شش رمان نوشته نویســندگانی از سه قاره 
مختلف به فهرست کوتاه نامزدهای جایزه ادبی 

بوکر بین المللی در سال ۲۰۲۴ راه یافتند.
به گزارش ایســنا، »النــور واچتل« رئیس 
داوران جایــزه بوکــر بین الملــلی  ۲۰۲۴ در 
بیانیه ای گفت:  »رمان هــا ما را به مکان هایی 
می برند که ممکن اســت هرگــز قدم نگذاریم 
و ما را با احساســات و خاطرات جدید مرتبط 
می کنند. فهرست کوتاه نامزدها به جغرافیای 

ذهنی متنوعی تعلق دارد.«
شــش رمانی که به فهرست کوتاه نامزدهای 
جایزه بوکر بین المللی راه یافته اند این عنوان ها 

هستند:
»نه یک رودخانه« اثر »سلوا آلمادا« ترجمه 

از اسپانیایی توسط »آنی مک درموت« 
 »کایروس« نوشته »جنی ارپنبک« ترجمه 

از آلمانی توسط »مایکل هافمن« 
 »گاوآهن خمیده« اثر »ایتامار ویرا جونیور« 

ترجمه از پرتغالی توسط »جانی لورنز« 
  »ماتر ۲-۱۰« اثر »هوانگ ســوک یونگ« 
ترجمه از کره ای توســط »سورا میم-راسل« و 

»یونجی جوزفین بی« 
 »آنچــه ترجیح می دهم در مــورد آن فکر 
نکنم« نوشــته »جنتــه پســتوما« ترجمه از 

هلندی توسط  »سارا تیمر هاروی« 
 »جزئیات« نوشــته »لا گنبرگ« ترجمه از 

سوئدی توسط »کرا جوزفسون« 
بــه گــزارش گاردیــن، برنده جایــزه بوکر 
بین الملــلی ۲۰۲۴ طی مراســمی در ۲۱ می 
)اول خــرداد( در تیــت مدرن لنــدن معرفی 

خواهد شد.
جایــزه ۵۰ هــزار پوندی )تقریبــاً ۶۳ هزار 
دلار( به طور مســاوی بین نویسنده و مترجم 
یا به طور مساوی بین چندین مترجم تقسیم 

می شود.
از برندگان ســابق جایزه بوکر بین المللی به 
»هان کانگ«  نویســنده اهل کــره جنوبی و 
»اولگا توکارچوک«  نویسنده لهستانی می توان 
اشاره کرد. سال گذشته این جایزه به »پناهگاه 
زمان«  نوشــته »جیورجیو گوسپودینوو«  اهدا 

شد.

برگزیدگان جایزه اندرسن 
معرفی شدند

اندرسن  برگزیدگان جایزه هانس کریستین 
در دو بخش نویســندگی و تصویرگری معرفی 

شدند.
بــه گزارش ایســنا،  جایزه جهــانی هانس 
کریستین اندرســن که به عنوان نوبل ادبیات 
کودک نیز شــناخته می شود، هر دو سال یک 
بار از ســوی دفتر بین المللی کتاب برای نسل 
جوان )IBBY( به مجموعه  آثار یک نویسنده 
و یک تصویرگر، برای یک  عمر فعالیت حرفه ای 

در حوزه ادبیات کودک اهدا می شود.
 در سال ۲۰۲۴ هاینز یانیش از کشور اتریش 
در بخش نویسندگی و سیدنی اسمیت از کانادا 
در بخش تصویرگری موفق به کسب این جایزه 

شدند.
معیارهــای عمومی ارزیابی نامزدها شــامل 
کیفیت زیباشــناختی و ادبی، تازگی و نوآوری 
آثار، توانایی دیــدن جهان از منظر کودکان و 
گستراندن کنجکاوی آنها بود. تمام نامزدها بر 
اساس دستاوردی که تا به این تاریخ داشته اند 
و همچنیــن ادامــه تاثیرگذاری آثــار آنها بر 

کودکان و جوانان ارزیابی شدند.
 از ایــران جمشید خانیان بــرای بار دوم به 
عنوان نویســنده و علیرضا گلدوزیان در بخش 
تصویر از سوی شــورای کتاب کودک در این 

رقابت حضور داشتند.

مجید افشار، چراغ اجرای 
»شاماران« را روشن کرد

آیین شب چراغ نمایش »شاماران« با حضور 
مجید افشار، هنرمند پیشکسوت سیاه بازی در 

تماشاخانه سنگلج برگزار شد.  
به گــزارش ایرنا، آیین شــب چراغ نمایش 
ایرانی »شاماران« به نویسندگی علیرضا داوری 
بــا طراحی و کارگردانی ساســان شــکوریان 
با حضور مجید افشــار، هنرمند پیشکســوت 

سیاه بازی، در تماشاخانه سنگلج برگزار شد.
مجید افشــار در ابتدای این مراســم گفت: 
سلام گــرم من به جماعتی کــه برای نمایش 
ایــرانی چه در صحنه و چه در پشــت صحنه 
زحمت می کشــند. از اینکــه نمایش ایرانی با 
این ریشــه قوی و قدمت در حال توسعه است 
و مدیران هنری کشــور به آن بها می دهند و 
همچنین هنرمندان جــوان به آن می پردازند، 

بسیار خوشحال هستم.
هنرمنــد پیشکســوت تئاتر ادامــه داد: ما 
ســال  ها تلاش کردیم، تجربه کســب کردیم 
و آن را به نســل بعدی انتقــال دادیم. اکنون 
خدا را شــاکریم که بــا تلاش بی وقفه جوانان 
نمایش ایرانی فراموش نشــده است. قطعا این 
عزیزان باید از نظر متن، اصول و قواعد کاری، 
تجربیات گذشــتگان و همچنین از نظر مالی 
حمایت شوند.او افزود: الگو و پیشکسوت سیاه 
بــازی ذبیح الله ماهری معــروف به ذبیح زرگر 
بود که پس از او مهدی مصری شــاگرد او در 
این عرصه شــناخته شد. آن ها حرمت یکدیگر 
را حفــظ می کردند و من افتخار می کنم که ۶ 

سال شاگرد مهدی مصری باشم.
افشار در پایان گفت: امیدوارم که چراغ تئاتر 
همیشــه روشن باشد و تماشــاخانه های تئاتر 
به ویژه تماشاخانه ســنگلج همیشه پررونق و 

پرمخاطب بماند.

نویسنده و کارگردان مجموعه تلویزیونی 
درباره شــخصیت  اژدهــا«  ســر  »هفت 
ســلطان خواه در این مجموعه توضیحاتی 

بیان کرد.
ابوالقاســم طالبی، نویسنده و کارگردان 
اژدها« در  تلویزیونی »هفت سر  مجموعه 
ویژه برنامه »حال نو« شبکه سه در پاسخ 
به ســوال حامد ســلطانی که شخصیت 
کدام  از  برگرفتــه  ســلطان خواه  متیــن 
اســت؟ گفت: همه کسانی که  شخصیت 
از موقعیت شان سوء اســتفاده می کنند، 
بجــای اینکه برای مردم اســتفاده بهینه 
کننــد. آن آقازاده هایی که از پدرشــان و 
استفاده می کنند،  مقام های پدرشان سوء 

بدون اینکه لیاقت خاصی داشته باشند. 
طالــبی با بیــان اینکــه بعضی ها روی 
شخص خاصی نظر دارند، ادامه داد: همه 
ایــن پرونده ها برای یک شــخص خاص 
نیســت. ما که نباید آن دنیا جوابِ دزدان 
بیت المــال را بدهیم، کــه بگویند آقا من 
اینکار را کردم، ولی آن کار را نکردم! بعد 
»زندگی پس از زندگی« برایمان بگذارند. 
اگر دوست دارید اسم بگویم، اسم آن ها را 
می گویم؛ اصغر و حسن و حسین و مجید 

و حامد و ....
این کارگردان در پاســخ به این ســوال 
که برای ســاخت »هفت سر اژدها« تحت 
فشــار قرار گرفتید؟ تصریح کرد: دو نگاه 
وجود دارد، که نمی تــوان گفت هر دوی 
آن ها خائنانه است. یک نگاه این است که 

فســاد را روایت نکنیم و بگذاریم دیگران 
یعنی بی بی سی، دویچــه وله، یورونیوز و 
... روایت کنند. آن ها یک مســئله کوچک 
را بزرگ می کنند و به دنبال حل مســئله 
مــا نیســتند. آن ها به دنبال نبود فســاد 
اتفاقاً می خواهند حاکمیت فاسد  نیستند. 
شود و از بین برود. چراکه فساد حاکمیت 
را از بین می برد. رژیم طاغوت را فســاد از 

بین برد.
وی افزود: نگاه دوم این اســت که فساد 
را روایت کنیم، ولی صحیح روایت کنیم. 
این نگاه نگاه رهبری اســت. ما در »جنگ 
روایت ها« باید صحیــح روایت کنیم، که 

رهبری اســمش را تبیین گذاشتند. حتی 
ایشــان تبیین را واجــب کردند. خیلی از 
رهبری  ما صحبــت  ارگان هــا می گویند 
را قبول داریــم، اما وقتی به سراغشــان 
می رویم می گوینــد از حامد بگو، ولی ما 
را نگــو! اگر ما را بگوییــد، ما دیگر قدرت 
نداریــم. حال ما فقط یک مورد فســاد را 

می گوییم. 
طالبی بــا بیان اینکه نقطه های فســاد 
در همــه جا وجــود دارد و مــردم آن را 
می بینند، تصریح کرد: شــما به فروشگاه 
می کند.  فــروشی  کم  می بینید  می روید، 
دادگاه  دادگســتری،  وزارتخانه،  اداره،  به 

و ... می رویــد، فســاد می بینید. ولی این 
بدان معنا نیســت کــه آدم خوب وجود 
ندارد. شــما باید فســاد و نحوه مبارزه با 
آن را روایت کنی. سیستم با فساد مبارزه 
می کند. به همین دلیــل، وقتی بالاترین 
مقام ها فاســد می شوند، با سیستم رو به رو 
می شوند. ما چهار مقام ارشد داشتیم، که 
همه آن ها با نظام مشــکل پیــدا کردند. 
آن هــا می گوینــد ما را نگو، مــا که یک 
مدت به نظام خدمت کردیم. هاضمه نظام 
جمهوری اسلامی، هاضمه انقلاب اسلامی 

فساد را نمی پذیرد. 
کارگــردان »هفت ســر اژدهــا« ادامه 
داد: وقــتی ملــت ایــران علیــه طاغوت 
قیــام کردند، علیه فســاد قیــام کردند؛ 
چه فســاد ظاهــری و چه فســاد باطنی. 
جامعــه فســاد را نمی پذیــرد و ناراحت 
هم اســت. وقــتی فســاد را روایت کنی، 
بعضی ها  می شــوند.  ناراحت  یکســری ها 
می گویند شــما با روایتتان کل سیســتم 
را زیر ســوال بردید. نبایــد این روایت به 
همه مســئولان نظام بر بخورد. من فقط 
یک نفــر را گفتم. من حــدود یک تا دو 
ســال برای پژوهش و نوشــتن قصه وقت 
گذاشــتم. در حین پژوهش مسئله طرح 
می کردم، که اگر شــما زورتان می رســد، 
چرا برخورد نمی کنید؟ در روند پرونده ها 
متوجه می شــدم کلونی های فســاد مثل 
غدد چرکیــن به هم می تازند، اما جراحی 

می شوند.

شخصیت سلطان خواه در »هفت سر اژدها« چه کسی است؟ 

نمایــش »روال عادی« به نویســندگی ژان کلود کری یر و 
تهیه کنندگی مجید مجیدی به کارگردانی کارش رُســت از 
روز پنجشنبه ۳۰ فروردین در سالن چهارسو مجموعه تئاتر 

شهر به روی صحنه می رود.
به گزارش خبرنگار مهر، نمایش »روال عادی« به نویسندگی 
ژان کلود کری یر و ترجمه اصغر نوری به کارگردانی کیارش 
رُســت از روز پنج شنبه ۳۰ فروردین  ســاعت ۱۸ در سالن 

چهارسوی مجموعه تئاتر شهر روی صحنه می رود.
در این نمایش طاها  محمــدی، محمدرضا  حیدری، ابوذر 
 موســوی  بیدلی، شیما  خوش اقبال، مهدی موســوی، عطیه 

شبانی و ثنا میرزایی به ایفای نقش می پردازند.
مجید مجیدی کارگردان سرشناس و مطرح سینمای ایران 

نیز تهیه کننده این نمایش است.
ژان کلود کری یر نویســنده این نمایش از دهه ۶۰ میلادی 
تا امروز، همواره به عنوان یکی از بزرگ ترین فیلم نامه نویسان 
سینمای جهان مطرح بوده است. وی در کنار فیلم نامه نویسی، 
به نوشتن نمایشنامه، رمان و اقتباس نیز پرداخته است. کریر 
نمایشــنامه نویسی را از ۱۹۶۷ آغــاز کرد و یک دوره طلایی 
و طولانی همکاری با پیتر بروک را پشــت ســر گذاشت که 
منجر به نمایشنامه ها و اقتباس های متعددی چون »مجمع 

مرغان«، »تراژدی کارمن« و »روال عادی« شد.
مجید مجیدی نیز فعالیت خود را با بازی در تئاتر و سینما 
از دهه ۶۰ شــمسی آغاز کرد، وی با کسب ۴ سیمرغ بلورین 
بهترین کارگردانی در فیلم هایی چون »بچه های آســمان«، 
»بــاران«، »بید مجنــون« و »آواز گنجشــک ها« در صدر 
رکوردداران این بخش در ادوار جشنواره فیلم فجر قرار دارد

نمایش »روال عادی« روایتی از ملاقات یک کمیسر دولتی 
را با خبرچینی مظنون به خیانت اســت که متهم سعی دارد 
با تاکید بر وفاداری و ایمان حقیقی اش نســبت به حکومت 
از خــود دفاع کند اما این مــوارد در اعاده حیثیت وی هیچ 

اعتباری ندارند.
سایر عوامل این نمایش بدین ترتیب هستند:

مجری طرح: ســمیرا  کریمی، برنامه ریز: عســل  پاشایی، 
دستیار اول کارگردان: مهدی موسوی دستیار کارگردان: ثنا 
میرزایی، منشی صحنه: عســل  پاشایی، دراماتورژ بیان: بیژن 
بیابانی، طراح صحنه و لباس: کیارش رُســت، دوخت لباس: 
منصوره محمدی، دستیار صحنه و لباس: عطیه شبانی، مدیر 
صحنه: پویا  اســکندرزادگان، ساخت دکور: اسماعیل ناظمی 
موسیقی و انتخاب آثار: پنــدار آداب، طراح نور: امیرحسین 
سیَر دســتیار نور: علی رضا  کوزه گر، پوریا محســنی عکاس: 

محمدصادق زجویان، آرمین  یعقــوبی، مرضیه بازیار، نگین 
 صمدی، مدیر تولید: علی  زمانی، طراح پوســتر و بروشــور: 
محمدصادق  زرجویان، ســاخت تیــزر: حمیدرضا  محمدی، 
مشاور رســانه : امیر پارسائیان مهر، روابط عمومی و تبلیغات: 

صدرا  صباحی
علاقه مندان می توانند برای تهیه بلیت به سایت های گیشه 

تئاتر و تیوال مراجعه کنند.

مجید مجیدی تهیه کننده تئاتر شد

بازیگر فیلم سینمایی »دســت ناپیدا« گفت: معتقدم هفتاد دقیقه 
از فیلم سینمایی دســت ناپیدا حذف شده است و این حذفیات شامل 
جزئیات بیش تری از زندگی خانم شــاه حسینی بود.»دســت ناپیدا« 
تازه ترین فیلم سینمایی »انسیه شــاه حسینی« با مضامین مربوط به 
سینمــای جنگ و حضور زنــان در دفاع مقدس اســت. این فیلم در 
جشــنواره چهل ودوم فجر توانست سیمرغ بلورین »بهترین جلوه های 
ویژه میــدانی« را از آن خود کند. از جمله بازیگران این فیلم می توان 
به »معصومه بافنده«، »سومان ریکیتا«، »نسرین احمدخانی«، »اعظم 
سادات موســوی« و »زیبا عسکری« اشاره کرد. فیلم سینمایی دست 
ناپیدا محصول مشــترک بنیاد سینمایی فارابی و بنیاد شهید انقلاب 
اسلامی اســت که  در ســال های ابتدایی جنگ یــک زن خبرنگار با 

عده ای زن ایثارگر آشــنا شده و سرنوشــتش دچار تغییر می شود را 
روایت می کنــد. معصومه بافنده بازیگر فیلم سینمایی دســت ناپیدا 
درباره ارتباطی که با کاراکتر خود در این فیلم گرفته بود گفت: ارتباط 
اولیه دقیقا همان زمانی که فیلمنامه خوانده شــد شکل گرفت و این 
همزادپنداری اولیه برقرار شد. ســپس با توضیحات بیشتر خانم شاه 
حسینی و شرایطی که خودش برایم توضیح داد متفاوت شد.وی ادامه 
داد: هفتاد دقیقه از فیلم حذف شــده اســت و ما در این هفتاد دقیقه 
خیلی بیشــتر زندگی خصوصی خانم شــاه حسینی و زندگی ای که با 
همسرشان داشــتند را مشــاهده کردیم، البته همه این موارد کمک 
می کنند تا شما بتوانید بهتر ببینید و بیاموزید و درک بهتری از شرایط 
داشــته باشید.  در این کار خانم شاه حسینی خیلی کمک کننده بود 

و براســاس داستان هایی که برایم تعریف می کرد من ارتباط بهتری با 
کاراکتر لیلا  در دست ناپیدا می گرفتم.بافنده از تجربه گذراندن جنگ 
هشــت ســاله دفاع مقدس در دوران کودکی خود بیان کرد: در فیلم 
دست ناپیدا قسمت هایی که قرار بود شخصیت لیلا خیلی پررنگ شود 
و کشــف کند برایم سخت تر بود و بیشــتر از این نمی توانم با جزئیات 
صحبت کنم، برایم ســخت اســت. معصومه بافنده بازیگر کشورمان 
در کارنامه هنری خود در آثار برجســته ای چــون  ۸۷ متر )۱۳۹۶(، 
ساختمان ۸۵ )۱۳۸۹(، سریال ایل دا )۱۳۹۸(، سریال ایل دا )۱۳۹۸(، 
ســریال زخم )۱۳۹۳( ،  سریال جاده چالوس )۱۳۹۲(، سریال اولین 
انتخاب، ســریال به رنگ خاک، فیلم آقای مدیر )۱۳۹۰(،  فیلم خانه 

پدری )۱۳۸۹( و فیلم پل )۱۳۹۵( به ایفای نقش پرداخته است.

هفتاد دقیقه از »دست ناپیدا« حذف شده است

 ســال گربه موفق شد تا با جذب ۳۲ هزار مخاطب در روز نخست 
نمایش، رکورد خوبی را در این زمینه از خود به جای بگذارد.

به گزارش خبرنگار سینمایی ایرنا، جدیدترین ســاخته مصطفی 
تقی زاده موفق شد تا در نخستین روز اکران عمومی، یک رکورد خوب 

از خود به جای بگذارد.
سال گربه موفق شد تا در نخستین روز نمایش خود، ۳۲ هزار نفر را 
به سینما بکشاند و این آمار یعنی بیشترین میزان جذب مخاطب در 

نخستین روز اکران پساکرونایی سینماهای ایران.
پیش از این، چنین رکوردی در اختیار فیلم های گشت ۳ و تمساح 
خونی بود. گشت ۳ موفق شــده بود تا در ۲۶ آبان ۱۴۰۰، ۲۱ هزار 
نفر را به سینماها بکشاند. تمساح خونی نیز در ۱۶ اسفند ۱۴۰۲، ۱۸ 
هزار مخاطب داشت. حالا سال گربه موفق شد تا با ۳۲ هزار مخاطب، 

رکورد این سرفصل را طی ۴ سال گذشته به نام خود بزند.
رکورد یک دهه بیشــترین تعداد مخاطب روز نخســت سینماها، 
در اختیــار فیلم مطــرب با ۳۴ هزار مخاطب قــرار دارد. حتی فیلم 

هزارپا، در روز نخســت نمایش خود، ۲۲ هزار مخاطب داشت. دیگر 
فیلم های پرمخاطب یک دهــه اخیر سینمای ایران نیز کمتر از این 
میزان مخاطب را در روز نخست تجربه کردند. بنابراین به این نتیجه 
می رسیم که ســال گربه پس از مطرب، دومین فیلم یک دهه اخیر 
سینماهای کشــور است که توانسته بیشترین میزان مخاطب را طی 

روز نخست نمایش خود داشته باشد.
البته که قطعا باید یکی از دلایل وقوع چنین اتفاقی را هم زمانی آغاز 
اکران فیلم سال گربه با روز عید سعید فطر بدانیم. در چنین روزی، بر 
تعداد مخاطبان سینما افزوده شد که فیلم تقی زاده نیز از این افزایش 

مناسبتی بی نصیب نماند.
به نظر می رسد که سال گربه، یکی از کمدی های پرمخاطب امسال 
سینماها باشد که در ادامه بتواند شگفتی ها و رکوردهای دیگری را از 
خود به جای بگذارد. مهم تر از همه آن که این فیلم در کنار تمســاح 
خونی موفق شــده تا یک دوقطبی قدرتمند را تشکیل دهد و دست 

مخاطبان گونه کمدی را در انتخاب فیلم باز بگذارد. 

در روزی که ســال گربه با ۳۲ هزار مخاطــب، رکورد خوبی را به 
نام خود ثبت کرد، تمســاح خونی نیز موفق شــد تا حدود ۵۹ هزار 
مخاطب داشته باشد تا این دو فیلم با جذب ۹۱ هزار مخاطب، اتفاق 

خوشایندی را در گیشه سینماهای کشور رقم بزنند.

»سال گربه« رکورد زد؛ 
بیشترین تعداد مخاطب روز نخست اکران پساکرونایی
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نمایشگاه عرضه مستقیم کالا در 
میناب گشایش یافت

نمایشگاه عرضه مستقیم کالا در بولوار ساحلی 
میناب در جوار بوستان آنامیس گشایش یافت

به گزارش خبرنگار ایســنا در هرمزگان، این 
نمایشــگاه امروز، ۲۳ فروردیــن با ۲۵۰ غرفه 

راه اندازی شده است.
 کالاهای اســاسی، آجیل و خشکبار، کیف و 
کفش و پوشاک در این نمایشگاه با تخفیف ۱۰ 

تا ۱۵ درصد عرضه می شود.
این نمایشــگاه تا ۲۹ فروردین دایر اســت و 
مردم می توانند هر روز از ساعت ۸ تا ۱۳ و ۱۶ 

تا ۲۳ از آن دیدن کنند.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان:

دستگاه های اجرایی ۵ درصد از 
برق مصرفی خود را از انرژی های 

پاک تأمین کنند
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق استان 
هرمــزگان گفــت: از ابتــدای ســال ۱۴۰۳، 
دســتگاه های اجرایی موظفند ۵ درصد از برق 
مصرفی خود را از طریق انرژی های تجدیدپذیر 

و پاک تأمین کنند.
به گــزارش خبرنــگار ایســنا در هرمزگان، 
محمد کریمی در جمع اصحاب رسانه با اشاره 
به موضوع ماده »۵« قانون خدمات کشــوری، 
اظهار کرد: از ابتدای سال ۱۴۰۳، دستگاه های 
اجــرایی موظفند پنج درصــد از برق مصرفی 
خــود را از طریق انرژی های تجدیدپذیر و پاک 
)خورشیدی و بادی( تأمیــن کنند و در مدت 
چهار سال، آن را تا  ۲۰درصد )سالانه پنج واحد 

درصد( افزایش دهند. 
وی با تشریح اهمیت و حساسیت اجرای این 
طرح، افزود: در راســتای اجرای وظایف قانونی 
وزارت نیــرو در زمینــه توســعه نیروگاه های 
تجدیدپذیــر و پــاک و با هدف اجــرای ماده 
»هشت« مصوبات شــورای عالی انرژی کشور، 
تمام دســتگاه های اجرایی موضوع ماده »پنج« 
قانون خدمات کشوری مکلفند سالانه ۵ درصد 
مصرف انرژی الکتریــکی خود را تا رسیدن به 
سهم  ۲۰درصد مصرف سال از طریق انرژی های 

تجدیدپذیر و پاک تأمین کنند. 
مدیر عامل شــرکت توزیع نیروی برق استان 
هرمزگان بیان کرد: در صورت رعایت نشــدن 
ایــن موضوع، انــرژی مازاد مصرفی براســاس 
حداکثر نرخ تابلوی برق ســبز بــورس انرژی 
در ماه قبل از صدور صورت حســاب مشترکان 
مشــمول، در قبض برق این مشترکان محاسبه 

خواهد شد.
کریمی با بیان اینکه به منظور اجرایی شــدن 
مصوبــه فوق، رویه اجــرایی تامین حداقل  ۲۰ 
درصد برق مصرفی مشترکان مشمول از طریق 
انرژی های تجدیدپذیر و پاک توسط وزیر نیرو 
ابلاغ شده است، گفت: طبق اعلام وزارت نیرو، بر 
این اساس تامین تمام یا بخشی از برق مصرفی 
مشــترکان مشــمول به یکی از روش ها شامل 
ســاخت نیروگاه های تجدیدپذیر و پاک با اخذ 
مجوزهای لازم برای هریک از ســاختمان های  
مشــترکان مشمول یا به صورت تجمیعی برای 
چند ساختمان مشترکان مشمول، خریداری از 
تابلوی برق ســبز، به صورت فیزیکی یا گواهی 
بــرق تجدیدپذیــر و انعقاد قــرارداد دوجانبه 
بــا نیروگاه تجدیدپذیــر در چارچوب قوانین و 

مقررات جاری، امکان پذیر است.
وی با اشــاره به اینکه منابــع انرژی پایدار و 
قابل تجدید باید جایگزین سوخت های فسیلی 
محدود شــوند تــا تقاضای جامعــه را برآورده 
کنند گفت: کاهش انتشار کربن و در عین حال 
ایجاد چشــم انداز انرژی پایدار با کمک منابع 
تجدیدپذیر، دنیایی ســالم را برای نســل های 

فعلی و آینده تضمین می کند.
مدیر عامل شــرکت توزیع نیروی برق استان 
هرمــزگان همچنین با یــادآوری ظرفیت های 
تولید انرژی خورشیدی در اســتان هرمزگان، 
افزود: اســتفاده از این منابــع، از جمله انرژی 
خورشیدی و بادی، منجر به انتشار کم یا عدم 
انتشــار گازهای گلخانه ای می شود. با افزایش 
کارایی و مقــرون به صرفه بــودن فناوری های 
تجدیدپذیــر، گرمایش محیــط می تواند کند 

شود. 
کریمی تصریــح کرد: مزایای دور شــدن از 
ســوخت های فسیلی بسیار زیاد است محدود 
کــردن افزایش دما، رویدادهای شــدید آب و 
هوایی و افزایش ســطح دریا یــکی از مزایای 
کلیــدی اســت کــه از تغییر به ســمت این 

فناوری های جدید حمایت می کند.

خبر

فعالیت بیش از ۲۰ هزار 
صنعتگر صنایع دستی در میناب

بیــش از ۲۰ هــزار صنعتگر در میناب 
فعالیت  دستی  صنایع  بخشــحوزهئ  در 

می کنند.
نیمــا اقتــداری رئیــس اداره میراث 
فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری 
اینکه صنایع  بیان  با  شهرســتان میناب 
دستی در این شهرستان از قدمت بالایی 
برخوردار اســت، گفت: بیش از ۲۰ هزار 
صنعتگر به کار صنایع دستی مشغولند و 

از این طریق امرار معاش می کنند.
وی افزود: برای ساختن صنایع دستی 
حصیــری از بــرگ و مشــتقات درخت 
خرما اســتفاده می شــود که در گذشته 
کاربرد هــای زیــادی در زنــدگی مردم 
میناب داشــته و بیش از ۵ هزار ســال 
قدمت دارد.رئیس اداره میراث فرهنگی، 
گردشــگری شهرستان  و  دستی  صنایع 
میناب افزود: بیــش از ۱۰۰ نوع صنایع 
دســتی در این شهرستان وجود دارد که 
از مهمترین آن می توان به جهله، گشته 
سوز، گلابتون دوزی، خوس دوزی، بادله 
دوزی، شک بافی و حصیر بافی، اشاره کرد 
که در بازار های داخلی و خارجی بفروش 
می رسد.اقتداری گفت: روستا های شهوار 
قدیم و بهمنی، بیشــترین صنعتگران را 
در خود جای داده اند. وی افزود: بعد از 
یک هفته تلاش و ساخت صنایع دستی، 
همگی محصولاتشــان را در پنجشــنبه 
بــازار میناب بفروش می رســانند.رئیس 
اداره میــراث فرهنــگی و گردشــگری 
شهرستان میناب افزود: مهمانان نوروزی 
و گردشــگران از صنایع دســتی میناب 
بــه عنوان  و  اســتقبال خوبی می کنند 

سوغات میناب همراه خود می برند.

ایجاد ۲۰۰ هکتار فضای کشت 
گلخانه ای در دستور کار

مدیر باغبانی ســازمان جهادکشاورزی 
هرمــزگان گفــت: امســال ۲۰۰ هکتار 
کشــت گلخانه ای در ســطح استان در 

دست ساخت داریم.
محمــد رضا شیــخ زاده مدیــر باغبانی 
سازمان جهادکشــاورزی هرمزگان گفت: 
بهره وری در بخش کشــاورزی و توســعه 
کشــت های گلخانه ای  یکی از مهم ترین 
از  و  سیزدهــم  دولــت  سیاســت های 
اولویت های وزارت جهادکشــاورزی است 
و امســال ۲۰۰ هکتار کشــت گلخانه ای 
دیگر نیز در ســطح اســتان در دســت 
ســاخت داریم.وی افزود: سطح زیرکشت 
محصــولات گلخانه ای در اســتان ۹۲۶ 
هکتــار با تولید ۲۰۰ هزار تن اســت که 
شامل فلفل رنگی، گوجه فرنگی، خیارسبز 
و بادمجان می  شود.مدیر باغبانی سازمان 
شهرستان های  هرمزگان  جهادکشاورزی 
حاجی آباد، مینــاب و رودان را از مناطق 
مهم تولید محصولات گلخانه ای هرمزگان 
برشــمرده و گفــت: در شهرســتان های 
رودان و میناب بیشتر فلفل دلمه ای رنگی 
و در حاجی آباد نیز گوجه فرنگی کشــت 
می شــود.شیخ زاده افزود: درحال حاضر 
حدود ۴۰۰ هکتار ســطح زیرکشت فلفل 
رنــگی، ۳۸۰ هکتار گوجــه فرنگی، ۸۰ 
هکتار خیار ســبز، ۶۶ هکتار بادمجان و 
۲۹ هکتار نیز ســایر محصولات از جمله 
گل و گیاهــان دارویی در هرمــزگان به 
کشت گلخانه ای اختصاص دارد.وی گفت: 
پیش از دولت سیزدهــم پنج هزار نفر در 
واحد هــای گلخانه ای هرمزگان اشــتغال 
داشتند که اکنون با اشتغال چهار هزار و 
۳۰۰ نفر، افزایش حدود ۲ برابری نسبت 

به قبل از ۱۴۰۰ را نشان می دهد.

جشنواره ملی اختراعات 
خلیج فارس در هرمزگان 

برگزار می شود
اختراعات  ملی  جشــنواره  علمی  دبیر 
خلیج فارس از برگزاری اینه جشــنواره 

در جزیره بوموسی خبر داد.
یاسین پرموته در گفت و گو با ایسنا در 
هرمزگان، اظهار کرد: جزیره بوموسی در 
روزه ملی خلیج فارس میزبان جشــنواره 

ملی اختراعات خلیج فارس خواهد بود.
وی افــزود: ایــن جشــنواره به همت 
دانشگاه پیام نور استان، اتاق بازرگانی و 
بنیاد علمی تحقیقاتی هرمزی هرمزگان 

برگزار می شود.

مشــاور عالی گردشــگری شــبکه ملی ناشنوایان 
ایران از اجرای طرح گردشــگری دســترس پذیری به 
جنگل دریــایی و اعجاب انگیز حرا بــه عنوان یکی از 
ذخیره گاه های زیســت کره و میراث مشــترک جامعه 
جهانی در جزیره قشم برای توان یابانی که دچار نابینایی، 

ناشنوایی یا کم شنوایی هستند خبر داد.
آزاده عابدین  زاده در گفــت و گو با ایرنا، افزود: این 
طرح با هدف ارج نهادن بــه ارزش عدالت اجتماعی و 
برابری توان یابان یادشده در زنجیره ارزش گردشگری از 
سوی بوتیک هتل ایرمان قشم در ذخیره زیست کره و 
ژئوسایت جنگل های دریایی حرا این زمرد سبز جزیره 
قشم در روستای سهیلی نگین خلیج فارس انجام شده 

است.
وی ادامه داد: گردشگری دسترس پذیر امروزه یکی از 
مهم ترین اقدامات برای بهره مند ساختن اقشار کم توان 
جامعه از مواهب گردشگری است و فدراسیون جهانی 
ناشنوایان WFD برای مشارکت پذیری اجتماعی بیش 
از ۴۰۰ میلیون ناشنوا و کم شنوای جهان، گردشگری را 
از مهم ترین فعالیت های مشترک در جوامع دانسته و از 

برنامه مختلف آنها حمایت می کند.
مشــاور عالی گردشگری شبکه ملی ناشنوایان ایران 
توضیــح داد: بسیاری از مقاصد گردشــگری هم چون 
جزیره قشــم بــا دارا بودن جاذبه های گردشــگری و 
برخــورداری از مواهب طبیــعی و فرهنگی مقصدی 
مناســب برای گردشــگران با معلولیت های جسمی 

مختلف نیستند.
عابدین زاده با اشــاره به اینکه طبق آمار ســازمان 
بهداشــت جهانی و توجه به هرم سنی جامعه ایران نیز 
رو به پیری و تبعات جسمی این دوران است و در آینده 
نه چندان دور بازار بزرگی از گردشگران نیاز به خدمات 
خاص سفر و دسترس پذیری دارند، اضافه کرد: بیشتر 
گردشگران دارای معلولیت با همراه به سفر می روند و از 
نظر الگوهای اقتصادی بیشترین میزان هزینه کرد را در 
مقاصد گردشــگری دارند که از منظر درآمدی مزیت و 

اثرات مثبت اقتصادی قابل توجهی در پی دارد.
وی با طرح این سوال که احتمال حضور یک گردشگر 

نابینا و یا مهمان ناشــنوا در هتل و دیگر جاذبه ها چند 
درصد اســت، گفت: پاسخ این ســوال فراتر از دنیای 
فرضیه هاســت، یک فرد با هر نــوع معلولیت از حقی 
برابر برای استفاده از مواهب فرهنگی، طبیعی، خدمات 
و تسهیلات گردشــگری برخوردار است و مهیا کردن 
حداقل امکانات دسترس پذیری در مقصد ضمن صیانت 
از حقوق بشــر نشــان از پایبندی به کدهای اخلاقی 

گردشگری است.
مشــاور عالی گردشگری شبکه ملی ناشنوایان ایران 
بیان کرد: بوتیک هتل ایرمان نخســتین تاسیســات 
گردشــگری ایران در جزیره قشم است که در راستای 
پاسداشت ارزش های والای انسانی، اقدام به دسترسی 
پذیری خدمات مهمــان نوازی برای طیف گوناگونی از 

گردشگران با وبژگی های خاص کرده است.
وی اظهار کرد: طرح اولیه دســترس پذیری خدمات 
پس از برگزاری جلسات همفکری متعدد با شبکه ملی 
ناشنوایان و انجمن نابینایان ضمن بررسی استانداردهای 
جهــانی و ملی و همچنین گردآوری تجربه های موفق 
بین المللی در این حوزه، در چهار مرحله عملیاتی برای 
بازه زمانی ۲ ســاله طراحی و تدوین شــد که مرحله 

نخست آن در بهمن ۱۴۰۲ پایان یافت.
عابدین زاده افزود: همزمــان با آغاز تعطیلات نوروز 
۱۴۰۳ بــا همراهی و همدلی مدیریت مجموعه ایرمان 
شــاهدیم که مرحله نخست طرح دســترس پذیری 
توان یابان در ژئوســایت جنگل های دریــایی حرا در 
مجاورت روســتای سهیلی اجرایی شــد و گردشگران 
ناشــنوا و نابینا هم چون ســایر گردشــگران داخلی و 
خارجی تجربه به یادماندنی از بازدید این جاذبه خواهند 
داشــت و این یک هدیه نوروزی بسیار ارزشمند برای 

آنان است.
وی تاکید کرد: در راستای توسعه گردشگری پایدار 
و تحقق عدالت اجتماعی اجــرای این طرح در تمامی 
تاسیسات گردشگری و جاذبه های جزیره قشم ضروری 
است تا با دســترسی پذیری گردشگری مزیت رقابتی 
دیگر را برای این جزیره از نظر یک مقصد گردشــگری 

پایدار مهیا کند.

مدیرکل بوتیک هتل ایرمان قشــم نیز گفت: از سال 
۱۳۹۶ که این هتل در بزرگ ترین جزیره ایرانی خلیج 
فارس افتتاح شد توجه به مسئولیت اجتماعی کسب و 
کار، سرلوحه فعالیت های حرفه ای آن شد و خود را در 
مقابل جامعه محلی و گردشــگران جزیره جهانی قشم 

مسئول و پاسخگو دانست.
عــادل خانگاه زاده افزود: ایــن بوتیک هتل با هدف 
حمایــت از زنان هنرمند نگین خلیــج فارس در حوزه 
صنایع دستی محصولات آنان را در تزیین بخش های 
مختلف این هتل استفاده کرد تا ضمن معرفی، ترویج 
و کاربردی کردن این صنایــع فاخر، طرح ها و نقوش 
سنتی، چشــمان مهمانان داخلی و خارجی ورودی به 
این هتل را شیفته هنر جزیره نشینان ســرزمین آب و 

آفتاب کند.
وی تصریح کرد: بوتیک هتل ایرمان قشــم در حوزه 
حفاظت از محیط زیســت نیز اقدامات قابل توجه ای 
داشــته اســت که می توان به پیاده سازی مدل های 
مدیریت سبز هتل و ارایه خدمات سبز به گردشگرانی 

که دغدغه حفاظت از زیست کره را دارند، اشاره کرد.
مدیرکل بوتیک هتل ایرمان قشــم اظهار داشت: در 

ادامه این مسیر می توان به عضویت این هتل در شبکه 
همیاران ژئوپارک قشــم و حمایت از طرح حفاظت از 

کرکس کوچک پرنده در خطر انقراض نیز پرداخت.
وی توضیح داد: این هتل از ســال ۱۴۰۲ به موضوع 
دســترس پذیری فراتر از معلولیت های حرکتی وارد 
شــد و با همکاری شبکه ملی ناشنوایان ایران و انجمن 
نابینایان دســترسی پذیری خدمات هتل برای ۲ قشر 
گردشــگر تا حد امکان انجام داد که در مرحله توسعه 
هتــل ۲ واحد اقامتی مطابق با اســتانداردهای جهانی 
دســترس پذیری، طراحی شــده اند و با آموزش های 
مســتمر کارکنان در مجموعه ایرمان تلاش کردیم تا 
اقامتی دلپذیر و بــه یادماندنی برای تمام این مهمانان 
معزز فراهم کنند.خانگاه زاده با اشاره به اینکه از آنجایی 
کــه این هتل بوتیک را جــدای از محیط کلان جزیره 
نــمی پنداریم و وقتی صحبــت از جهانی بودن جزیره 
قشم است بخش خصوصی گردشگری سهم بسزایی در 
این جهانی بودن و ماندن ایفا می کند، افزود: به عنوان 
عضوی از شبکه همیاران ژئوپارک قشم تجربه دسترس 
پذیری خدمات گردشگری را در اختیار ژئوپارک جهانی 

قشم قرار داده ایم.

دسترس پذیری توان یابان به جنگل دریایی حرا در قشم آسان شد

روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

سواحل گردشگرپذیر قشم از زباله پاکسازی شد
رییس اداره محیط زیست شهرستان قشم از پاکسازی سواحل گردشگرپذیر و زیبای جزیره قشم از وجود زباله و پسماند های به جای مانده از 

حضور مسافران نوروزی خبر داد.
شاهمراد جعفری رییس اداره محیط زیست شهرستان قشم گفت: به همت و همکاری اداره حفاظت محیط زیست، آموزش و پرورش و یک گروه 
۲۰ نفره به نام ۱۸ بهشت در سواحل پارک زیتون تا پلاژ سیمین، ریگو، شیب دراز و اسکله کندالو انجام شد، شماری از دانش آموزان، قشموندان و 
دوستداران محیط زیست بزرگ ترین جزیره ایرانی خلیج فارس از وجود زباله و پسماند های به جای مانده از حضور مسافران نوروزی پاکسازی شد

وی ادامه داد: ســاحل و دریا مهم ترین تفریحگاه ســرزمین آب و آفتاب اســت که در آن علاوه بر قشــموندان، روزانه صد ها نفر از مسافران و 
گردشگرانی که از نقاط مختلف کشور به این این جزیره سفر می کنند، به ورزش و سیاحت و استراحت می پردازند، اما در حفاظت از آن کوتاهی 
و حجمی زیادی زباله در این سواحل رها می شود.رییس اداره محیط زیست شهرستان قشم توضیح داد: این برنامه پاکسازی با هدف آگاهی دادن 
و ترویج فرهنگ حفاظت از منابع طبیعی و محیط زیست به مردم جامعه محلی، گردشگران، دانش آموزان و مسوولین نگین خلیج فارس انجام 

شد تا با حساسیت بیشتری نسبت به حفظ و زیباسازی سیمای ساحلی توجه کنند.

کانون پرورش فکری کــودکان و نوجوانان هرمزگان 
برای حمایــت از تولیــدات و فعالیت های هنری ویژه 
کــودک و نوجــوان و پشــتیبانی از هنرمندان عرصه 
نمایش در تولید آثــار فاخر نمایشی و با هدف تقویت 
گــروه های نمایــشی، فراخوان دعــوت از هنرمندان 

هنرهای نمایشی میناب را منتشر کرد.
به گزارش روز پنجشنبه ایرنا از روابط عمومی کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان اســتان هرمزگان، 

این فراخوان به همت واحد آفرینش های هنری کانون 
پرورش فکری اســتان به جهت شناســایی و دعوت از 
هنرمندان عرصه ی نمایش و حمایت از این هنرمندان 
در تولید آثــار فاخر نمایشی و با هــدف تقویت گروه 
های نمایشی و حمایت در تولید اثر با حضور کودکان، 
نوجوانان و اعضای ارشــد مرکز فرهنگی هنری میناب 
منتشر شــده اســت.بر اســاس این فراخوان؛ تمامی 
هنرمندان می توانند طرح هــا و ایده های کارگردانی 

https:// همچنین متن نمایشــنامه خود را در لینک،
 hormozgan.kpf.ir/namayeshminab
بارگذاری کرده و ثبت نام خود را جهت حمایت تولید 

آثارشان توسط کانون پرورش فکری ثبت کنند.
شایان ذکر است معیارهای مورد نظر در این فراخوان 
دعوت ایده های برتر و نگاه نو وخلاقانه در کارگردانی 
اســت.مهلت ثبتنام تا پایان فروردین ماه ۱۴۰۳ اعلام 

شده است.

کانون پرورش فکری هرمزگان برای حمایت
 از فعالیت های هنری فراخوان داد

استاندار هرمزگان گفت: با همکاری سازمان انرژی اتمی، 
مدرســه ویژه صنعت هسته ای در بندرعباس تاسیس شده 

است.
 مهدی دوســتی در نشست شــورای آموزش و پرورش 
افزود: تاسیس این مدرســه بعنوان یکی از کار های ماندگار 
شــورای آموزش و پرورش می تواند تاثیر بسزایی در توسعه 

منابع انسانی هرمزگان داشته باشد.
وی همچنین بر لزوم تقویت هنرســتان تخصصی معدن 
)هنرســتان شــهید صابری بندرخمیر( تاکید کرد و گفت: 
ضرورت دارد از ظرفیت شــرکت های معدنی برای ارتقای 
سطح آموزش و برگزاری بازدید های میدانی از معادن فعال 

استفاده شود.
اســتاندار هرمزگان با اشــاره به لزوم راه اندازی مدرسه 
تجارت در هرمزگان افزود: لازم است نامه هایی برای گمرک 
ایران و اتاق بازرگانی کشــور ارسال و از ظرفیت آنها برای 
راه اندازی مدرســه تجارت همچنین تدوین ســرفصل های 

درسی این رشته در استان بهره گرفته شود.

دوســتی گفت: آموزش و پرورش در حوزه پرورشی باید 
بتواند به بسیاری از پرســش های دانش آموزان پاسخ دهد و 
بتواند دانش آموزان را معتقد به مبانی نظام و انقلاب اسلامی 
تربیــت کند و برای این مهــم می تواند کتاب صعود چهل 
ساله، برگزاری اردو های راهیان پیشرفت و موارد اینچنینی 
را مبنا قرار دهد.وی با اشاره به سند تحول بنیادین آموزش 
و پرورش گفت: همه اعضای شورای آموزش و پرورش باید 
این سند را مطالعه کنند و به ساحت های اعتقادی، عبادی 
و اخلاقی که یکی از محور های ســند تحول اســت توجه 
ویژه ای شود.اســتاندار هرمزگان با اشــاره به عقب ماندگی 
تاریخی اســتان در بحث سرانه زیرساخت های آموزشی در 
مرکز اســتان، گفت: همه ظرفیت ها در اســتان باید بسیج 

شود تا بتوانیم کمبود سرانه آموزشی را جبران کنیم.
دوستی بر ایجاد و توســعه ارتباطات دانش آموزان تاکید 
کــرد و افزود: بایــد از ظرفیت افراد موفق اســتان به ویژه 
کســانی که فاصله سنی کمی با دانش آموزان دارند استفاده 
شود، همچنین رفت و آمد ها بین صنایع و مدارس افزایش 

یابد.
رئیس شــورای آموزش و پرورش استان هرمزگان، گفت: 
ضعف دیگر اســتان در پایین بودن میانگین نمرات اســت 
از این رو باید شــبه امتحانات و امتحانات نهایی پیش رو را 
بــه بالاترین کیفیت برگزار کنیم ضمن اینکه تدریس همه 
ســرفصل های درسی و برگزاری همــه کلاس ها تا آخرین 
روزی که آموزش و پرورش تعریف کرده مورد تاکید است.

دوستی عمق بخشی به فعالیت های سال گذشته را از دیگر 
ضروریات آموزش و پرورش در سال جاری دانست و گفت: 
باید از ظرفیت های موجود برای تقویت ارتباط مدرســه و 
دانشــگاه ها تلاش کنیم و طرحی را که برای لحاظ شــدن 
واحد هایی از هنرستان ها در دوره کارشناسی آغاز کرده ایم 

در شورای عالی انقلاب فرهنگی نهایی کنیم.
وی بر لزوم اجرای طرح مولدسازی نیز تاکید کرد و گفت: 
ســاخت ۷۰۰ کلاس درس در سال جاری به منابع بالایی 
نیاز دارد و اســتفاده از ظرفیت مولدسازی در این حوزه نیز 

مورد تاکید است.

تاسیس مدرسه تخصصی انرژی اتمی در هرمزگان

مدیر باغبانی سازمان جهادکشــاورزی هرمزگان گفت: ۹ 
هزار و ۳۰۰ نفــر در مجتمع ها و واحدهــای گلخانه ای این 

استان مشغول به فعالیت هستند.
محمــد رضا شیــخ زاده روز پنجشــنبه در گفــت و گو با 
خبرنگار ایرنــا افزود: پیش از دولت سیزدهــم پنج هزار نفر 
در واحدهای گلخانه ای هرمزگان اشتغال داشتند که اکنون 
با اشــتغال چهار هزار و ۳۰۰ نفــر، افزایش حدود ۲ برابری 

نسبت به قبل از ۱۴۰۰ را نشان می دهد.
وی، بهره وری در بخش کشــاورزی و توســعه کشت های 
گلخانه ای را یکی از مهم ترین سیاســت های دولت سیزدهم 
و از اولویت هــای وزارت جهادکشــاورزی عنوان کرد و ابراز 
داشت: در سال جاری ۲۰۰ هکتار کشت گلخانه ای دیگر نیز 

در سطح استان در دست ساخت داریم.

اظهارکرد:  باغبانی سازمان جهادکشاورزی هرمزگان  مدیر 
سطح زیرکشت محصولات گلخانه ای در استان ۹۲۶ هکتار 
با تولید ۲۰۰ هزار تن اســت که شــامل فلفل رنگی، گوجه 

فرنگی، خیارسبز و بادمجان می باشد.
شیخ زاده، شهرســتان های حاجی آبــاد، میناب و رودان از 
مناطــق مهم تولید محصولات گلخانه ای هرمزگان دانســت 
و گفــت: در شهرســتان های رودان و میناب بیشــتر فلفل 
دلمه ای رنگی و در حاجی آباد نیز گوجه فرنگی کشــت می 

شود.
وی اظهــار کرد: درحال حاضر حدود ۴۰۰ هکتار ســطح 
زیرکشــت فلفل رنــگی، ۳۸۰ هکتــار گوجــه فرنگی، ۸۰ 
هکتار خیار ســبز، ۶۶ هکتار بادمجان و ۲۹ هکتار نیز سایر 
محصــولات از جمله گل و گیاهــان دارویی در هرمزگان به 

کشت گلخانه ای اختصاص دارد.
زمان آماده ســازی و کشت محصولات گلخانه ای در استان 
هرمزگان از ابتدای تیرماه تا پایان شهریورماه هرسال است.

۹ هزار و ۳۰۰ نفر در گلخانه های هرمزگان مشغول کار هستند



قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی خبر داد؛

تامین نهاده های دامی، کشاورزی و 
کالاهای اساسی تا پایان مرداد

پیمــان پاک از تامین نهاده های دامی، کشــاورزی و 
کالاهای اساسی تا پایان مرداد امسال خبر داد.

به گزارش ایســنا، علیرضا پیمان پاک، قائم مقام وزیر 
جهاد کشــاورزی و مشاور معاون اول رییس جمهور در 
حــوزه تجارت در صفحه ایکس نوشــت: »با تامین ارز 
به موقع بانــک مرکزی و همچنین اســتفاده از منابع 
رسوب شده در کشورهای همســایه، نهاده های دامی، 
کشــاورزی و کالاهای اســاسی تا پایان مرداد امســال 
تامین شــده است. در حال حاضر تلاش حوزه بازرگانی 
وزارت کشاورزی جهت تامین اقلام مورد نیاز کشاورزان 

و دامداران عزیز برای فصل پاییز می باشد.«

مجازات برای سواستفاده از هوش 
مصنوعی در ایتالیا سنگین می شود

بر اســاس پیش نویــس لایحه قانونی کــه به تازگی 
مشاهده شده، دولت ایتالیا در حال بررسی مجازات های 
ســخت تر برای جرائم بــا اســتفاده از ابزارهای هوش 
مصنوعی )AI( از جمله تقلب در بازار و پولشویی است

بــه گزارش خبرگــزاری مهر به نقــل از رویترز، این 
لایحــه ۲۵ صفحه ای اصــول اولیه دربــاره تحقیقات، 
آزمایش، توسعه، به کارگیری و انطباق هوش مصنوعی 
در ایتالیا اســت تا با تأثیر این فناوری بر حقوق اساسی 
و ریسک های اقتصادی و اجتماعی مرتبط مقابله کند.

این ســند که محتوای آن هنوز ممکن اســت تغییر 
کند، اســتفاده از چنین ابزارهــایی در بخش خدمات 
درمــانی و قضائی را پیش بینی می کنــد و روی تأثیر 
آن بر وضعیت مشاغل تمرکز کرده است. همچنین این 
قانون زمینه را برای یک استراتژی ملی هوش مصنوعی 

فراهم می کند.
پیــش نویس مذکور مجازات هایی برای تقلب در بازار 
با اســتفاده از ابزارهای هوش مصنوعی در نظر گرفته و 
در آن ذکر شــده استفاده از این فناوری برای پولشویی 

یک عنصر تشدید کننده است.
همچنین لایحه گفته شــده جریمه هایی برای نقض 
قانون کپی رایت با کمک هــوش مصنوعی تعیین و از 
ســوی دیگر تا ۳ ســال حبس برای مجرمانی مشخص 
کرده که از چنین ابزارهایی برای جایگزین کردن افراد 
و احتمــالًا ایجــاد دیپ فیک های خطرناک اســتفاده 

می کنند.
در حــال حاضــر ایتالیــا رئیس گروه جی ۷ اســت. 
جورجیو ملونی نخســت وزیر این کشور نیز قبلًا گفته 
بــود هوش مصنوعی یکی از موضوعات کلیدی در دوره 
ریاســت گروه در ۲۰۲۴ میلادی است. اجلاس سران 

این گروه در نیمه ماه ژوئن برگزار می شود.
هــوش مصنــوعی همچنین به یک موضــوع کلیدی 
در اتحادیه اروپا تبدیل شــده اســت. ایــن منطقه نیز 
اخیراً یک گام به ایجاد نخســتین قوانین درباره چنین 

ابزارهایی در جهان نزدیک تر شده است.
ملــونی در مــاه مــارس از تصمیم بــرای ایجاد یک 
صندوق ســرمایه گذاری جهت ترویج پروژه های هوش 
مصنوعی با مبلــغ پایه یک میلیارد یورو خبر داده بود. 
به گفته دو منبع آگاه پیش بینی می شودکابینه دولت 

ایتالیا تا پایان آوریل لایحه را تأیید کند.
این پیشنهاد برای هرگونه اصلاحات و تاییدیه نهایی 

قبل از اجرا در پارلمان ایتالیا مطرح خواهد شد.

نگاهی به شرایط بازارها در هفته 
سوم فروردین؛

وضعیت بازارها عجیب شد

نشــان می دهــد  فلــر  داده هــای موسســه کلاد 
خورشیدگرفتگی به کاهش ترافیک اینترنت در آمریکا، 

کانادا و مکزیک منجر شده است.
بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقل از کاپاسیتی مدیا، 
اطلاعات نشــان می دهد طی رویداد خورشیدگرفتگی، 
ترافیک ارائه شــده ۸ درصد و تقاضا برای ترافیک ۱۲ 
درصد در مقایســه بــا هفته قبل کاهش یافته اســت. 
داده های این موسســه حاکی از آن است که ورمونت، 
آرکانزاس، ایندیانا، مین، نیوهمپشایر و اوهایو در زمان 
خورشیدگرفتگی بــا کاهش ترافیــک اینترنتی تا ۴۰ 

درصد و یا بیشتر روبرو شده اند.
قــرار داشــتند کــه  ایالت هــا در مسیــری  ایــن 

خورشیدگرفتگی در آسمان کامل بود.
خورشیدگرفتگی نخســت در مکزیک قابل مشــاهده 
بــود. ایالت هایی کــه خورشید گرفتــگی در آنها قابل 
مشــاهده بود با کاهــش قابل توجه ترافیــک اینترنت 
روبرو شدند. حتی اینترنت مکزیکو سیتی که در جنوب 

کشور قرار دارد، تحت تاثیر قرار گرفت.
کانادا آخرین کشــوری بود که خورشید گرفتگی در 
آسمان آن قابل مشاهده بود در همین راستا در جزیره 
پرنس ادوارد بیشــترین میزان کاهش ترافیک اینترنت 

مشاهده شد.

کاهش نرخ رشد جهانی 
رکورد تاریخی زد

صندوق بین المللی پــول اعلام کرد که 
نرخ رشــد جهانی تا ســال ۲۰۳۰ به ۲.۸ 

درصد کاهش می یابد.
به گزارش ایســنا، صنــدوق بین المللی 
پول )IMF( در آخرین گزارش چشم انداز 
اقتصاد جهــان اعلام کرد که احتمالا نرخ 
رشــد جهانی تا پایان دهه به ۲.۸ درصد 
کاهــش می یابد که یک درصــد کمتر از 

میانگین تاریخی است.
صندوق بین المللی پول گفت که کاهش 
رشــد بهره وری، عامل بیــش از نیمی از 
پیشــرفته  اقتصادهای  در  اقتصادی  رکود 
نوظهور و کشــورهای  بازارهای  همچنین 

کم درآمد است.
ســناریوی مداوم با رشد پایین، همراه با 
نرخ های بهره بالا، می تواند پایداری بدهی 
را در معــرض خطر قرار دهــد و ظرفیت 
دولت برای مقابله با کندی رشد اقتصادی 
و ســرمایه گــذاری در رفــاه اجتماعی یا 
ابتکارات زیســت محیطی را محدود کند 
و علاوه بر این، انتظارات از رشــد ضعیف 
می تواند ســرمایه گذاری در ســرمایه  را 

کاهش دهد.
صندوق بین الملــلی پول گفت که همه 
این هــا با مــوارد مخالف شــدید ناشی از 
تجزیه ژئواکونومیک و سیاست های تجاری 

و صنعتی مضر یکجانبه تشدید می شوند.
این  افزود که  صندوق بین المللی پــول 
روند می توانــد با سیاســت هایی که »به 
تخصیص نادرســت منابع از طریق بهبود 
کار،  و  محصول  بازارهــای  انعطاف پذیری 
باز بودن تجارت و توســعه مالی رسیدگی 

می کنند«، معکوس شود.

افراد با دستمزد مکفی 
دنبال شغل کاذب 

نمی روند
کارشــناس حوزه کار معتقد اســت اگر 
دستمزد کفاف هزینه های زندگی را بدهد 
افــراد دیگر به ســراغ مشــاغل ناپایدار و 
کاذب نمی روند که بهره وری خاصی برای 

اقتصاد ندارد.
ناصــر چمنی درگفــت وگو با ایســنا، 
افزایش حقوق و دســتمزد در کشــور را 
منجــر به تورم نداســت و گفــت: از نظر 
علــمی و اقتصادی افزایش دســتمزد در 
شــرایط کنونی تاثیر خاصی بــر افزایش 
تورم نــدارد بلکه تورم ایجــادی به دلیل 
اتفاقات دیگر در کشور به وجود می آید که 
یکی از مهم ترین آنها ناسازگاری اقتصادی 
و عــدم کنترل بازار ارز و طلاســت که نه 
تنهــا در بازارها بلکه بــه لحاظ روانی هم 

تاثیر می گذارد.
افزایش دســتمزد در  افزود: درصد  وی 
ســال ۱۴۰۲ بــرخلاف ســال ۱۴۰۱ که 
۵۷ درصد تعیین شــد، زیاد نبود ولی آیا 
لذا نمی توان گفت  تورم کاهش داشــت؟ 
که دســتمزد عامل اصلی تورم در کشور 
اقتصادی،کسری  ناترازی های  بلکه  اســت 
بودجه هــایی که طی ســال ها گریبانگیر 
دولت ها بوده و چاپ پول بدون پشــتوانه 

باعث تورم شده است.
این کارشــناس حوزه کار بــا یادآوری 
افزایــش ۵۷ درصدی حداقل دســتمزد 
کارگــران گفت: اعتقاد من این اســت که 
هرچه دســتمزد عادلانه و قانونی متناسب 
با معیشــت و تورم به کارگر بدهیم باعث 
می شــود که نیروی کار بیشــتری جذب 
بنگاه ها شــود و علاوه بر بهره وری بنگاه، 

رشد اقتصادی بالایی داشته باشیم.
چمــنی افزود: در طول هشــت ســال 
گذشــته و برای اولین بار در دولت آقای 
رئیسی دســتمزد بیش از تــورم افزایش 
یافــت و نیــروی کار مجاب شــد که در 
کارخانه کار کند و با احساس تعهد بیشتر 
به تولید بپردازد.وی با ابراز تاسف از رواج 
شغل های کاذب و ناپایدار در کشور درباره 
دلیل آن، گفت: معتقدم افزایش مشــاغل 
ناپایــدار، دســتفروشی و کار در تاکسی 
اینترنــتی بهره وری خاصی بــرای اقتصاد 
ندارد اما چون جذابیت این شغل ها بیشتر 
از شغل های تولیدی اســت و افراد تصور 
می کننــد در این مشــاغل زودتر به پول 
می رســند و عایدی آنها بیشتر از حداقل 
حقوقی اســت که یک کارگر می گیرد، به 
سمت مشــاغل کاذب و غیررسمی تمایل 

نشان می دهند.
این کارشــناس حوزه کار افزود: کسانی 
که به جای فعالیت های تولیدی به مشاغل 
کاذب روی می آورند چــون مزد حداقلی 
تکافــوی زندگی آنهــا را نمی کند، تلاش 
می کننــد بخــش اعظــمی از هزینه های 
خــود را از ایــن طریــق جبــران کنند.

اینترنتی  تاکسی هــای  رانندگان  بیشــتر 
تحصیل کرده هســتند و تمایــل دارند از 
دانــش و آموخته خود اســتفاده کنند تا 
اینکه پشت فرمان بنشینند و مسافر جابجا 
کنند ولی به دلیل مشــکلات معیشتی و 
نداشــتن درآمد مکفی به مشــاغل کاذب 
روی می آورند و فرصت های شــغلی دیگر 

را اشغال می کنند.
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تحت عنوان »TJHP۱« است که صفر تا صد آن را با فناوری بومی طراحی و تولید کردیم.
وی افزود: مزیت موتور هواپیمای ساخته شده در این است که این کلاس موتور ساخته شده در دنیا کم بوده و ما تحقیقاتی را در این زمینه انجام دادیم.

پورفرزانه در این باره توضیح داد: تاکنون موتورهایی با توان کم و قدرتمند به تولید رسیده بود و موتوری در حد فاصل این دو کلاس یکی از مطالبات جهانی 
و در کشور بود و ما با نیازسنجی که انجام دادیم، اقدام به طراحی این کلاس از موتورهای هواپیما کردیم.

مجری طرح، ساخت این محصول را افق جدیدی برای ساخت محصولات جدیدتر در حوزه هوایی دانست و یادآور شد: موتور ساخته شده برای هواپیماهای 
۲ تا ۴ نفره و در کلاس جت است.پورفرزانه اضافه کرد: یکی از دستاوردهای حضور ما در نمایشگاه ماکس روسیه این بوده که مشتریانی از کشورهای ایتالیا 

و روسیه متقاضی این محصول هستند.

ساخت موتور هواپیمای ۲ تا ۴ نفره از سوی فناوران کشور

اقتصادی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی
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در خصوص مسکن، برخی ابزار های مالی وجود 
دارند که می توانند به رشــد بازار مسکن کمک 
کنند، اما مشــکل این اســت که اصلا ابزار های 
مالی، مجال فعالیت ندارند. اقتصاد ما، بســته و 
انحصاری اســت و در نتیجــه ابزار های مالی، در 
این اقتصاد، کارکرد خود را از دســت می دهند. 
جالب اســت بدانید که عمده ابزار های مالی، از 
طریق سیســتم های بانکی اعمال می شــود، اما 
در کشــور های دیگر جهان، ساختار اقتصادی به 
شیوه ای طراحی شده که بخش خصوصی قدرت 
بــالایی دارد و گاهی تا ۹۰ درصد مســکن، در 

بخش خصوصی تامین می شود.
تابستان سال ۱۴۰۰ بود که در راستای اجرای 
اصل یکصد و بیست و سوم قانون اساسی، قانون 
جهــش تولید مســکن که با عنــوان »طرح دو 
فوریتی جهش تولید و تأمین مســکن« از سوی 
دولت سیزدهم، به مجلس تقدیم شــده بود، به 
تصویب مجلس و شورای نگهبان رسید، طرحی 
که بر اساس آن قرار بود وضعیت ساخت مسکن 

در کشور متحول شود.
طبــق قانون جهش تولید مســکن، بانک های 
کشور، موظف می بایســت تا کنون حداقل رقم 
۲۳۶۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات بانکی اعطا 
کرده  باشــند، اما آمار ها نشان می دهد تا کنون 
تنها ۷ درصد از مبلغ تعیین شــده، اعطا گردیده 

که برابر است با ۱۷۵ هزار میلیارد تومان.
عملکــرد ۲۰ بانــک و مؤسســه اعتباری در 
پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن طی یک 
سال )شهریور ۱۴۰۰ تا شهریور ۱۴۰۱( صفر بوده 
است. بر این اساس بانک های سامان، کارآفرین، 
اقتصاد نوین، پاســارگاد، سینا، ســرمایه، دی، 
ایران زمین،  آینده، شهر، گردشگری، خاورمیانه، 

توسعه تعاون، رفاه، سپه، پست بانک، کشاورزی، 
صادرات و ۲ موسســۀ ملل و نور با وجود سهمیه 
قانونی در ســال اولِ اجرای قانونریال تسهیلاتی 
بــرای پروژه های نهضت ملی مســکن پرداخت 
نکردنــد. اگرچه در ســال دوم، روند پرداخت ها 
بــه نرخ ۸ درصدی رسید، اما رویه عدم همراهی 
مناســب سیستم بانکی با نهضت ملی مسکن در 

سال دوم نیز تا کنون ادامه دارد.
این آمار و ارقام در شــرایطی ثبت شــده که 
بر اســاس تبصره ۵ مــاده ۴ قانون جهش تولید 
مسکن، ســازمان امور مالیاتی قادر به برخورد با 
متخلفین است. در این بند می خوانیم: »سازمان 
امور مالیاتی کشــور موظف است در صورت عدم 
رعایت موضوع این ماده، در قالب بودجه سنواتی، 
مالیاتی برابر ۲۰ درصد تعهد انجام نشــده را از 
بانک ها و موسســات اعتباری مســتنکف اخذ و 
به خزانه داری کل کشــور واریز نماید.« مهرداد 
بذرپــاش، وزیــر راه و شهرســازی درمورد این 
موضــوع در ۲ آذر ماه ســال جــاری گفته بود: 
»تاکنون جریمه مالیاتی بانک ها به صندوق ملی 
مســکن واریز نشده و براســاس قانون، بانک ها 
بایــد ۲۰ درصد منابع تســهیلاتی خــود را به 
بخش مسکن اختصاص دهند که برخی بانک ها 

نپرداختند.«
عدم تحقــق برنامه جهش تولید مســکن در 
شــرایطی رخ می دهد کــه علی رغم افزایش ۳۵ 
درصدی حقوق کارگران، همچنان شکاف ۱۰۰۰ 
درصــدی بین تــورم مســکن و افزایش حقوق 
کارگــران وجــود دارد. با توجه به این شــرایط 
پرسش هایی مطرح اســت از جمله این که چرا 
بانک هــا در پرداخــت تســهیلات بانکی بخش 
مســکن، موفق عمل نکرده اند و برای ســاخت 

و توسعه مسکن در کشــور چه روش هایی برای 
تامین مالی پروژه های این حوزه اندیشیده شده 
است؟ بیت الله ستاریان، کارشناس حوزه مسکن 
و تحلیلگر اقتصاد مســکن در گفتگو با فرارو به 

این پرسش ها پاسخ داده است:
تورم تمام سرمایه بانک ها را می بلعد

بیــت الله ســتاریان گفت: »اصولا همیشــه 
همینطور بوده کــه بانک ها زیر بار تســهیلات 
کلان مســکن نمی رفته انــد و نمی روند. دلیل 
این موضوع نیز کاملا مشــخص است، وقتی ما 
در جامعه ای زندگی می کنیم که تورم بالا داریم، 
چطــور انتظار داریم که بانک ها منابع خود را در 
اختیار بخش مسکن بگذارند؟ این در حالی است 
که تســهیلات بین بانکی بسیار بیشتر از این ها 

است. این ضرر هنگفت باید چگونه جبران شود؟ 
یا باید دولت به بانک ها سوبسید و یارانه بدهد که 
اصلا از لحاظ سیســتم بانکداری معقول و متین 
نیســت، یا باید نرخ بهره را بالا ببرد و به ارقامی 
مثل ۵۰ درصد برســاند که این هم امکان پذیر 
نیست، چون نه فقط مســکن کشور، بلکه هیچ 
یــک از بخش های بازار تولید ما کشــش چنین 
بهره هایی را نــدارد. حتی بهره های ۲۰ درصدی 
هم که در بخش های مختلفی مثل کشــاورزی 
گرفته می شود، به شکلی است که هیچگاه تولید 
کننده فکر نمی کند بتواند از طریق تولید از پس 
بهره های بانکی بربیاید، بلکه به دنبال این است 
که از طریق ذخایر سرمایه ای آتی بتواند بهره ها 

را جبران کند.«

انجمــن اصلی صادرکنندگان ترکیه از تصمیم دولت مبنی بر 
اعمال محدودیت های تجاری علیه رژیم صهیونیستی به دلیل 

جنگ غزه، حمایت کرد.
به گزارش ایســنا، مجمع صادرکننــدگان ترکیه )TİM( در 
بیانیه ای در شبکه اجتماعی ایکس اعلام کرد: ما در هر تحریمی 
که منافع ملی کشــورمان ایجــاب می کند و بــه تراژدی های 

بشردوستانه پایان می دهد، در کنار دولت خود هستیم.
ایــن انجمــن که نماینــده ۲۷ بخش و بیــش از ۱۴۰ هزار 
صادرکننده اســت، اعلام کرد: همــواره از تجارت آزاد حمایت 
می کند امــا از تصمیم دولت در خصوص رژیم صهیونیســتی، 

پشتیبانی می کند.
وزارت بازرگانی ترکیه در ۹ آوریل، اعلام کرد صادرات ۵۴ نوع 
محصول به رژیم صهیونیســتی، محدود شده و این محدودیت، 

فورا اعمال می شود.
این محصولات شامل فولاد سیمانی و مصالح ساختمانی آهن 

و کودهای شیمیایی است.
طبق داده های رســمی، صادرات ترکیه به رژیم صهیونیستی 
در ســال میلادی گذشــته، به ۵.۴۳ میلیارد دلار رسید که در 

مقایســه با ۷.۰۳ میلیارد دلار در سال ۲۰۲۲، کمتر بود. میزان 
صادرات در ســه ماه اول ســال ۲۰۲۴، با ۲۱.۶ درصد کاهش 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته، به ۱.۱۴ میلیارد دلار رسید. 
مجموع درآمدهای صــادراتی ترکیه در فاصله ژانویه تا مارس، 

۶۳.۷ میلیارد دلار بوده است.
صــادرات فولاد و سیمــان ترکیه به رژیم صهیونیســتی در 
سه ماهه اول ســال میلادی جاری نسبت به مدت مشابه سال 
گذشــته، به ترتیب ۵۳.۵ درصد و ۴۰ درصد کاهش داشــت و 
صادرات آهن در همین مــدت، حدود ۲۵ درصد کاهش یافته 
است.اومر بولات، وزیر بازرگانی ترکیه به شبکه تلویزیون دولتی 
»تی آر تی هابر« گفت: کالاهای اســاسی مانند غذا، محصولات 
پزشکی، دارو، لوازم آشــپزخانه و پوشاک، شامل محدودیت ها 
نمی شوند و افزود: تصمیم درباره محصولات، بر اساس تحولات، 

می تواند مورد بازنگری قرار گیرد.
بولات همچنین در مورد گمانه زنیها در شبکه های اجتماعی 
مبنی بر فروش ســوخت هواپیما توســط ترکیه به ارتش رژیم 
صهیونیســتی اظهار نظر کــرد و گفت: دو شــرکت در ترکیه 
وجود دارد که ســوخت جت می فروشــند. بــا ادامه پروازهای 

غیرنظامی برای مدتی، گردشــگران زیادی از اراضی اشغالی به 
ترکیه آمدند. این پروازها چند ماه پیش لغو شــدند. ســوخت 
فروخته شــده به رژیم صهیونیستی، ســوخت فروخته شده به 
هواپیماهای شرکتهای هواپیمایی اسرائیلی است که گردشگران 

را می آوردند.
به گفته بولات، این فروش ســوخت، به عنوان صادرات ثبت 

شده بود.
در همیــن حــال، اســرائیل در واکنش بــه محدودیت های 
صــادراتی ترکیه، وعده داد اقدامــاتی را علیه ترکیه انجام دهد 
و آنکارا را به نقض قراردادهای تجاری بین دو کشور متهم کرد

وزارت خارجه رژیم صهیونیســتی در بیانیــه ای اعلام کرد: 
ترکیه به  طور یک جانبه، توافق های تجاری با اســرائیل را نقض 

می کند و اسرائیل اقدامات لازم را علیه آن اتخاذ خواهد کرد.
بر اساس گزارش حریت دیلی نیوز، اسرائیل کاتز، وزیر خارجه 
رژیم صهیونیستی، در پستی درشــبکه اجتماعی ایکس اعلام 
کرد با ســازمانهایی در آمریکا تماس گرفته و از آنها خواســته 
اســت که سرمایه گذاری در ترکیه را متوقف کنند و از واردات 

کالاهای ترکیه خودداری کنند.

حمایت صادرکنندگان ترکیه از محدودیت های تجاری علیه رژیم صهیونیستی

بانک ها زیر بار پرداخت تسهیلات نمی روند

رییس اتحادیه بنکداران مواد غذایی گفت: با ورود وزارت 
جهاد کشاورزی، شایعات افزایش نرخ کالاهای اساسی پایان 
یافت، بنابراین افزایش قیمتی در کالاهای اســاسی و مواد 

غذایی نخواهیم داشت.

»رضا کنگری« در گفت وگو با ایرنا در خصوص انتشــار 
اخباری به نقــل از وی مبنی بر اینکــه در دو هفته اخیر 
قیمت مواد غذایی ۳۰ درصد افزایش یافته است، افزود: به 
تازگی شایعاتی مبنی براینکه با رشد نرخ ارز آزاد، قیمت ارز 

کالاهای اســاسی نیز دستخوش تغییر خواهد شد، نگرانی 
هایی برای شــرکت های واردکننده و توزیع کننده بوجود 
آورده بود، تاجایی که برخی فروشــندگان، کالاهای خود از 

جمله حبوبات را به بازار عرضه نمی کردند.

رییس اتحادیه بنکداران مواد غذایی:
تکذیب افزایش ۳۰ درصدی قیمت مواد غذایی

اخبار

اخبار

عضو کمیسیون انرژی مجلس معتقد است: در بحث دیپلماسی 
فعال حــوزه انرژی، دولــت سیزدهم خوب عمل کــرده؛ هم با 
کشورهای همسایه ارتباط برقرار کرد و هم با کشورهای عضو گروه 
بریکس، گروه های شانگهای یا اوراسیا و کشورهای همسایه مثل 

عراق و پاکستان.
رمضانعلی ســنگدوئینی عضو کمیسیون انــرژی مجلس و با 
خبرنگار اقتصادی ایرنا در پاســخ به اهمیت دیپلماسی انرژی در 
رشد ۵.۴ درصدی اقتصاد در سال گذشته بیان کرد: ایران از لحاظ 
انرژی و مجموع ذخایر نفت و گاز جزء کشورهای دارای رتبه برتر 
دنیا است. در حال حاضر تولید نفت به سه و نیم میلیون بشکه در 
روز رسیده که بالاخره بایستی این موضوع رو از چند جنبه بررسی 
کرد، اول اینکه فروش نفت، گازوئیل، گاز انواع مختلف شــهری، 
CNG و LPG و بنزین یک بخش از منابع اقتصادی کشــور را 
تامین می کند از طرف دیگر صادرات انرژی سبب ورود منابع مالی 

و ارزی به کشور می شود.
ایــن نماینده مجلس افــزود: صادرات گاز به عــراق و ترکیه و 
ارمنســتان، و در بخش دیگری صادرات برق به کشورهایی چون 
پاکســتان و عراق از جمله این موارد است. سوم هم منابع مالی 
حاصل در بخش پتروشیمی اســت که در این بخش هم سالانه 
بیش از ۱۲ میلیارد دلار صادرات داریم، لذا با تمرکز بر . از طرفی 
اگر به بخش صنعت گاز و میعانات گازی نرســد، بخش صنعت 
و تولید کشــور متوقف می شــود، لذا حوزه انرژی حوزه پیشران 

اقتصادی است.

وی در ادامــه در خصوص حفظ و ادامه روند رشــد اقتصادی 
عنوان کرد: اگر ما مصرف بهینه داشته باشیم، شاهد رشد اقتصادی 
بیشــتری خواهیم بود چرا که به ازای هرمیزان از بهینه ســازی 
در صنعــت و مصرف انرژی، امکان صادرات برای ما وجود خواهد 
داشت. دولت سیزدهم در زمینه جلوگیری از هدررفت و همچنین 
بهینه سازی مصرف داخلی در جهت توسعه تجارت انرژی کشور 

تمرکز ویژه ای داشته است.
سنگدوینی در خصوص دیپلماسی انرژی فعال و خنثی سازی 
تحریم ها توضیح داد: در بحث دیپلماسی فعال حوزه انرژی، دولت 
سیزدهم الحمدالله خوب عمل کرد. هم با کشــورهای همســایه 
ارتبــاط برقرار کرد و هم با دیگر کشــورهای عضو گروه بریکس، 
گروه های شــانگهای یا اوراسیا و کشــورهای همسایه مثل عراق 
پاکستان این ها نیاز به انرژی دارند بنابراین این موجب شده که ما 
دیپلماسی انرژی را برقرار کنیم. این عوامل ســبب شده است که 
بخش انرژی به پیشــران اقتصادی تبدیل شود و نقش ویژه ای در 
تحقق رشد اقتصادی بالای کشور داشته باشد. در ضمن این روابط 
باعث شده بتوانیم تحریم ها را دور بزنیم و از طرفی همین تحریم ها 
سبب شد، شرکت های دانش بتوانند بسیاری از کالاها و مواد اولیه 
مورد نیاز صنعت نفت رو تولید کنند که این عملًا به نفع ما شد که 
بخشی از کالای مورد نیاز حوزه انرژی را در داخل تولید کنیم، لذا 
شرکت های دانش بنیان کمک شایانی به رشد بخش انرژی کردند

این عضو کمیسیون انرژی در خصوص بازارسازی و بازطراحی 
در حوزه انرژی تاکید کــرد: در بخش های دیگر مثل دانش فنی 

در حوزه انرژی ما توانســتیم خود را ارتقا بدهیم و این دانش فنی 
را در بخش هایی از این حوزه به کشــورهای دیگر از جمله کشور 
ونزوئلا صادر کنیم. استفاده از ظرفیت خالی پالایشگاهی همچین 
کشــورهایی و ســرمایه گذاری در بخش انرژی در این کشورها 
اســتفاده کردیم که این بازارســازی در حوزه انرژی برای امنیت 

اقتصادی این حوزه لازم است.
ســنگدوینی در خصوص پالایشــگاه پارس جنوبی و توســعه 
پتروپالایشگاه ها عنوان کرد: در برنامه هفتم توسعه آمده است که 
باید پترو پالایشگاه ها را توسعه دهیم، مثلًا پالایشگاه ستاره خلیج 
فارس در طراحی و ســاخت بیش از ۹۰ درصد بومی سازی شده 
اســت، که حدود نیمی از بنزین کشور را تامین می کند، بنابراین 
تحریم باعث شــد که ما هم از نخبگان اســتفاده کنیم و هم با 
توانمندسازی شرکت های دانش بنیان بتوانیم دانش فنی خود را 

صادر کنیم.
نماینده منتخب مازندران در پایان خاطر نشان کرد: فاز یازدهم 
پارس جنــوبی یکی از بزرگترین دســتاوردهای دولت سیزدهم 
هســت که در این دولت به بهره برداری رسید و اکنون در مرحله 
نخست توان ۲۰۰ میلیون متر مکعب تولید گاز طبیعی را دارد و 
باید ۵۰ میلیون متر مکعب دیگــر هم افزایش پیدا کند که این 
دســتاورد متخصصین حوزه انرژی خصوصاً حوزه گاز کشور بود. 
در صورت قصور در توجه ویژه به میادین مشترک، کشور همسایه 
برداشت خودش رو از این میادین مشترک بیشتر خواهد کرد که 

باید روی بحث میادین مشترک بیشتر سرمایه گذاری کرد.

عضو کمیسیون انرژی مجلس مطرح کرد:

دیپلماسی فعال ایران؛ زمینه ساز توسعه تجارت و رشد اقتصادی انرژی محور



خبر
پلیس تهران خبر داد؛

آغاز اجرای طرح حجاب و عفاف 
فرمانــدهی انتظامی تهران بزرگ پیرامون حجاب و عفاف در 
اطلاعیه ای نوشــت: پلیس ضمن اطمینــان از رعایت موازین 
اخلاقی ناگزیر، بر اساس وظایف خویش، با ناقضان قانون حجاب 

و عفاف برخورد قانونی می کند.
به گــزارش خبرگزاری مهر، فرماندهی انتظامی تهران بزرگ 
ضمن تبریک عید ســعید فطر و تقدیــر از تمامی هموطنان 
قانون مدار به ســبب رعایت ارزش ها و موازین دینی و اخلاقی 
جامعه، به اطلاع می رساند که در چارچوب مطالبات عمومی و 
بر اساس وظایف قانونی، طرح حجاب و عفاف از روز شنبه بیست 
و پنجــم فروردین ماه در همه معابر و اماکن عمومی با جدیت 
بیشتر دنبال خواهد شد.به همین ســبب، از همه شهروندان، 
به ویژه دختران و بانوان گرامی، درخواســت می شود به منظور 
رعایــت قانون و حفظ ارزش هــای اخلاقی و هنجارهای ملی و 
مذهبی جامعــه، حریم پر حرمت حجاب و عفاف را آنگونه که 
شایســته اســت رعایت کنند.پلیس ضمن اطمینان از رعایت 
موازین اخلاقی و حریم عفاف توســط قاطبه شهروندان، یادآور 
می شــود که ناگزیر، بر اساس وظایف خویش، با ناقضان قانون 
حجاب و عفاف برخــورد قانونی می کند. از همین روی، از آنان 
انتظار دارد که بــه ارزش های قانونی احترام بگذارند و کنش و 

پوشش خود را در آن چارچوب تنظیم کنند.

وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد؛

رویکرد جدید آموزش و 
پرورش در فعالیت های هنری 

دانش آموزان
وزیر آموزش و پرورش یــکی از مهمترین تحولات در حوزه 
معاونت پرورشی و فرهنگی وزارتخانه متبوعش را رویکرد جدید 
در حوزه سرود تئاتر و فعالیت های هنری دانش آموزان دانست 
و گفــت: در اکثر تجمعات فرهنگی راهپیمایی ها و مناســبات 
مختلف، تولیدات وزارت آموزش و پرورش مثل ســرود نســل 
آرمانی و ... را می شنوید.به گزارش ایسنا، رضا مرادصحرائی در 
صفحه ویراستی اش نوشت: یکی از مهمترین تحولات در حوزه 
معاونت پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش رویکردی 
جدید در حوزه ســرود تئاتر و فعالیت های هنری دانش آموزان 
اســت به طوری که در اکثر تجمعات فرهنگی راهپیمایی ها و 
مناســبات مختلف ... شــما تولیدات وزارت آموزش و پرورش 
مثل سرود نســل آرمانی و ... را می شنوید.وی در ادامه نوشته 
اســت: در این راســتا امســال ۱۶۰ هــزار و ۶۷۹ دانش آموز 
یعنی حدود ۸۰۳۳ گروه ســرود مدرسه ای از سراسر کشور در 
جشنواره فرهنگی هنری فردا بخش سرود شرکت کرده اند و در 
پویش های بازخوانی سرود نسل آرمانی، یکصدا ایران و قله های 
روشــن بطور میانگین در هر پویش حدود ۲۰۰۰ فیلم از کل 
کشــور دریافت شده است.وی در پایان نیز آورده است: در نماز 
عید سعید فطر و در محضر رهبر معظم انقلاب نیز گروه سرود 

دانش آموزی اجرا دارند.

حذف خدمات دندانپزشکی از سبد 
سلامت خانواده ها

خدمات دندانپزشکی، بخش قابل توجهی از هزینه های سبد 
سلامــت خانواده ها را به خود اختصــاص می دهد؛ اما به دلیل 
گران بودن هزینه های دندانپزشکی، این خدمت از سبد سلامت 

اکثریت احاد جامعه حذف شده است.
به گزارش مهر، دندانپزشــکان بخش ارزشــمندی از جامعه 
پزشــکی هســتند که نقش مؤثر آنان در بهداشت و سلامت 
جامعه انکارناپذیر بوده و انتخــاب ۲۳ فروردین ، فرصتی برای 

توجه اذهان عمومی به این قشر مهم در جامعه است.
از سوی دیگر، اهمیت و نقش سلامت دهان و دندان در حفظ و ارتقا 
سلامتی و جلوگیری از بروز بسیاری از بیماری ها بر کسی پوشیده نیست 
و دندانپزشــکان به عنوان عضوی از زنجیره سلامت؛ نقش بسیار مهمی 
در نظام سلامت و ارتقای کیفیت زندگی افراد جامعه ایفا می کنند.جامعه 
دندانپزشکی کشور سختی این شغل را بر خود هموار کرده و ارائه خدمت 
به بیماران را به رغم آسیب های ناشی از فرســودگی شغلی و تعرفه های 
دســتوری و افزایش سرســام آور قیمت مواد و تجهیزات دندانپزشکی 
ادامه می دهد.در همین حال، گرانی خدمات دندانپزشکی و سهم اندک 
و ناچیز بیمه های پایه در پوشــش هزینه های دندانپزشکی، باعث شده 
تا این خدمت از ســبد سلامت اکثریت جامعه حذف شود.محمدمهدی 
ناصحی مدیرعامل ســازمان بیمه سلامت ایران، با عنوان این مطلب که 
۱۷ خدمت دندانپزشــکی در مراکز دولتی تحت پوشش بیمه قرار دارد، 
گفت: برای مادران باردار، سنین زیر ۱۲ سال و کسانی که بیماری خاص 
و صعب العلاج دارند این خدمات رایگان ارائه می شود.وی افزود: تا پایان 
سال شــاهد افزایش پوشش بیمه ای خدمات دندانپزشکی خواهیم بود.

آمارها نشــان می دهد که متوسط دندان های پوسیده ایرانی ها بین ۵ تا 
۶ دندان اســت و از آنجا که قیمت مواد برای دندانپزشکی گران است و 
ارز به آن تعلق نمی گیرد، بیماران دیر به دندانپزشکی مراجعه می کنند 
و گاهی قابل درمان نیست. در همین حال، دندان های پوسیده کودکان 
بالای ۱۰ سال، بین ۶ تا ۷ دندان است.بهنام عباسیان عضو شورای عالی 
نظام پزشکی، با انتقاد از برنامه های ناکارآمد که در حوزه بهداشت دهان 
و دندان دنبال می شود، اظهار داشت: در تمام محافل سخن از رفاه حال 
جامعه پزشکی مخصوصاً دندانپزشکان به گوش می رسد ولی مسئولین 
ذی ربط و صدا و سیما هیچوقت مشــکلات جامعــه را در تریبون های 
رســمی در صدا و سیما نقد نکردند که چرا باید یک دندانپزشک برای 
معیشت اولیه خود راهی کشورهای همسایه گردد.وی افزود: شاید پازل 
گمشده در نزد وزارت بهداشت باشد که به مفهوم اقتصاد سلامت توجهی 
نمی کنــد. در جامعه ای که بیمه ها در امــر سلامت دهان و دندان ورود 
نمی کنند ۹۰ درصد از خدمات دندانپزشــکی در بخش خصوصی ارائه 
می شود. در جوامع امروزی سلامت دهان و دندان در تمام کشورهای در 
حال توسعه در صدر اولویت کاری آنها قرار دارد، چون که سلامتی دهان 
و دندان نقش به سزایی در سلامتی انسان ها دارد. لذا، همواره سیاست به 
گونه ای طراحی می شود که بیمه ها به عنوان یک رکن اساسی در خدمت 
مردم باشــند؛ ولی متأسفانه رد پای بیمه های پایه در امر سلامت آحاد 

مردم دیده نمی شود و یا خیلی کم رنگ است.

اخبار

مسئول اداره پیوند وزارت 
بهداشت عنوان کرد؛

چه زمانی صف انتظار 
پیوند عضو صفر می شود

مســئول اداره پیوند وزارت بهداشــت، از 
افزایش ۱۲ درصدی آمار رضایت خانواده ها 

به اهدای عضو خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر، ساناز دهقانی، 
با بیان اینکه امسال با افزایش ۱۲ درصدی از 
نظر تعداد، بیشــترین اهداکننده را در تاریخ 
اهدای عضو داشــتیم، گفت: پارســال آمار 
رضایــت خانواده ها به اهدای عضو از هزار به 
هــزار و ۱۲۱ مورد افزایــش یافت و اگر این 
آمار به دو برابر برسد، صف انتظار پیوند صفر 

می شود.
مسئول اداره پیوند وزارت بهداشت افزود: 
سالانه بیش از چهار هزار نفر در کشور مرگ 
مغزی می شــوند که به طور میانگین حدود 
هزار خانــواده بیمار مرگ مغــزی با اهدای 
عضــو موافقت می کند و ســه هــزار بیمار 
مرگ مغزی بدون اســتفاده به خاک سپرده 

می شود.
دهقــانی گفت: اگر تعــداد اهدا کنندگان 
مرگ مغزی به دو هزار نفر برسد، هیچ فردی 
در فهرســت انتظار به دلیــل نرسیدن عضو 

پیوندی جان خودش را از دست نمی دهد.
مسئول اداره پیوند وزارت بهداشت گفت: 
وقتی هماهنگ کننده فراهم آوری اعضا، به 
خانواده های بیمار مرگ مغزی اعلام می کند 
که بیمارشــان دچار مرگ مغزی شده است، 
خانواده هــا بدانند که ایــن مرگ مصادف با 
مرگ قطعی اســت و کسی که مرگ مغزی 

می شود هیچ راهی برای برگشت ندارد.
دهقــانی افزود: اعلام مرگ مغزی بیمار به 
هیچ وجه به صورت یــک مرحله ای بررسی 
نمی شــود، چهار گــروه پزشــکی از وزرات 
بهداشــت از جمله پزشک بیهوشی، داخلی، 
متخصــص داخلی اعصاب و جــراح اعصاب 
بیمــار را معاینــه می کنند و حکــم تأیید 
مرگ مغزی را می دهند و در نهایت پزشــک 
ســازمان پزشــکی قانونی برای تأیید، این 

فرایند را بررسی می کند.
وی گفــت: خانواده هــای اهــدا کننده به 
گروهی کــه خبر مرگ مغــزی را می دهد، 
اطمینــان داشــته باشــند کــه معاینات و 
تاییدیه های لازم به درســتی صورت گرفته 

است و برگشتی در کار نیست.
دهقانی با بیان اینکــه تعلل خانواده ها در 
رضایت بــه اهدای عضــو می تواند منجر به 
از دســت رفتن برخی اعضای حیاتی حتی 
بافت ها و نســوج قابل اســتفاده بیمار شود، 
افزود: ســرعت رضایــت دهی خانواده ها در 
ســاعت های ابتدایی پس از اعلام خبر مرگ 
مغزی می تواند منجر به اســتفاده از اعضای 
بیشــتری برای پیوند شود به همین دلیل از 
خانواده ها تقاضا می شــود در ساعات طلایی 
و ابتدایی اعلام خبر مرگ مغزی به این کار 

خداپسندانه رضایت دهند.
مســئول اداره پیوند وزارت بهداشــت، از 
همه خانواده هــای اهدا کننده که با تصمیم 
درســت و به موقع، زندگی را به نیازمندان 

عضو پیوندی بر می گردانند، قدردانی کرد.

فوق تخصص گوارش و کبد؛

۲۰ درصد ایرانی ها 
گرفتار رفلاکس معده 

هستند
عضو هیات علمی دانشــگاه علوم پزشکی 
شــهید بهشــتی، در ارتباط با شــایع ترین 

بیماری های گوارشی، توضیحاتی داد.
به گزارش خبرگــزاری مهر، امیر صادقی، 
با بیان اینکه برخی از بیماری های گوارشی، 
بسیار شــایع هســتند، گفت: کبد چرب و 
عفونــت هلیکوباکتر پیلوری معده شیوع ۴۰ 
تا ۵۰ درصدی در کشور را به خود اختصاص 
می دهد.وی افــزود: بیماری رفلاکس معده، 
بیماری نسبتاً شایعی اســت که آمار ۱۵ تا 
۲۰ درصدی در جمعیت کشــور را دارد و یا 
۱۵ درصد مردم کشــور مبتلا به سنگ های 

صفرای هستند.
یبوســت خصوصاً در زنان یــکی دیگر از 
بیماری های شــایع در دستگاه گوارش است 
که صادقی به آن پرداخت و ادامه داد: بیش 
از ۲۰ درصد جامعه به یبوســت مزمن مبتلا 
هســتند.عضو هیئت علمی دانشــگاه علوم 
پزشکی شهید بهشــتی، درباره سرطان های 
شــایع گوارش و کبد به موارد اشــاره کرد 
و افــزود: به دلیل افزایش ســن جمعیت و 
فاکتورهای خطر متأســفانه ایــن بیماری ها 
نیز در حال رشدند.به گفته صادقی، اهمیت 
توجه به سلامت دستگاه گوارش بسیار زیاد 
است به شکلی که از بین هفت سرطان شایع 
بدن، چهار مــورد مربوط به ســرطان های 
دستگاه گوارش است.وی ادامه داد: از هفت 
ســرطان شــایع منجر به مرگ ومیر نیز در 
کشــور ما، پنج مورد مربوط به سرطان های 
گوارشی هســتند که چنانچه بخواهیم این 
مــوارد را نام را ببریم از جمله آن می توان به 
سرطان معده، روده بزرگ، مری، پانکراس و 

کبد اشاره کرد.
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رییس دبیرخانه شورای ملی سالمندان گفت: هدف و جامعه اصلی ما توانمندسازی کردن زنان سالمند تنها است.

مژگان رضازاده رییس دبیرخانه شورای ملی سالمندان در گفتگو با باشگاه خبرنگاران جوان اظهار کرد: برنامه ریزی ها از سال ۱۴۰۲ ریخته 
شده است. قرار امسال بیشتر روی حوزه توانمندسازی افراد سالمند قدم برداریم.

او گفت: هدف و جامعه اصلی ما توانمندســازی کردن زنان ســالمند تنها است. در واقع ما شاهد تغییر جمعیت در کشور هستیم. رضازاده 

تصریح کرد: سالمندان به سمت زنانه شدن حرکت می کند به همین دلیل امیدواریم در اردیبهشت ماه اقدامات اولیه آن را برگزار کنیم و طرح 
در سراسر کشور توسط بخش های غیر دولتی و بنیاد فرزانگان انجام شود.

او گفت: در پایان سال با استفاده از ظرفیت مردم، بخش زیادی از زنان سالمند تحت آموزش های لازم قرار خواهند گرفت. موضوع دیگری که 
به طور رسمی شروع شده طرح دوستار سالمند است همانطور که در جریان هستید ۸محور دارد و به صورت بین المللی است. 

اجرایی کردن طرح توانمندسازی زنان سالمند در سال ۱۴۰۳

اجتماعی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

شنبه
25 فروردین 1403
 شماره  1652

وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی ضمن 
تاکیــد بر مفهوم مشــارکت مــردمی در 
شــعار امســال مقام معظم رهبری و اصل 
گفت:  اجتماعی  تأمین  در  سه جانبه گرایی 
سازمان تامین اجتماعی از مصادیق کامل 

موضوع مشارکت اجتماعی است.
سیــد صولــت  ایســنا،  گــزارش  بــه 
مرتضوی در ســومین نشست هم اندیشی 
شــورای راهبــردی شــرکای اجتمــاعی 
ســازمان تأمین اجتمــاعی، ضمــن تقدیر 
از اقدامات این ســازمان در سال ۱۴۰۲، 
با تاکیــد بر ضــرورت اســتمرار حرکت 
تحــولی تأمین اجتماعی در ســال جدید، 
خواســتارافزایش تلاش ها برای تحقق این 
هدف راهبردی و ارائه هر چه بهتر خدمات 
تأمین اجتماعی  ســازمان  بیمه شدگان  به 

شد. 
وی افــزود: موضوع ســه جانبه گرایی در 
اداره ســازمان تامین اجتمــاعی مصداق 
مشــارکت همگانی اســت و بایــد برنامه 
ریزی ها به گونــه ای پیش رود که بتوان 
این مشــارکت را به  صورت واقعی و با یک 
تعریف جامع به گونه عملیاتی ترپیش برد

اجتمــاعی  کارورفــاه  وزیرتعــاون، 
خاطرنشــان کرد: در سال ۱۴۰۲ مجموعه 
سازمان تأمین اجتماعی توانست به سلامت 
و عافیت از مشکلات و چالش ها عبور کند.

مرتضــوی با اشــاره به اینکــه پرداخت 
ماهانــه ۵۰ هــزار میلیارد تومــان بابت 
درمان  هزینه هــای  و  حقوق  مســتمری، 
بیمه شــدگان کار بسیار ســنگینی است، 

گفت: ســال گذشــته به دنبال ساماندهی 
شــرکت ها، بسیاری از زیــان دهی خارج 
شــدند و وضعیــت بسیاری از شــرکت ها 

بهبود یافت. 
مرتضوی با اشــاره به نــام گذاری رهبر 
معظم انقلاب اسلامی برای سال ۱۴۰۳ با 
عنوان »جهش تولید با مشــارکت مردم« 
گفت: وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
نیز ازمخاطبــان اصلی فرمان رهبر انقلاب 
و یــکی از واحدهــایی کــه بــه صورت 
ویژه در ایــن زمینه نقش دارد ســازمان 

تأمین اجتماعی است.
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 
اگر بخواهیم در سال ۱۴۰۳ به مؤلفه های 
اقتدار اقتصادی برسیــم، در گام اول باید 
به جهش تولید بیندیشیم. جهش با رشــد 
تولید متفاوت است. در رشد، صعود جزئی 
مطرح اســت اما در جهش، افزایش بسیار 
قابــل توجه مدنظر اســت. مرتضوی ادامه 
داد: جهــش حداقل معــادل صد درصد و 
بیشتر است و ما باید به این موضوع توجه 
ویژه داشــته باشیم و حســب تأکید رهبر 
معظم انقلاب مردم را در جهش مشارکت 
دهیم. وی با اشــاره بــه اینکه در صورت 
جهش تولید، تورم نیز مدیریت می شــود، 
گفــت: وقتی بهــره وری افزایش پیدا کند 
هزینه هــای تولید کاهش می یابد و اولین 

خروجی آن مهار تورم است. 
وزیرتعاون،کارورفاه اجتماعی تاکید کرد: 
در ســال ۱۴۰۲ به رغم همــه تلاش های 
گسترده ای که معاندین و مخالفین داخلی 

و دشمنان خارجی داشــتند، دولت رشد 
نقدینــگی را مدیریت کــرد و به زیر ۲۵ 
درصد رســاند. تورم کلی در پایان ســال 
۱۴۰۲ معادل ۴۰.۵ درصــد و تورم نقطه 

به نقطه نیز به ۳۵ درصد رسید. 
مرتضــوی بــا اشــاره به این کــه همه 
مســئولان و دستگاه ها باید برای مشکلات 
مردم چاره اندیشی کنند، اظهار کرد: علاج 
وضع اقتصادی و معیشــتی باید در جهت 
»افزایش متناسب درآمد« و »مهار تورم« 
باشــد؛ اگر این دو محقق نشــود قطعاً به 

جهش تولید نخواهیم رسید. 
وزیــر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی با 
اشــاره به اینکــه فعالیت هــای خوبی در 

مدت اخیرانجام شــده اما کافی نیســت، 
گفت: همه تلاش دولت این است که خود 
را فدای مــردم کند و با تمــام وجود نیز 
پای کار آمده اســت، اما دشمنی دشمنان 
را می بینیــم که اعتماد عمــومی مردم و 

اقتصاد کشور را نشانه رفته اند. 
وی افزود: کمتر کشــوری در دنیا سراغ 
داریم که مانند بیمارســتان لواســانی یا 
میلاد و دیگــر مراکز درمــانی ، این حجم 
از خدمــات درمانی رایــگان به مردم ارائه 
کنند. مرتضوی با اشــاره به آیاتی از کلام 
الله مجیــد ادامه داد: باید بیش از این کار 
کنیم و دست یابی به اهداف عالی  را همه 

با همکاری هم رقم بزنیم.

وزیر کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد؛

خروجبسیاریازشرکتهایتأمیناجتماعیاززیاندهی

رئیس دبیرخانه شــورای عــالی سلامت و امنیت 
غذایی با اشــاره به وظایف دستگاه های مختلف در 
حوزه تامیــن امنیت غذایی با توجه به رهنمودهای 
رئیس جمهور، در همیــن زمینه گفت: وزارت رفاه 
نیز برای بهبود دســترسی اقشار کم درآمد به سبد 
غذایی مطلوب باید برنامه های ســال جاری خود را 

نماید. اعلام 
به گزارش ایســنا، در پی ابلاغ رهنمودهای رئیس 
جمهور در هجدهمین جلســه شورای عالی سلامت 
و امنیت غذایی که با ریاســت رئیس جمهور برگزار 
شد، دکتر محمد اســماعیل مطلق،رئیس دبیرخانه 
شــورای عالی سلامــت و امنیت غــذایی، اقدامات 
و تکالیفی که توســط رئیس جمهــور برای امنیت 

غذایی مردم تعیین شد را تشریح کرد.
مطلق به جلســه هجدهم شورای عالی سلامت و 
امنیت غذایی اشاره کرد و گفت: به منظور همگرایی 
و هماهنگی بین دســتگاه های اجرایی ذیربط برای 
تامین امنیت غذایی مردم این جلسه تشکیل شد و 
رئیس جمهور به وظایفی که اعضای شــورای عالی 
سلامت و امنیت غذایی ذیل سند ملی دانش بنیان 

امنیت غذا و تغذیه دارند، تاکید کرد.
وزارت رفاه برنامه های امسال حمایت غذایی 

از اقشار کم درآمد را اعلام کند
رئیس دبیرخانه شــورای عــالی سلامت و امنیت 
غذایی در ادامه با اشــاره به دستور رئیس جمهور، 
اظهــار داشــت: وزارت جهاد کشــاورزی در جهت 
تولیــد و تامین غــذا و وزارت بهداشــت در جهت 
کنتــرل و نظارت بر سلامت غذا از مزرعه تا ســفره 
باید به وظایف خــود عمل کنند و گزارش اقدامات 
خــود را ظرف مــدت ۳ ماه به شــورای عالی ارائه 
دهنــد. همچنیــن وزارت رفــاه هم بــرای بهبود 
دسترسی اقشــار کم درآمد به سبد غذایی مطلوب 
باید برنامه های ســال جاری خــود را اعلام نماید و 
دبیرخانه شــورای عالی نیز موظف اســت گزارش 
پایش اقدامات در دستگاه های اجرایی عضو شورای 

عالی را به دفتر رئیس جمهور گزارش دهد.
مطلــق در ادامه افزود: با توجــه به بیانات رئیس 
جمهــور، هیچ گونه کوتــاهی  در حوزه غذا و دارو 

قابل چشــم پوشی نیســت و لازم است سوداگرانی 
که به خاطر سودجویی با جان مردم بازی می کنند، 

مطابق قانون پیگیری و مجازات شوند.
وظایف وزارت جهاد کشــاورزی در تامین و 

مدیریت قیمت مواد غذایی
وی در ادامــه با اشــاره به صحبــت های رئیس 
جمهور در خصوص وظایف وزارت جهادکشــاورزی، 
این وزارتخانه را مســئول تولید مواد غذایی دانسته 
و بــر نقــش وزارت جهادکشــاورزی بــا همکاری 
سازمان حمایت از تولید کننده و مصرف کننده، در 
تنظیم تولیــد و تامین مواد غذایی، مدیریت قیمت 
و جلوگیری از هر گونه اجحاف در حق تولیدکننده 
و مصرف کننده تاکیــد کرد.مطلق به اهمیت تهیه 
پیوســت عدالت بــرای فرآیندهــای تامین امنیت 
غذایی به عنوان یکی از مهمترین درخواســت های 
رئیس جمهور از دســت اندرکاران نظام غذا اشــاره 
کــرد و تامیــن پروتئین و کالری مــورد نیاز برای 
گروه هــای کم درآمــد را از مهم تریــن برنامه های 
باید دســتگاه های مرتبط  برشــمرد که  اولویت دار 

ســریعا در این زمینه اقدامات لازم را انجام دهند.
امنیــت غذایی؛ مهم ترین اولویت شــورای 

عالی سلامت و امنیت غذایی در 1403
رئیس دبیرخانه شــورای عــالی سلامت و امنیت 
غذایی در ادامــه همچنین با اشــاره به توضیحات 
رئیــس جمهــور در این جلســه، در خصوص نقش 
و وظایف دســتگاه های مختلف برای اجرای ســند 
دانش بنیان امنیت غذایی، اظهار داشت: با توجه به 
رهنمودهای رئیس جمهور، امنیت غذایی مهمترین 
اولویت دبیرخانه شــورای عــالی سلامت و امنیت 
غذایی در ســال ۱۴۰۳ بوده و لازم اســت هر یک 
از دستگاه ها بر اســاس رهنمودهای ابلاغی جلسه 
هجدهم و در راســتای اجرای سند، برنامه عملیاتی 
خود در ســال جــاری و شــاخص های عملکردی 

متناســب با برنامه را به دبیرخانه اعلام نمایند.
 مطلق بیان داشــت: بــا توجه بــه تاکید رئیس 
جمهــور در زمینــه رعایــت شــاخص های امنیت 
غــذایی و ارتقای کیفیت محصــولات غذایی تولید 
شــده در کشــور به عنوان یکی از مولفه های مهم 

اقتــدار منطقه ای و جهانی، لازم اســت برنامه های 
جهادکشــاورزی در زمینه خودکفــایی محصولات 
اســاسی با در نظــر گرفتن حفــظ منابع طبیعی و 
ثبات و پایداری نظام غذا در سال جاری با قوت هر 

چه بیشتر دنبال شود.
اقتصاد  وزارت  و  مرکزی  بانک  از  درخواست 

برای تامین ارز
نقــش  بــه  وی  بهداشــت،  وزارت  اعلام  بنابــر 
دستگاه های پشــتیبان مانند بانک مرکزی، وزارت 
اقتصــاد و دارایی، وزارت امورخارجــه در زمینــه 
سیاســت های ارزی و تامیــن ارز لازم برای اجرای 
برنامه هــای مرتبــط بــا امنیت غــذایی در تمامی 
بخش هــا اشــاره کرده و درخواســت کــرد طبق 
رهنمودهــای رئیس جمهور اقدامــات لازم در این 

خصوص پیگیری شود.
رئیس دبیرخانه شــورای عــالی سلامت و امنیت 
غذایی ضمــن اعلام آمادگی دبیرخانه شــورا برای 
برگزاری مســتمر جلســات، از کلیه دســتگاه های 
ذی نقش بــه ویژه اعضای شــورای عالی سلامت و 
امنیت غذایی درخواســت کرد کــه موضوعات مهم 
مرتبط با سلامت عموم جامعه و امنیت غذایی را که 
بین دستگاهی بوده و قابلیت طرح در شورای عالی 
سلامــت و امنیت غــذایی را دارد، بویژه موضوعات 
مرتبط با اجرای ســند دانش بنیان امنیت غذایی را 
در هماهنگی با گروه های مرتبط در دبیرخانه برای 

طرح در شورا آماده کنند.

رئیس دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی:

وزارت رفاه برنامه های امسال حمایت غذایی از اقشار کم درآمد را اعلام کند

دبیر مرکز رصد، پایش و مدیریت آسیب های اجتماعی کلانشهر 
تهران جزئیات طرح ساماندهی آسیب های اجتماعی را تشریح کرد

به گزارش ایسنا، عبدالمجید رحمانی با تاکید بر اینکه ساماندهی 
معتادین متجاهر طرح جامع شهرداری است که تقریبا تمام اجزای 
شهرداری در آن فعال هستند، گفت: این طرح توسط مناطق ۲۲ 
گانه و ۱۲۴ ناحیه شهرداری تهران در حال انجام است. معاونت های 
امور مناطق، اجتماعی و فرهنگی و خدمات شهری شهرداری تهران 
نیز در این طرح با سایر بخش ها همکاری می کنند تا کار به نتیجه 

برسد.

وی افزود: از مجموعه کارهایی که در این طرح دنبال می شــود؛ 
بحث ساماندهی مشــاغل و زباله گردها با معاونت خدمات شهری 
اســت. بحث متکدیان، معتادان متجاهر، کودکان کار و خیابان و 
ساماندهی بی خانمان ها هم با سازمان خدمات اجتماعی است که 
ذیل معاونت اجتماعی و فرهنگی شهرداری تهران باید کار را دنبال 
کنند.رحمانی با اشــاره به اینکه اکیپ هــای این طرح اکیپ های 
تخصصی هستند، مطرح کرد: بنا بر این است که سازمان خدمات 
اجتمــاعی درخصوص مددکار و نیروهای دیگری که نیاز اســت، 
هماهنگ می کند و در اکیپ هــایی که با ظرفیت خود و مناطق 

مشخص می شود، حضور داشته تا پروتکل های اجرایی رعایت شوند
وی ادامه داد: برای نیروهای پسماند نیز که در مناطق و نواحی 
پای کار هستند، درخصوص نحوه برخورد با زباله گردها برنامه ریزی 
صورت گرفته است.رحمانی با تاکید بر اینکه در خصوص جمع آوری 
در ســطح شهر، مجموعه شهرداری تهران کار را پیگیری می کند، 
ادامه داد: این طرح با پیشینه تمام دســتگاه هایی که مســتقیم و 
غیرمســتقیم در حوزه آسیب های اجتماعی فعال هســتند و در 
قرارگاه اجتماعی عضو هســتند و کارها با آن ها پیش رفته است، 

ادامه دارد.

جزئیات اجرای طرح ساماندهی آسیب های اجتماعی در تهران



خبر

جام جهانی وزنه برداری؛ شریفی به 
داودی نرسید

ملی پوش دســته فوق سنگین وزنه برداری با ثبت مجموع ۴۴۷ 
کیلوگرم در جام جهانی تایلند جهش چشمگیری در لانگ لیست 

امتیازات المپیکی داشت.
به گزارش ایرنا، جام جهانی وزنه برداری به عنوان آخرین و البته 
یکی از اصلی ترین مراحــل گزینشی بازی های المپیک پاریس از 
۱۳ فروردین در پوکت تایلند آغاز با برگزاری دسته فوق سنگین 
به پایان خواهد رسید. همه مدعیان سهمیه المپیکی برای قطعی 
کردن ســهمیه خود باید در جام جهانی حضور داشــته باشند و 

غیبت به منزله از دست دادن المپیک پاریس است.
میرمصطفی جواد نماینده کشــورمان در دســته ۸۹ کیلوگرم 
سهمیه المپیک ایران را در این دسته قطعی کرد و رضا دهدار در 

دسته ۱۰۲ کیلوگرم از رسیدن به سهمیه بازماند.
این پیکارها با مســابقات گروه B دســته فوق سنگین در شهر 
پوکت تایلند پیگیری شــد. در این دسته آیت شریفی ملی پوش 

دسته به اضافه ۱۰۲ کیلوگرم کشورمان به روی تخته رفت.
شــریفی تا پیش از جام جهانی تایلند با ثبت ۴۳۶ کیلوگرم در 
جایگاه نهم برترین های لانگ لیست این دسته بود. در این دسته 
علی داودی دارنده نشان نقره المپیک توکیو با ثبت مجموع ۴۵۲ 

کیلوگرم در جایگاه چهارم و سهمیه او قطعی است.
در صورت قطعی شدن سهمیه شریفی و داودی فدراسیون باید 

نام یکی از این ۲ ملی پوش را از لیست خارج کند.
شــریفی در جام جهانی تایلند در حرکت یکضرب ۱۸۴ و ۱۹۲ 
کیلوگرم را بالای سر برد و در انتخاب سوم هم در مهار وزنه ۲۰۱ 
کیلوگرمی موفق بود. وی با مهار این وزنه بهترین رکورد شخصی 

یکضرب خود را ثبت کرد.

اخبار

حکم محرومیت امید 
عالیشاه تعلیق شد

فوتبال  تیــم  کاپیتــان  عالیشــاه  امیــد 
پرســپولیس در دیدار با تیــم ملوان محروم 

نیست.
 فدراسیون فوتبال به باشــگاه پرسپولیس 
اعلام کــرده کــه امید عالیشــاه بــه دلیل 
اظهاراتش بعد از بازی برابر گل گهر سیرجان 
در هفته بیســت و دوم لیگ برتر، یک جلسه 
تعلیقی از همراهی تیمش محروم شده است. 
او همچنیــن باید ۲۰۰ میلیون تومان هم به 

عنوان جریمه بپردازد.
اظهــارات امید عالیشــاه در پایــان دیدار 
گل گهر سیرجان - پرســپولیس باعث شد تا 
کمیته انضباطی فدراسیــون فوتبال او را تا 
اطلاع ثانوی محروم کرده و برای وی فرصتی 
۴۸ ســاعته در نظر بگیرد تا دفاعیات خود را 

به این کمیته ارائه کند.

پاداش ۵۰ هزار دلاری برای 
طلایی های المپیک پاریس

فدراسیون جهانی دوومیدانی به مدال آوران 
طلا در ۴۸ مــواد مختلــف این رشــته در 

بازی های المپیک پاداش مالی خواهد داد.
به گزارش خبرنگار مهر، فدراسیون جهانی 
دوومیــدانی در بیانیــه ای اعلام کــرد برای 
نخستین بار به مدال آوران طلا در بازی های 
المپیک ۲۰۲۴ پاریــس مبلغ ۵۰ هزار دلار 
پرداخت خواهد کرد تا از نقش ورزشــکاران 
در رشد و توسعه این رشته ورزشی قدردانی 

شود.
بنابر اعلام پایگاه خبری »رادیو بین المللی 
فرانســه، دارندگان مــدال طلا در ۴۸ ماده 
مختلف دوومیــدانی ۵۰ هــزار دلار پاداش 
دریافــت خواهند کرد. مجموع این پاداش به 
۲ میلیــون و ۴۰۰ هــزار دلار خواهد رسید. 
سباســتین کوئه رئیــس فدراسیون جهانی 
دوومیــدانی گفــت: معــرفی پــاداش برای 
برندگان مدال طلای المپیک لحظه کلیدی 
برای ورزش دو و میدانی جهان اســت که بر 
تعهد ما به توانمندســازی ورزشــکاران و به 
رســمیت شناختن نقش حیاتی آنها در تمام 

دوره های بازی های المپیک تاکید می کند.
فدراسیــون جهانی دوومیــدانی هم چنین 
اعلام کرد بــرای دوره بعد بازیه های المپیک 
در لس آنجلس به مدال آوران نقره و برنز نیز 

پاداش خواهد داد.

اعلام زمان رأی پرونده 
شکایت »آمانوف« از 

استقلال
بازیکن ازبکســتانی ســابق تیــم فوتبال 

استقلال طلب سنگینی از آبی ها دارد.
عزیزبک آمانوف، هافبک ازبکســتانی پس 
از فســخ قراردادش با استقلال به دلیل عدم 
دریافت مطالباتش از باشگاه استقلال به فیفا 

شکایت کرد.
مســئولان وقت باشــگاه در دفاعیات خود 
اعلام کردند که آمانوف غیرقانونی قراردادش 
را فســخ و از ایران خارج شــده است. از آن 
طرف هافبک ازبکستانی نیز مدعی شده که 
باشگاه استقلال قرارداد او را نقض کرده است. 
پس از ارائه دفاعیات هر دو طرف، قرار است 
پنجم ماه می میلادی برابر با ۱۶ اردیبهشــت 

ماه رأی این پرونده اعلام شود.

محبی بهترین بازیکن ماه 
روسیه شد

بازیکــن ایرانی تیم روســتوف بــه عنوان 
بهترین بازیکن مــاه مارس ۲۰۲۴ لیگ برتر 

فوتبال روسیه انتخاب شد.
محمــد محبی بازیکن ایــرانی تیم فوتبال 
روســتوف روسیه در نظرســنجی رســمی 
ســازمان لیگ برتر فوتبال روسیه با کســب 
۴۵.۰۴ درصــد آرای هــواداران بــه عنوان 
بهتریــن بازیکن در ماه مــارس ۲۰۲۴ لیگ 

برتر روسیه شناخته شد.
او همچنیــن بیشــتری آرا را در میــان 
کارشناســان و مفســران لیگ برتر فوتبال 

روسیه به دست آورد.
محبی در ۳ بازی در ماه مارس ۴ گل زد و 

یک پاس گل داد.

وزیر ورزش و جوانان خبر داد؛

برقراری و افزایش 
مستمری مدال آورانی که 

در لیست انتظار بودند
وزیر ورزش و جوانان از برقراری و افزایش 

مستمری لیست انتظار ورزشکاران خبر داد.
کیومرث هاشمی روز در گفت وگویی اظهار 
کرد: با توجه به فرمــان مقام معظم رهبری 
و دســتور رییس جمهور بــرای رسیدگی و 
حمایت هــر چه بیشــتر از ورزشــکاران و 
قهرمانان عزیز و تامین اعتبار توســط دولت 
مردمی، از فروردین ۱۴۰۳ برقراری و افزایش 
مســتمری مدال آوران المپیک و پارالمپیک 
۲۰۲۰ توکیــو، المپیک ناشــنوایان ۲۰۲۱ 
برزیل، مســابقات کشــتی قهرمــانی جهان 
۲۰۲۱ نروژ و ۲۰۲۲ صربستان، نفرات واجد 
شرایطی که مدال خود را در سنوات گذشته 
و در مسابقات مختلف اخذ کرده اند و تاکنون 
در لیســت انتظار برقراری مســتمری قرار 

داشته اند، انجام می پذیرد.
وی ادامه داد: برقراری و افزایش مستمری 
مدال آوران بازی های آسیایی هانگژو نیز پس 
از بررسی های لازم و محاســبه مبلغ، با قید 

فوریت پرداخت خواهد شد.

بازیکن سابق پرسپولیس درباره بازی سرخپوشان 
برابر تیم ملوان در هفته بیســت و سوم لیگ برتر 

فوتبال توضیحاتی را بیان کرد.
ســامان آقازمانی بازیکن ســابق تیــم فوتبال 
پرسپولیس درباره بازی سرخپوشان برابر تیم ملوان 
در هفته بیست و سوم لیگ برتر فوتبال اظهار کرد: 
تیم پرسپولیس در وضعیت خوبی قرار گرفته است. 
تیمی هســت که با آمدن اوسمار بهتر شده است. 
البته من انتقادات بسیاری از این مربی داشتم، اما 
به مرور زمان می بینم که پرسپولیس جان تازه ای 
گرفته و بازی خوبی از خود نشان می دهد. بازیکنان، 
اوسمار را پذیرفتند و او دارد خوب کار می کند. جا 

دارد از اوسمار تشکر کنیم.
او افزود: امســال تیم ملوان خوب نتیجه گرفته 
اســت و شــرایطی دارد کــه می تواند بــرای تیم 
پرسپولیس خطرناک باشــد مخصوصا بازیکنانی 
که در دفاع و حمله این تیم شمالی هستند خیلی 
خوب بازی می کنند و نباید از این نکته بگذریم که 
ملوان، مربی پرســپولیسی به نام تارتار دارد و این 
مربی انگیزه های زیادی جلوی پرســپولیس دارد و 
مطمئن باشید هم بازی سخت و هم زیبا از سوی 

۲ تیم خواهیم دید.
آقا زمــانی درباه تقابل میلاد ســرلک و محمد 
عمری مقابل تیم سابقشــان پرســپولیس گفت: 
ایــن از جذابیت های این بازی اســت. به هر حال 
۲ بازیکــنی که در نیم فصل اول در پرســپولیس 

بودنــد و برای این تیم زحمت کشیدند و بازیکنان 
خوبی بودند، اما به خاطر گذراندن خدمت سربازی 
به تیم ملوان رفتند. تمام این بازیکنان نســبت به 
لباسی که می پوشند  متعهد هستند و انگیزه این ۲ 
بازیکن خیلی زیاد است تا خودشان را نشان بدهند. 
به هــر حال دوباره این ۲ بازیکن به پرســپولیس 
بــرمی گردند و می گویند مــا بازیکنانی بودیم که 
می توانستیم به سرخپوشان کمک کنیم. به نظرم 
بازی قشنگی خواهد شد. با توجه به اینکه در زمین 
خودمان بازی می کنیم و محکوم به برد هستیم   و 
برای قهرمانی نیاز به برد این بازی داریم. اکنون یک 
امتیاز با صدر جدول فاصله نداریم و مطمئن باشید 
تیم استقلال در بازی های آینده اش امتیاز از دست 
می دهد و ما می توانیم به ایگاهی که مســتحقش 

بودیم و هستیم برسیم.
او افزود: البته باید از گل محمدی تشکر کنیم و او 
در این چند فصل زحمت کشید و به خاطر یکسری 
از مسائل که بی برنامگی ۲ طرف بود از پرسپولیس 

رفت و برایش آرزوی موفقیت می کنم.
بازیکن سابق پرسپولیس درباره نبود بیرانوند در 
این بازی و جانشینی امیر رفیعی به جای گلر ملی 
پوش کشــورمان  گفت:  علیرضا بیرانوند برای هر 
تیمی یک وزنه به حساب می آید و ما نباید از  اینکه 
این گلر را نداریم شاد باشیم. البته رفیعی با توجه 
بــه اینکه در بازی قبلی گلری خــوبی انجام داد و 
توانست خودش را نشان بدهد و این جای امیدواری 

و شــادی برای ما دارد که یک گلر جدید به ایران 
معرفی شــده است. رفیعی باید قدر خود را بداند و 
فکر نکند فقــط برای این بازی و چند بازی بعدی 
هست. او فکر کند که بازی های بیشتری در ادامه 
مسیر  باید برای پرســپولیس انجام بدهد. مطمئنا 
اوســمار به رفیعی ایمان دارد و به او  اعتماد کرده 
اســت می تواند در ادامه راه بازی های بیشــتری را 
درون دروازه قرار بگیــرد. او می تواند خودش را به 
عنوان گلر جوان نشــان بدهد و ان شــا الله بتواند 

چندین سال برای پرسپولیس دروازه بانی کند.
آقا زمانی درباره اینکه اختلاف نظر بین تیم ملی و 
باشگاه پرسپولیس بر سر مصدومیت بیرانوند وجود 
دارد، بیان کرد: هر جا مصدومیت اتفاق افتاده، فرقی 
نمی کند. به هر حال در زمین تمرین اتفاق می افتد 
و سهل انگاری نبوده است. ما باید اتفاقات رخ داده 
را کنار بگذاریم و به فکر این باشیم که زودتر علیرضا 
را به میادین بازگردانیم. به نظرم  هم تیم ملی و هم 
باشگاه پرسپولیس نیاز به بیرانوند دارند  پس ما باید 
حاشیه ها را کنار بگذاریــم و به این فکر کنیم که 
بیرانوند را زودتر برسانیم، چون گلر مثل فوتبالیست 
نیســت که فقط از پایش اســتفاده کند و  دست 
یکی از ابزار دروازه بان اســت. همچنین  بیرانوند 
را باید درســت و اصولی به مسابقات برگردانیم نه 
اینکــه فقط یکی، ۲ بازی بتواند بازی کند و دوباره 

مصدوم شود.
او درباره اینکه باشــگاه پرســپولیس به خاطر 

مالکیت مشترک هنوز نتوانسته  مجوز حرفه ای را 
دریافت کند، گفت: چندین سال است که مسئولان 
ورزش کشور می گویند ســرخابی ها را می خواهیم 
واگذار کنیم، اما تاکنون این کار را نکردند. به نظرم 
نباید این موضوع را سیاسی کنند و این ۲ باشگاه را 
به دست اهلش، عاشقانشان  و پیشکسوتان بدهند. 
اکنون این ۲ باشــگاه را گوشــت قربانی کردند  تا 
خــر خود را از روی پل بگذرانند و وجهه شــان را 
پایین آوردند. یک روز به سازمان تامین اجتماعی 
می دهند و روز دیگر به بانک منتقل می کنند و این 

خیلی زشت است.
آقا زمانی دربــاره اینکه ســرخابی ها در بورس 
خریــداری ندارنــد، گفــت: به نظرم باید ســهام 
ســرخابی ها در فرابورس بگذارند که قیمتشــان  
معقول باشد و مردم بتوانند از سهام این ۲ باشگاه 
اســتفاده کنند. به نظرم قیمت کذایی گذاشــتند 
و کــسی نمی آید این ۲ باشــگاه را بخرد. آنها چه 
درآمدی دارند تا افراد و شــرکت ها برای خرید این 
۲ باشــگاه پیشقدم شوند. مســئولان درصدی از 
ســهام را در بورس گذاشتند، اما هنوز بقیه سهام 
را در بورس نگذاشــتند. آقایان! ۲ سهامدار عمده 
می گذاشتید و بقیه سهام را در بورس قرار می دادید. 
شــما نمی خواهید وضعیت  مالکیت این ۲ باشگاه 
را مشــخص کنید. با توجه به اینکه پرسپولیس و 
استقلال جزو تیم های پرطرفدار هستند متاسفانه  

نمی گذارند دست اهلش بیفتد.

بازیکن سابق پرسپولیس: 

پرسپولیس برابر ملوان محکوم به برد است
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رئیس فدراسیون تنیس روی میز: 

2 برنز تنیس روی میز در هانگژو تاریخی بود
رئیس فدراسیون تنیس روی میز گفت: کسب ۲ مدال برنز تیمی پس از 
۶۵ سال و دوبل در بازی های آسیایی بسیار ارزشمند و اتفاقی تاریخی بود

مهردادعلی قارداشی در گفت وگو با ایرنا درباره سالی که بر تنیس روی 
میز ایران گذشــت، اظهار کرد: سال گذشــته ۲ نتیجه تاریخی در تنیس 
روی میز و پاراتنیس روی میز داشــتیم. با ۴ ورزشــکار برای اولین بار دو 
برنز در بازی های آسیایی گرفتیم. تاکنون چنین چیزی اتفاق رخ نداده و 
این پیروزی ها به وفاق، همدلی و مدیریت درست بازمی گردد تا نتیجه کار 

تیمی با موفقیت همراه باشد.
دو عنوان تاریخی در دو رده سنی کسب کردیم

وی افزود: ســال گذشــته کرسی های بین الملــلی را حفظ و دو عنوان 
تاریخی را در دو رده کســب کردیم. در رده زیر ۱۳ ســال دوم دنیا و زیر 
۱۵ سال اول جهان شدیم. همزمان به بخش های فنی، مدیریتی، اجرایی و 

مالی توجه زیاد داشتیم و تلاش کردیم حامی مالی جذب کنیم.
۵۲ اعزام بین المللی داشتیم

رئیس فدراسیون تنیس روی میز عنوان کرد: در ۶ ماه اول سال ۵۲ اعزام 
بین المللی داشــتیم و در پایان سال جزو فدراسیون های برتر شدیم. هلیا 
اصغری به عنوان نماینده جوانان المپیکی ایران به مراســمی در آکادمی 

بین المللی المپیک در یونان که توماس باخ نیز حضور داشت، اعزام شد.
وی ادامه داد: همچنین خوشحالیم که تعداد داوران بلوبچ ما بیشتر شده 
اســت. زمانی که به فدراسیون تنیس روی میز آمدم تنها یک داور بلوبچ 
داشتیم و این تعداد را به ۱۰ داور رساندم. ما یک سرداور بین المللی داریم 

که باید تعداد سرداوران بین المللی را افزایش دهیم.
بیشترین افتخار ما در هانگژو بود

رئیس فدراسیون تنیس روی میز با اشــاره بــه اینکه بهترین نتایج در 
هانگژو رقم خورد، یادآور شــد: کسب مدال تیمی، پس از ۶۵ سال توسط 
نیما و نوشــاد عالمیان و امیرحسین هدایی و دوبل ایران توســط برداران 
عالمیان در بازی های آسیایی برای ما بسیار ارزشمند و اتفاق تاریخی است

وی خاطرنشــان کرد: یکی دیگر از افتخارات این رشته در بخش داوری 
در هانگژو بود. ما در حوزه داوری و ســرداوری بسیار موفق عمل کردیم. 
در بخش باشگاهی توانستیم تیم های خوبی برای بانوان جذب کنیم و در 
لیگ برتر تیم های ســایپا و دانشگاه تهران اضافه شدند. برای بانوان ما نیز 
اتفاق خوبی رقم خورد و توانســتند به دومین دوره مسابقات جهانی کره 
جنوبی که به صورت فینال برگزار می شد، راه یابند. در این مسابقات ۲۰۰ 
کشور شرکت داشتند که از بین آنها ۴۰ کشور از جمله تیم ایران به فینال 

مسابقات جهانی راه یافت.
افزایش رنکینگ دختران

قارداشی اضافه کرد: دختران ما در دور قبل این مســابقات یک برد هم 
نداشتند اما در این دوره دو برد کسب کردند و در گروه خود این بار آخر 
نشدند. رنکینگ  آنها پس از درخشش در بوسان بسیار رشد کرد. همچنین 
تعداد زیادی لژیونر در ترکیه، آلمان و فرانســه در بخش بانوان داریم. در 
رده های ســنی پایه در مســابقات کانتندر و فیدر دختران ما توانستند به 
طلا، نقره و برنز برســند.همچنین تیم ملی تنیس روی میز مردان ما نیز 
در مسابقات جهانی توانست به جمع ۱۶ تیم برتر جهان راه یابد و باز هم 
تاریخ سازی کردند و اگر یک تیم انصراف دهد ما به سهمیه المپیک تیمی 

می رسیم.
تیم کشورمان در مرحله گروهی به ژاپن، لوکزامبورگ و برزیل باخت و 
فقط مقابل آفریقای جنوبی پیروز شــد. این تیم با ۵ امتیاز در رده چهارم 

ایستاد و موفق به صعود به مرحله دوم نشد.

یک پیشکسوت فوتبال خوزستان با بیان اینکه در فوتبال 
استان باید به رشــد بازیکنان مستعد، کشف استعدادها و 
پرورش آنها پرداخت، گفت: اکنــون مدارس فوتبال ما به 

محل کسب درآمد تبدیل شده اند. 
صفــر علی جمالپــور در گفت وگــو با خبرنگار ایســنا، 
اظهار کــرد: دیگر خبری از فوتبــال در خیابان های اهواز 
نیســت و این یکی از دلایل بروز نیافتن استعدادها و افت 
باشگاه های خوزستانی در معرفی بازیکنان ملی پوش است. 
از خیابان های اهواز که بگذریم، دیگر کمتر شاهد آن بساط 
گل کوچک ها هستیم، گل کوچکی که در آن ۲۰ نفر روی 
آســفالت داغ و سوزان یا در سرمای استخوان سوز اهواز، با 
پای برهنه به دنبال توپ پلاســتیکی چنان می دویدند که 

گویی قرار است تیم برنده به جام  جهانی راه یابد. 
وی ادامه داد: دیگر خیابان های ۸ پادادشــهر، ۱۶ متری 
زیباشــهر، آخر آســفالت، ۲۰ متری خروسیه، فرعی های 
امانیه، محوطه مدارس نیوســاید )شــرکت نفــت(، بلوار 
شهرداری، خیان های لشــکرآباد و رفیش، سه راه فرودگاه، 
محوطه مســاجد حجــت زیتــون کارگری، ارشــاد و ... 
ساکت شــده اند. همسایه ها دیگر برای بچه ها خط و نشان 
نمی کشند، دیگر توپ پلاستیکی خریدارانی مانند کودکان 
ندارند. به دنبال آن اوضاع فوتبال ما هم بد شــد، آیا ساکت 
شدن خیابان ها به ساکت شدن ورزشگاه ها ربط ندارد؟ آیا 
ســاکت شــدن کوچه و خیابان های اهواز به کمتر کشف 
شدن فوتبالیست های مســتعد از دل آنها ارتباطی ندارد؟ 
به راســتی اســتعدادهای فوتبال ما چه زمانی باید خود را 
دریابند؟مدیرعامل سابق باشگاه استقلال خوزستان گفت: 
پرداختن به بازیکنان در حال رشد از سال های دور در افکار 
مربیان خاک خورده دهه های گذشته بود و اکنون هم باید 
مربیان نســل جوان این مسیر پر پیچ و خم را طی کنند تا 
پرچم سازندگی را همچنان بالا نگه دارند. هر باشگاهی باید 
آکادمی داشته باشد. اگر در هلند باشگاه آژاکس همچنان 
در مسیر قدرت حرکت می کند این به خاطر داشــتن آن 
آکادمی معروف آژاکس است. همین آکادمی آژاکس اکنون 
تغذیه کننده بیشــتر تیم های جهان است. ما هم می توانیم 
چنین باشیم، اما نیاز اســت در مسیــر آن حرکت کنیم.

او ادامه داد: باید تفکر رشــد بازیکنان مســتعد و کشــف 
اســتعدادها و پرورش آنها را به کار گرفت. اکنون مدارس 
فوتبال به محل کســب درآمد تبدیل شــده اند و این تفکر 
باعث شــده تا از اصل سازندگی فاصله بگیریم. باشگاه های 
فولاد، صنعت نفت آبادان و استقلال خوزستان با راه اندازی 
آکادمی به اصل ســازندگی توجه دارند، بخصوص باشگاه 
فــولاد برایش مهم نیســت که بازیکنــان راه یافته به این 
آکادمی به لحاظ شــرایط زندگی در کــدام نقطه زندگی 

می کنند. باید به اســتعداد بازیکنان توجه داشته باشند و 
این باشــگاه های خوزستانی باید از بازیکنان بومی استفاده 
کنند و مصرف کنندگی را کنار بگذارند. به نظر شما باشگاه 
فولاد زمانی که کمتر از انگشــتان یک دست بازیکن جوان 
بومی نداشــت و از محمد امین حزباوی استفاده کرد و به 
او میدان داد، ضرر کرد؟ میلیون ها تومان از ترانسفر شدن 
حزباوی، سود به حساب باشگاه واریز شد و حالا هم به شما 
اطمینان می دهم در فوتبال خوزستان، ده ها حزباوی وجود 
دارد، به شرطی که آنها را کشف و حمایت کنیم. جمالپور 
بیان کرد: برای رفع مشکلات فوتبال باید مربیان کارکشته 
و کاربلد را که دارای تجربیات زیادی هســتند، در مدارس 
فوتبال به کار گرفت. این کار در فوتبال ما به صورت جدی 
دنبال نمی شود. از این  رو، زمانی که بازیکنان نونهال رشد 
می کنند در مقاطع بالاتر با مشکلات فنی مواجه می شوند 
که اجازه نمی دهد بازیکنان به درستی واقعیت های خود را 
به نمایش بگذارند و در آکادمی های باشــگاهی خوزستان 
این موضوع مهم باید رعایت شــود تا در آینده نزدیک این 
باشگاه ها ضمن اســتفاده از دست پرورده های خود، به یک 
قطب تبدیل شوند. البته باید به این غنچه های استعداد که 
بــا لب های خندان خود هــزار آرزو و امید دارند، با تربیت 
و تمرینات مســتمر آنها و امثال آنهــا بتوان آینده فوتبال 

خوزستان را بیمه کرد. 
او افــزود: باید ظرفیت بازیکنان افزایش پیدا کند تا برای 
پیشــرفت تیم هر روز بجنگند. کار سختی است، اما همه 
می دانند بچه های خوزســتان در همه رده های سنی برای 
رسیدن به آرزوهای شــان می جنگند و بارها نشــان دادند 
جنگجوهای خســتگی ناپذیری هستند. از مربیان تیم های 
بزرگسالان باشــگاه های خوزســتان هم انتظار می رود به 

این اســتعدادها توجه کنند و در کنار بازیکنان باتجربه به 
بازیکنان مســتعد تیم های پایه فرصــت ابراز وجود بدهند 
و بهتر اســت در ابتدای فصل و پیش از بســتن قرارداد با 
مربیان تیم های بزرگسالان شرط کرد تا از بازیکنان جوان 

و آینده دار تیم های پایه بیشتر استفاده کنند.
این پیشکســوت فوتبال اظهار کرد: جای یک تورنمنت 
بین المللی برای فوتبال پایه احســاس می شــود. برگزاری 
چنین جام هایی در اهواز و چند شــهر اســتان خوزستان 
برای دیده شدن پدیده ها و کشف آنها یک ضرورت است و 
این رویا با یک برنامه ریزی صحیح و عزمی راسخ می تواند 
به واقعیت تبدیل شــود. فوتبال دوســتان خوزستانی پس 
از انــقلاب حتما جــام بین المللی نخــل طلایی را به یاد 
دارند. مســابقاتی که در اوائل دهه ۷۰ هر سال در استان 
خوزســتان و ورزشــگاه تختی اهواز با حضــور چند تیم 
داخلی و خارجی، ملی و باشگاهی برگزار می شد و تاثیرات 
بسیار مثبتی نیز بر فوتبال گذاشــت.وی گفت: چند سالی 
اســت این جام بین المللی برگزار نمی شود و علاقه مندان 
خوزستانی در حسرت برگزاری آن به سر می برند. آن زمان 
ریاســت هیأت فوتبال اســتان برعهده حمید سالمی بود، 
البته در دوران حضور سیف الله دهکردی در هیأت فوتبال 
نیز شــاهد برگزاری مســابقات بین المللی فوتبال پایه در 
شــهرهای اهواز و آبادان بودیم که تیم هایی از کشورهای 
برزیل، ازبکستان، چین، تیم ملی جوانان ایران و ... حضور 
داشــتند؛ ولی در ۱۰ ســال اخیر هیچ گونه برنامه ای برای 
اجرای یــک تورنمنت داخلی برای رده ســنی پایه ای در 
خوزستان نبوده اســت. تورنمنت هایی که یقینا به کشف 
اســتعدادها و ایجاد شــور و علاقه بین هــواداران فوتبال 

خوزستان خواهد انجامید.

یک پیشکسوت:
فوتبال خوزستان از اصل سازندگی فاصله گرفته است

عکس روز...

اختتامیه و فینال مسابقات فوتسال جام رمضان شهرک سحر کیش
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